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Antal respondenter 2193 
Urval Alla 

Fråga	2	

I	vilken	egenskap	besöker	du	mässan?	
 Antal Procent 

Gymnasieelev 
åk3 

1311 77% 

Gymnasieelev 
åk2 

164 10% 

Gymnasieelev 
åk1 

10 1% 

Studerande på 
eftergymnasial 
nivå 

64 4% 

Lärare/SYV 92 5% 

Arbetssökande 12 1% 

Förälder 8 0% 

Annat, 
nämligen 

31 2% 

Total 1692 100% 

Öppna	svar-Annat,	nämligen	(25)	
- Sabbatsår, letar framtida utbildningar 
- Ska söka universitet  
- Studerar på folkhögskola  
- Lumpen för försvarsmakten  
- Year 13 (UK) 
- Yrkesutbildning 
- Studerande på universitetet  
- För högskolan  
- Precis avslutat en obetald praktikplats på ett modeföretag, studerat på både universitet och annan 

eftergymnasial utbildning tidigare, men ska sätta mig i skolbänken igen nästa år och ville träffa och prata med 
skolan jag ska ansöka till.  

- Eddie jansuk 



- Komvux 
-  Sfi ,kurs 2d i jensen skola 
- Student Sfi  
- Vikarie  
- Studerar Sfi  
- Folkhögskolan Röda Korset  
- Språkintroduktion 
- Arbete  
- Jobbar 
- IM 
- representerar KyrkA 
- Utställare 
- Mentor på gymnasium  
- Jag var inte där, har inte beställt biljett heller 
- Bitr. rektor 

Fråga	3	

Hade	du	tänkt	läsa	vidare	(någon	gång,	inte	nödvändigtvis	direkt	efter	gymnasiet)	
innan	du	besökte	mässan?	
 Antal Procent 

Ja 1485 95% 

Nej 81 5% 

Total 1566 100% 

Fråga	4	

Om	ja,	vad	är	det	främsta	skälet?	(ett	val)	
 Antal Procent 

Högre lön 212 15% 

Bättre, roligare, 
mer utvecklande 
jobb 

717 50% 

Tryggare ställning 
på 
arbetsmarknaden 

321 22% 

Ökad 
självkänsla/respekt 

84 6% 

Annat, nämligen 113 8% 

Total 1447 100% 



Öppna	svar-Annat,	nämligen	(108)	
- Intressedrivet plugg 
- Jag vill göra min plikt gentemot fosterlandet som officer 
- En stor förvirring i vad jag har velat jobba med i framtiden har jag haft under många år och nu i slutet av 

gymnasiet har jag velat studera vidare helt i annan riktning från nu 
- Göra min mamma stolt  
- Att få lära mig mer om det jag tycker om mest, musik 
- + högre lön 
- Jag vill bli något efter gymnasiet. Det vill säga, jag vill uppnå något högre än att bara jobba på till exempel 

någon café eller mcdonalds osv 
- Vill få min utbildning när jag är ung 
- Fortsätta min utbildning 
- Känns som att man måstr 
- Roliga erfarenheter  
- Lära mig mer 
- För att det finns intressanta saker att studera 
- Jag tror det kan ge mig säkrare jobb med högre lön och samtidigt hjälpa mig hitta ett spännande jobb inom 

ekonomi, sedan vill jag investera i mig själv och min utbildning så jag alltid lär mig något nytt. 
- Ett jobb som passar just mig, samt en utbildning som jag trivs med 
- För jag tycker det är kul 
- Kul 
- Säkerhet om framtida jobb 
- En blandning av allt. men främst bättre, roligare och mer utvecklande jobb. 
- Studera det jag vill och det jag brinner för 
- Att lära mig mer och uppleva studentlivet 
- för att lära sig ännu mer och mer specialliserat inlärande 
- Allt ovan 
- Har alltid känts som en självklarhet både för utbildning men också samhällsnorm  
- Jag gillar utbildning 
- Mitt drömyrke är läkare 
- To learn more and develop as a person 
- Behålla rutiner  
- Ett genuint krav i musikbranschen 
- Älskar att lära mig nya saker främst teoretiskt 
- Få ett jobb 
- Att se till att jag hittar det som passar mig bäst. 
- Min pappa sade att gå på universitetet är otroligt utvecklande, och Gud har uppenbarat för mig att göra det. 
- Jag vill bli en brandman och det är mitt största dröm jobb och strävar efter det stort. 
- För att bygga vidare på min utveckling. 
- Personal interest in the subject. To acquire valuable knowledge in a field I am passionate about  
- Hitta intresse 
- Jag vill fortsätta lära mig nya saker 
- Inflyttande från nära 
- Vill lära mig mer om det ämnet jag är intresserad av  
- tror inte jag har så mycket val om jag ska klara mig i samhället 



- Tänkte plugga vidare till polis. Mitt mål är att hjälpa människor så mycket så möjligt. 
- Går ej praktiskt så "behöver" plugga vidare 
- Roligt att lära sig nya saker 
- Utbildning 
- Utbildning  
- Är mest intresserad av universitetsutbildningar, jag vill lära mig mer och utvecklas.  
- Wider horizonts in the future and a possibility to further expand and explore myself 
- Vill göra något liknande till det jag gör nu (studera) 
- Osäker på vad jag vill jobba med så plugga är bra för att få mer kunskap 
- Älskar att lära mig nya saker. 
- Både med lön men måste också vara intressant och roligt 
- Ökad kunskap 
- Att behålla mitt plugg driv 
- Att nå min dröm som stämmer in med alla övre alternativ 
- Stort intresse för ämnen, mer kunskap  
- Att tjäna pengar och ha ett jobb och inte vara beroende av någon annan. Tycker det är kul med it och 

ledarskap 
- Saco mässan hjälpte mig hitta utbildningen som passar mig. 
- Kul att plugga 
- För att jag gillar ämnet 
- Utifall att jag inte skulle vilja fortsätta jobba med det jag har utbildat mig till i gymnasiet och vill ha ett stabilare 

jobb med bättre jobbtimmar och/eller bättre lön 
- Kunna ha en påverkan i samhället.   
- Jag ska bli läkare 
- Vill lära mig om finans och företagsekonomi  
- Uppleva livet som student på universitet. 
- Att få kunskap inom områden jag är intresserad av för att sedan kunna plugga eller jobba vidare med det 
- studerar hellre än arbetar 
- ville veta mer om mitt yrke och vad jag behövde göra för att utveckla mig själv  
- Vill fortsätta lära mig saker 
- Göra större skillnad 
- Få en bra utbildning och bara lära sig mer 
- Jobb passion och lön  
- lära sig ännu mer om ännu mer 
- alla ovan 
- Är en total nörd som älskar att lära mig saker och vill förstå världen bättre 
- För att det är roligt 
- Bättre, roligare, mer utvecklande jobb 
- Jag gillar att lära mig nya saker 
- Vill lära mig mer om det ämnet jag är intresserad av  
- Utökad kunskap 
- Älskar att lära mig. 
- Utveckla min kunskap om det ämne som jag vill plugga vidare. 
- Utbildning är något ingen kan ta ifrån dig. 
- Lära mig om någonting på djupet och få ett jobb som jag brinner för 



- Just saw some universities offering education from home as well and go to universities to just take exams. 
- nyfikenhet på att lära sig mer, roligare jobb 
- att få ha financial independent och utvecklar och fördjupa sig inom favorit område 
- Känner mig inte reda att börja jobba ännu 
- min son ska välja utbildning 
- Nästan alla över 
- Tillgång till vidare anställning då det behövs av mitt ”dröm” jobb att ha studerat på universitet  
- Pengar och själv uppfyllelse 
- för o bli sigma 
- träffa nya människor 
- på grund av alla dessa alternativ men främst för högre lön, ökad självkänsla samt respekt från andra men även 

en som jag finner är trygg och rolig arbetsplats. 
- Vill bli lärare vilket kräver utbildning! 
- Samtliga 
- Tryggare ställning och möjlighet att lära sig mer och utvecklas som person. 
- Gillar att studera 
- ha ett riktigt jobb 
- Att göra så mycket nytta i världen som möjligt utifrån mina bästa förmågor  
- Pengar och roligt arbete 
- Det förväntas av en 
- Jag vill ge en bättre framtid för mig och min familj. 
- gillar att plugga 
- Vill ha ett jobb med en bra lön 
- Behörighets krävande job 
- Följa min dröm 

Fråga	5	

Du	svarade	att	du	inte	hade	tänkt	plugga	vidare	–	har	du	ändrat	uppfattning	efter	
mässbesöket?	
 Antal Procent 

Ja 42 59% 

Nej 29 41% 

Total 71 100% 

Kommentarer	(39)	
- Det var väldigt många ställen specifikt för att plugga utomlands som lät väldigt intressant och som jag absolut 

vill ansöka till efter gymnasiet  
- För att mässan var bra och informativ  
- Känner mig allmänt skoltrött men efter jag träffat flertalet trevliga representanter från olika högskolor så 

känner jag mig nu mer motiverad för att plugga vidare och bli något större! 



- Ja, jag har ändrat uppfattning eftersom jag har insett att vidare studier kan öppna fler möjligheter för mig inom 
pilot. Jag har också fått en tydligare bild av vad jag vill göra framöver, och utbildning känns som ett bra sätt att 
nå dit. 

- Bästa 
- Ja det har jag eftersom alla universitet men speciellt Uppsala universitet fick mig att inse ville möjligheter jag 

kan få om jag läser vidare. 
- Innan mässan visste jag inte riktigt vad jag ville plugga vidare med men efter ha frågat frågor har jag nu tankar i 

bakhuvudet. 
- Men tänkte att jag skulle jobba först men nu när jag gått på mässan vart jag mer sugen att plugga vidare till 

sjuksköterska:)  
- Man blev väldigt intresserad och uppmuntrad av personalen där som jobbade  
- För att jag insåg att alla kan lyckas med det. 
- Många av dem jag pratade med på messar gav bra intryck och fick mig att ändra mig. 
- Jag ändrade mig eftersom jag fick prata med så många olika personer och det gjorde att jag förstod att man 

inte till exempel behöver studera i fem år utan kan bli polis vilket bara tar två och ett halvt år. Jag fick även 
reda på att man kan bli utbytesstudent och tyckte det lät kul. 

- Det var flera utställare som gav mig en tankeställare och nu känner jag absolut att jag ändrat uppfattning och 
känner mig nästan taggad på att börja plugga på universitetet då det är något annat än skolans så kallade 
upplägg.  

- Nu har jag plan för min framtids utbildning, tack till er 
- Tyckte många skolor som presenterade sig själva hade lockande egenskaper 
- Bra förklaringar på olika utbildningar och vad man kan bli efter. 
- Efter mässan har jag fått en ny förståelse för de möjligheter som vidare studier kan erbjuda. Jag blev särskilt 

inspirerad av presentationer om psykologi och beteendevetenskap, vilket verkar passa mina intressen och mål. 
Informationen och de personliga mötena med studenter och yrkesverksamma inom området har fått mig att 
omvärdera mina planer och överväga högre utbildning som en investering i min framtid. 

- jag fick massa information och tips det hjälpte mig jätte mycket till vad jag vill plugga till tack vare mässan 
- Jag fick dåligt intryck av ALLT på mässan. 
- För mycket personer svårt att prata 
- Jag blev lite nyfiken skulle jag säga , det känns som att det finns en chans att jag pluggar vidare . 
- Mässan var SUPER !! BÄST! Jag mådde så dåligt pga jag inte kanske kunde plugga vidare/utbilda mig vidare 

senare pga hur jag har det just nu, men under mässan fångade många skolor upp min uppmärksamhet och JAG 
HADE MED MIG TILLBAKA HEM EN SÅN STOR VÄSKA med massvis med papper kataloger etc från många skolor. 
Och jag har möjligheten att bli något sen haha :)) kag mådde piss innan men efter åt mådde jag skit bra o e så 
taggad nu för min framtid 

- När man besökte alla montrar och fick veta lite om dom så fick men en tankeställare och man fick en mer 
uppfattning om vad man faktiskt kan göra för kul efter gymnasiet  

- Gillar egentligen inte att plugga men gav det ett försök, och tänkte på att jobba utomlands så de passade bra 
till. 

- Har redan en plan som innebär att jag inte behöver plugga vidare 
- Jag fick ett så otroligt fint bemötande av satsa på sjöfart som verkligen inspirerade mig att söka utbildning 

inom sjöfart  
- Det fanns massa universitet som fångade mitt intresse  



- I was very inspire after visiting. It was a wonderful experience. I get to know about different programs and get 
knowledge about different universities and also meet many universities students who share their experiences 
and answer my questions. I think I know what to study now :) 

- Jag är fortfarande osäker vad jag vill jobba med.  
- För att jag såg att folkhögskolor kunde ha kurser i att skriva. 
- Så trevliga och framåtlutade pratare, gav mig en uppfattning om vad jag vill efter gymnasiet 
- väldigt kunskapsrikt samt intresseväckande  
- Jag var inte där i egenskap av student. Jag tycker mässan var jättebra anordnad. Roligt att så många 

fackförbund var på plats. Det är dock inte rätt plats för KyrkA eftersom vår målgrupp i dagsläget inte rör sig 
här. Men annars superbra mässa med studievägledning, representanter från de olika skolorna som är där för 
att ge sin bild, gratis kaffe från Saco. :)  

- “Efter mässbesöket har jag börjat fundera mer på att plugga vidare. Att få träffa representanter från olika 
utbildningar och höra om möjligheterna gjorde att jag ser det som ett mer intressant alternativ. Jag känner att 
det kanske kan vara rätt väg för mig för att utvecklas och nå mina framtida mål.” 

- Fick bra motivation av alla som var där för att vägleda oss till att välja ett universitet att gå på 
- Jag arbetar på ett gymnasium.  
- Jag fick en bättre insikt  
- både ja och nej, hittade några intressanta alternativ. Men i nuläget så vill jag jobba lite innan jag pluggar 

vidare. 
- Det visade sig att det fanns många alternativ att välja på. Även om jag studerar just nu i uni kan man 

fortfarande ta en annan väg. 

Fråga	6	

Hur	länge	var	du	på	mässan?	
 Antal Procent 

Mindre än 2 
timmar 

290 19% 

2-3 timmar 658 44% 

3-4 timmar 392 26% 

mer än 4 
timmar 

167 11% 

Total 1507 100% 

	



Fråga	7	

Hade	du	behövt/velat	ha	mer	tid	på	mässan?	
 Antal Procent 

Ja 522 37% 

Nej 895 63% 

Total 1417 100% 

Fråga	8	

Fick	du	någon	förberedande	information	i	skolan	innan	mässbesöket?	
 Alltså inte bara hur man kommer åt biljetten, utan om vad man kan göra på mässan och hur man kan förbereda 
mässbesöket. 

 Antal Procent 

Ja 1000 73% 

Nej 379 27% 

Total 1379 100% 

Fråga	9	

Gjorde	du	själv	någon	förberedelse/planering	inför	mässbesöket,	som	att	gå	igenom	
vilka	utställare	du	skulle	besöka	och	vilka	seminarier	du	ville	gå	på?	
 Antal Procent 

Ja 976 66% 

Nej 500 34% 

Total 1476 100% 

	



Fråga	10	

Hur	förberedde	du	dig	inför	mässbesöket?	Du	kan	välja	flera	alternativ.	
 Antal Procent 

Gjorde en 
mässplan och la 
till favoriter på 
Sacomässan.se 

485 51% 

Tog hjälp av 
materialet på 
saco.se/studieval 

379 40% 

Med 
lektionsmaterialet 
"Planera 
mässbesöket" 

184 19% 

Med "Checklista 
för besökare på 
Saco 
Studentmässa" 

256 27% 

På annat sätt: 186 20% 

Total 950 157% 

Öppna	svar-På	annat	sätt:	(161)	
- Planerade vilka skolor jag ville besöka i huvudet 
- Tänkte själv  
- Förbereda frågor 
- Visste vilka jag ville gå till 
- Förberedde frågor att ställa 
- Jag pratade med min studiecoach lärare om det olika inriktningarna och fick en klarare syn på vad jag ville gå 

till för monter som tex Försvarsmakten som jag sedan på mässan gick och hälsa på och ställde många frågor 
som handlade både om lumpen och det militära yrket 

- Jag gick och pratade med många som jag inte ens var intresserade både för nyfikenhet och att spraka intresse i 
nya saker så man har fler idéer att välja på 

- Läste vad som fanns att besöka 
- Kollade upp vilka universitet som hade utbildningen n jag ville och gick till dem  
- Allmänt kolla up vad som fanns  
- Prata med kompis som går på högskola vad man vill fråga och vart man borde gå 
- Tack vara er så fick jag allt hjälp  
- Kollade villa seminarium fanns och valde vilka jag skulle gå på 
- Jag vill bli pilot och min plan var att prata med alla flygskolor där vilket jag gjorde. 
- Utgick även ifrån min egna planering. 
- Jag tänkte ut vilka universitet jag ville besöka och vilka seminarium  
- Tänkte på vilka universitet jag skulle vilja gå till. 



- Valde ut några stationer jag skulle gå till och vad för frågor jag skulle ställa 
- Letade igenom de ämnen jag var intresserad i och använde en utedlutningmetod gör att maximera tiden med 

dom jag var mest intresserad i. 
- Jag tänkte bara på vad min plan efter gymnasiet var och vilken situation jag var i och även vad jag skulle tänka 

mig göra på högstadiet 
- Jag gjorde egen checklista 
- Diskutera med mina klass kompisar vart men ville gå och då la vi upp en plan tillsammans 
- Jag tittade lite på vilka seminarier som fanns så jag kunde se vilka jag ville på:) 
- Sökte till universitet som jag skulle ha frågor till 
- Jag kollade på vilka utställare som skulle vara på plats  
- Tog reda på om de jag ville besöka skulle vara där genom deras egna webbsida. 
- Kollade villa seminarier som skulle vara, kollade vilka universitet som skulle ställa ut som jag sedan innan var 

intresserad av. Kollade med en kompis, är osäker på vilka funktioner/hemsidor jag använde. 
- Kollade upp vilka universitet jag ville prata med  
- Tänkte först på det jag kanske var intresserad över och frågade varje skola vad de tyckte om det och va deras 

krav i olika universitet var 
- Skrev upp på egen lista vilka utbildningar jag ville gå till och fråga om 
- Egen lista 
- Gjorde en mässplan och la till favoriter på webben, kollade över föreläsningar inom relevanta områden och 

planerade in dem i min vistelse, samt lämnade tidluckor för att ha tid för diskussioner med intresseväckande 
universitet. 

- Valde några universitet  
- Hade en egen checklista på mobilen på de montrar jag visste jag ville gå till. 
- Egen lista med frågor etc 
- Tänkte på vad jag ville besöka 
- Inget 
- Jag gjorde en mental notering på vilka utställare jag skulle prata med 
- Ringade in på kartan 
- Tittade igenom vilka seminarier jag ville gå och spenderade resten av tiden jag inte var på seminarier genom 

att fråga alla universitet som verkade intressant frågor jag undrade  
- Gjorde en egen plan över vad som intresserar mig och utgick efter det när jag ställde frågor på mässan 
- Jag visste sedan tidigare några skolor jag var intresserad av och prioriterade dem skolorna först. 
- Googlade på skolor och utbildningar. 
- Jag kollade men en kompis vilka av de universitet/högskolor som vi var intresserade i ställde ut på mässan. Vi 

kollade även på vilka seminarier som var relevanta. Jag är osäker på vilka funktioner/hemsidor vi använde. 
- Planerade till vilka ställen jag skullr till 
- Pratade med kompisar om vilka universitet vi var mest intresserade av att gå förbi och besöka 
- Tack för allt hjälp jag fick  
- Gjorde en egen checklista och plan hur jag skulle göra under dagen. 
- visited the websites of interested universities and gathered my own set of questions 
- Planerade i huvudet 
- personlighetstestet 
- Kollade upp exakt var Högskolan i Borås hade sin monter och förberedde mig lite för vilka frågor jag ville ställa 

och vad jag ville få ut av besöket 
- Kollade på filmen, samt så kollade jag vilka utställare som skulle vara där och planerade utifrån det.  



- Hade en lista på anteckningar på de montrar jag vill gå till 
- Jag läste egentligen bara genom vad som skulle ske, och gjorde valen när jag var där. 
- Kollade kartan och tänkte igenom vilka jag ville besöka 
- Förbered olika frågor som jag ville få svar på 
- kikade när de olika seminarium var och passade de tiderna 
- Besökte alla i ordning från KTH 
- Kollade vilka högskolor jag ville fråga innan jag gick dit 
- Pratade med kompisar som varit där tidigare år  
- Jag visste vilka program jag var intresserad av och var jag ville plugga så jag gick efter det. 
- Genom att kolla upp vilka universitet som erbjöd programinriktningarna som jag var mest intresserad av, på 

internet! 
- Kollade på olika föreläsningar som skulle va 
- Jag förberedde mig genom att tänka igenom vilka utbildningar jag ville besöka och fråga om.  
- Skrev ner frågorna som jag ville ställa olika högskolor på mässan 
- planned questions about the school and the courses. 
- Jag gick in på hemsida och kollade igenom utställaren, jag la gillad märke på flera. När jag väl var där använde 

jag min sida för att se till att jag pratat med alla jag var intresserad av. Men jag hade tid över och jag pratade 
med fler utställare och gick med på tävlingar och andra roliga aktiviteter. 

- Looked through the websites of the universities i am interested in that were attending the fair to see if they 
had programmes or courses I was eligible for/interested in 

- Jag läste lite innan jag kom till mässan 
- Kollade upp vilka som hade den utbildning jag är intresserad av och gjorde en plan på vem jag skulle gå till 

först.  
- Kollade universitet som fanns med de programmen ja vill läsa 
- Visste innan vilka universitet/utställare jag var mest intresserad av 
- Planerade själv vilka skolor som var intressanta för mig 
- Egen checklista  
- Tittade på nätet vilka universitet jag är mest intresserad av och informerade mig om dem så att jag kunde ställa 

bra frågor/ 
- Visste vad jag ville besöka 
- Kollat vilka som skulle stå gjorden en egen plan vilka jag ville prata med, gjorde en checklista för lite saker 

också  
- Jag besökte några universitets hemsidor och tog reda på vilka utbildningar jag var intresserad av 
- Jag valde att gå förbi alla högskolor och kika till och höra vad andra säger. Om jag nu fick intresse stannade jag 

kvar annars gick jag iväg till nästa.  
- Jag planerade vilka seminarier jag skulle gå på. 
- Skrev upp en plan för vilka skolor jag ville besöka 
- Gjorde lite research om de montrar jag var intresserad av. 
- Jag gjorde så jag gjorde en lista där jag tog de jag var mest intresserad av först 
- Skrev ned dem skolor jag ville besöka på en checklista 
- Jag kollade genom högskolornas webbsidor  
- Jag kollade igenom hemsidan och informationen där 
- Jag skapade en mind map på hur jag kommer ställa frågor som kommer göra min tänkande lättare och för 

andra till att förstå mig  
- Tänkte igenom frågor som jag ville ställa de representerade på mässan 



- Förberedde frågor och sökte universitet/ högskolor som hade utbildningen jag var intresserad på 
- Skrev frågor och kollade upp några skolor som var med 
- Läste på om vilka utställare som skulle komma och utgick ifrån det när jag planerade  
- Gjorde testet som finns på sacos hemsida 
- Gjorde ett personlighetstest och gick dit bara 
- Notering  
- Genom att gå igenom alla utbildningar och ranka de enligt vilka som var mest intressanta. 
- Läste lite om vad alla universitet erbjöd för kurser 
- Kollade på hemsidan, främst vilka seminarier som fanns. Men inte jättemycket. 
- Anteckna vilka universitet jag ville prata med. 
- Gjorde en dagsplanering i mina anteckningar samt en checklista för vad jag ville hinna göra 
- Själv besökte universitetshemsidor 
- Jag tittade igenom vilka utställare som skulle finnas på plats och läste om de som fångade mitt intresse  
- kollade vilka universitet jag ville besöka och förberedde lite frågor 
- Jag läste igenom vilka program som intresserar mig och frågade varje universitet hur de bemöter dessa 

program. 
- Gjorde personlighets testet 
- Kollade utbildningar och program på olika universitet.  
- Min skola gav ingen förberedelse, jag visste inte ens att andra fick det. Sista sekunden fick vi reda på att vi 

skulle visa en qr-kod för att komma in, och jag behövde ställa flera följde frågor för att lärarna skulle ens 
berätta, samt jag behövde säga till lärarna att de behöver förklara de för resten av skolan. Jag försökte 
förbereda mig så mycket jag kunde under tiden jag fick vilket var 20 min(men tyvärr var mesta av tiden 
spendera till att förstå hur man skulle åka till mässan), eftersom jag fick red på mässan en dag innan i skulle gå, 
vilket är sjukt!! Det här var en stor sak, det här var ett sätt för oss elever att kunna planera inför vår framtid, 
men vår skola har inte ens försökt att förbereda oss eller ens förklara vilka alternativ vi elever har, eller ens hur 
något fungerar, vilket skulle ha hjälp för då kan vi elever ha ett tillfälle att förbereda frågor till personer, som 
arbetet eller  har en personlig status till ämnen vi elever vill fråga om.  

- Gjorde en mental lista på det universitet jag ville lära mig mer om. 
- Undersökte information om några universitet och vilka program jag skulle rikta in mig på. 
- kollade vilka skolor som skulle ställa ut 
- Googlade litegrann 
- Tänkte lite om mina intressen mot framtiden och funderade på vilka utställare jag skulle besöka först.  
- Visste  
- Jag kollade först en kort video hur de såg ut och därfefter så gjorde jag en lista vilka skolor jag skulle snacka 

med och vad jag skullen säga 
- Skrev upp intressanta utställarer 
- Kollade vilka seminarier jag ville gå på 
- Antecknad frågor att ställa  
- Skoluppgift och med egna frågor 
- Gjorde personlighets test 
- Gjorde upp en plan för vilka skolor som var mest tilltalande efter ort och vilka program och inriktningar de 

hade. 
- tittade på kartan och tänkte vilka utbildningar jag skulle prioritera  
- ”Vad passar jag som” - testet 
- Skrev ner frågor i ett anteckningsblock att ta med mig 



- Skrev även ner vilka frågor som jag ville ställa ambassadörerna 
- Gjorde tester, kollade vad som skulle finnas så man visste vad man kunde ställa frågor om 
- Pratade med kompisar och familj om vilka jag borde besöka utifrån vad jag tänkte var viktigt för mina 

intressen.  
- Jag tog reda på vilka skolor som skulle vara på plats. Jag planerade frågor i förväg. 
- Sökte på Google vilka lärosäten som hade de utbildningar som jag ville titta på. 
- Jag gick in och kollade på många olika skolors hemsidior och kom på så sätt fram till vilka montrar jag skulle gå 

till och även vad jag skulle fråga de olika montrarna. 
- Använde inte era program 
- Anteckningar på mobilen 
- Kolla utställare 
- Looked at some interesting programs on university admissions and decided to learn more about them 
- Jag kollade upp vilka som skulle vara där och skrev ner de jag tyckte vara intressant i mina anteckningar på 

mobilen 
- Sökte upp Högskolor/Universitet på saco mässan som jag var intresserade i och djup dykte i de skolorn 
- Visste vad jag var ute efter pga intressen  
- läser ytterligare information på skolornas hemsidan för att förbättra planeringen. Fråga vänner som har varit 

på mässan om tips. Skriver frågorna i anteckning delen under varje favoriter program 
- Gjorde egen lista på program som jag är intresserad av och vilka skolor som erbjder dessa program sedan gick 

jag till dom skolorna på mässna 
- Om vad ska söka 
- tänkte på vad jag var intresserad utav 
- kollade på videor på Internet 
- gick direkt till de jag ville veta 
- Läste på om de utbildningar jag var intresserad av och vilka skolor de finns på 
- Gick igenom vad jag ville kolla på för utbildningar 
- Kollade hemsidorna hos de skolor som jag visste skulle vara med på mässan. 
- Kollade upp skolor med intressanta program 
- Funderade tillsmans med kompisarna.  
- Kollade in sacos hemsida om utbildningar som intresserade mig, där fanns många bra kategorier som tex 

framtidsutsikt 
- egen plan 
- Pratade med folk som hade varit på mässan tidigare år och fick tips från de 
- Gjorde egen anteckning 
- Kollade vilka som var där och tänkte ut vad jag undrade i förväg  
- Skrev även upp frågor om vad jag skulle kunna tänka mig fråga de olika högskolorna 
- Kollade igenom dem olika universiteten och utbildningar så jag visste vad jag skulle kolla på när jag kom dit! 
- Strykte bort de jag inte var intresserad av på kartan 
- Jag har skrivit ner frågor som jag säker svar för 
- Jag förbredde mig med frågor kring det jag vill läsa i framtiden. 
- La upp plan med en kompis som vill de samma som jag 
- La in frågor som jag ville fråga de olika högskolorna/universiteten.  
- Jag sökte runt på utbildningar på nätet (hade ändå någorlunda koll på vad jag ville) som jag var intresserad av 

för att vara lättare och smidigt kunna hitta till universiteteten. 
- Vi gjorde personlighetstestet i skolan där man fick reda på yrken som skulle passa en 



Fråga	11.1	Vad	tyckte	du	om	den	digitala	mässguiden	Sacomässan.se?	

Biljettfunktionen	
 Antal Procent 

Bra 1067 79% 

OK 233 17% 

Dålig 37 3% 

Har inte 
använt den 

16 1% 

Total 1353 100% 

Informationen	om	utställare	och	seminarier	
 Antal Procent 

Bra 756 56% 

OK 435 32% 

Dålig 57 4% 

Har inte 
använt den 

105 8% 

Total 1353 100% 

Den	interaktiva	mässkartan	
 Antal Procent 

Bra 639 47% 

OK 319 24% 

Dålig 38 3% 

Har inte 
använt den 

357 26% 

Total 1353 100% 



Favoriter	&	mässplan	på	Min	sida	
 Antal Procent 

Bra 631 47% 

OK 283 21% 

Dålig 35 3% 

Har inte 
använt den 

404 30% 

Total 1353 100% 

Anteckningsfunktionen	på	Favoriter	&	mässplan	
 Antal Procent 

Bra 423 31% 

OK 254 19% 

Dålig 27 2% 

Har inte 
använt den 

644 48% 

Total 1348 100% 

Fråga	12	

Vad	tyckte	du	om	den	tryckta	mässguiden	(karta	&	seminarieprogram)?	
 Antal Procent 

Jättebra 565 42% 

Bra 499 37% 

Mindre bra 49 4% 

Dålig 17 1% 

Använde den 
inte/tog ingen 

223 16% 

Total 1353 100% 

	



Fråga	13	

Hur	många	seminarier	var	du	på?	
 Antal Procent 

Inget 534 40% 

1 230 17% 

2 205 15% 

3 125 9% 

4 eller fler 254 19% 

Total 1348 100% 

Fråga	14	

Hade	du	velat	gå	på	fler	seminarier?	
 Antal Procent 

Ja, men jag 
hann inte 

354 43% 

Ja, men de 
gick på en tid 
då jag inte var 
på plats 

258 32% 

Nej, inga fler 202 25% 

Total 814 100% 

Fråga	15	

Du	svarade	att	du	inte	besökte	något	seminarium.	Vad	berodde	det	på?	
 Antal Procent 

Jag visste inte 
om dem 

152 29% 

Jag hade inte 
tid, jag 
prioriterade 
att prata med 
utställarna 

254 48% 

Jag hade svårt 
att hitta dit 

46 9% 



Det fanns inga 
som 
intresserade 
mig 

77 15% 

Total 529 100% 

Fråga	16	

Hur	värdefullt	var	mässbesöket	för	dig?	
 Antal Procent 

Mycket 
värdefullt 

494 45% 

Värdefullt 339 31% 

Ganska 
värdefullt 

166 15% 

Inte så 
värdefullt 

95 9% 

Total 1094 100% 

Kommentarer	(681)	
- Jag hittade inte så många utbildningar jag intresserade mig för men hittade mycket som kunde hjälpa min 

kompisar 
- Bra tillfälle att ta funderingarna i akt och inte prokrastinera framtidsplaner. Dessutom bra att ha all information 

fysiskt tillgänglig på samma plats. Mest nyttigt var seminarium och diskussion med personal på plats 
- Jag var redan innan besöket ganska säker på vad jag vill läsa i framtiden. Jag åkte till mässan för att få träffa 

studenter, få en uppfattning om vad det innebär att vara student, hur de olika universiteten verkar och att bli 
extra säker på mitt val. Alla dessa ”mål” uppfylldes och därför blev besöket mycket värdefullt för mig. Efter 
besöket blev jag ännu mer säker på vad jag vill göra i framtiden, vilket jag tycker känns extremt bra.  

- Det var väldigt roligt och intressant att tala med alla 
- Fick mer kunskap och inblick i mitt val av universitet men även hur jag ska välja och vad jag ska tänka på 
- På grund av mässan så är jag säker på vilken program och universitet jag vill gå på 
- Jag fick upp ögonen för fler utbildningar än vad jag tidigare hade.  
- because it helped me decide which uni to apply for. all the people were very nice and informative. 
- Jag hade redan en bra uppfattning om de universitet och utbildningar jag var intresserad av. 
- Jag fick veta mycket om de olika skolorna och tack vare det så kommer det bli lättare för mig att bestämma 

vilken skola jag vill plugga på 
- Väldigt bra att man fick chansen att prata med både elever och andra behöriga på universiteteten så stt man 

kunde fråga om vad som helst! 
- Det var jätte roligt att gå runt med vänner och kolla runt  
- Jag fick lära mig om de olika universiteten jag ville gå på samt andra linjer och kurser som intresserar mig. 
- Mässbesöket var verkligen jättevärdefullt för mig. Det gav mig en unik möjlighet att träffa representanter från 

olika skolor och utbildningar, vilket hjälpte mig att få en bättre förståelse för vilka alternativ som finns och vad 



som passar mig bäst. Jag fick även chansen att ställa frågor direkt till lärare och elever från de olika skolorna, 
vilket gav mig en mer personlig och konkret inblick i hur skolorna fungerar i praktiken.  

- Som en student gav mässan mig en chans att hitta en framtid som jag gillar. Det är svårt att veta vad man vill 
bli och ännu svårare att veta hur man ska komma dit. Alla utställare jag gick till var oriktigt hjälpsamma med 
svar om både lön, utbildning och yrkesval-möjligheter! 

- Hade fått mycket information om olika program och universiteter 
- Det var jätte mycket man kunde komma på och lära sig mer av och alla svarade på frågorna väldigt bra och 

informerande och även ärligt vilket tycker jag är jätte bra 
- Det var en informativ och inspirerande mässa med ett bra urval av utställare och seminarier. 
- Jag visste redan vad jag ville göra, men nu öppnades mina ögon för alternativa vägar 
- Jag tyckte det var mycket värdefullt då jag kunde få en klarare syn på vad jag kommer vilja studera vidare efter 

min gymnasieutbildning. Jag fick prata med personer som visste mer om den branschen och de hjälpte mig att 
förstå mer om vad yrket eller studien handlar om, 

- Det konfirmerade mest vad jag redan visste, men det var ändå värdefullt! 
- Jag fick jätte mycket tips om studentliv och hur det skulle vara att gå på de programmen. Jag kom in säker på 

vad jag ville bli och kom ut ännu säkrare. 
- Det var väldigt trevligt att få träffa andra människor, lära sig saker, och fick bra tipser om vilken universitet jag 

ska gå i,  
- Jag fick svar på alla mina frågor, hade väldigt kul med tävlingar och produkter man fick av de individuella 

högskolor och universitet samt att alla var väldigt utbildade och utryckte sig super bra både på ett språk som 
var professionellt samt matchade våra personligheter 

- Det jag var intresserad av var inte där, dom som hade lite information om det jag var intresserad av visste inte 
så mycket när jag frågade om det. 

- SACOmässan i Stockholm var mycket värdefull för mig, då den gav mig en klarare bild av framtida studie- och 
karriärmöjligheter. Här är några exempel på varför mässbesöket var så givande:  1. Möjlighet att 
träffa representanter från olika universitet och högskolor Jag fick chansen att ställa frågor direkt till 
studievägledare och studenter från olika utbildningar, vilket hjälpte mig att förstå vilken inriktning som passar 
mina intressen och mål.  2. Inspiration från seminarier och föreläsningar Jag deltog i seminarier som 
gav praktisk information om ansökningsprocessen och vad som krävs för att lyckas i olika branscher. Detta 
inspirerade mig att tänka på hur jag kan planera min väg framåt.  3. Nätverkande med företag och 
branschrepresentanter Jag pratade med personer från olika IT- och teknikföretag som beskrev vilka 
kompetenser som efterfrågas. Detta var särskilt relevant för mig som IT-student, då det gav mig en inblick i 
arbetsmarknadens behov.  4. Konkreta idéer för vidareutbildning Jag fick information om specifika 
program och kurser som kompletterar mina nuvarande studier i nätverksinfrastruktur och cybersäkerhet, vilket 
motiverade mig att utforska fler möjligheter inom mitt område.  Besöket gav mig både praktisk information 
och motivation, vilket gör att jag känner mig mer förberedd för framtida val. 

- Mässan var verkligen värdefull för mig på flera sätt. Det gav mig en bättre förståelse för vilka utbildningar och 
yrken som faktiskt finns och hur de kan passa mina intressen. Att kunna prata direkt med folk från olika 
universitet och högskolor var guld värt – man fick svar på sina frågor direkt och kunde få en känsla för vad varje 
skola erbjuder, istället för att bara läsa om det på nätet. Jag fick också chansen att prata med studenter som 
redan pluggar det jag är intresserad av, vilket gav mig en realistisk bild av vad studierna innebär och hur det är 
att leva studentlivet.  Dessutom öppnade mässan mina ögon för utbildningar och yrken jag inte ens tänkt på 
innan. Det var inspirerande att höra om olika karriärvägar och vad arbetsgivare letar efter. Jag gick därifrån 
med både nya idéer och en tydligare plan för framtiden, vilket känns riktigt bra. Helt ärligt, det var mycket mer 
givande än jag trodde att det skulle vara! 

- Det gav mig en inblick på hur vidareutbildningen kan se ut 



- Alla var upptagna hela tiden. 
- Bra att kunna prata och bygga en bild av olika universitet, jobb osv. 
- Jag fick en tydligare plan för framtiden och mer kunskap om det jag är intresserad av. 
- Loved interacting and gaining knowledge about universities and possibilities in Sweden and outside. This 

process made it way easier to decide what to do with my future and where to go and what to do. 
- Jag fick lära mig allt jag behöver veta om de skolorna jag vill gå på 
- väldigt värdefull för alla gymnasieelever! det fanns många organisationer som framhåller information om bland 

annat folkhögskola, komvux och arbetsmarknaden 
- Jag tyckte att det var lärorikt att få reda på vad det är som jag kan förvänta mig i framtiden på olika universitet 
- Man fick chans att prata med studenterna om utbildningen och universitetet 
- Kommer kunna göra besöket igen nästa år men hjälpte mig med att få ett hum.  
- Det var väldigt kul att få se hur brett urvalet av skolor och linjer är. 
- Nyttigt att höra från personer som läste det man var intresserad av, vad de hade för tankar om programmet 

osv. 
- Intressant att höra från olika skolor  
- Kunde prata med ett universitet som jag länge funderat på att söka till efter studenten. Det betydde mycket för 

mig, att lära mig mer om dem.  
- Mässan ändrade mitt perspektiv på hur värdefullt utbildning är. 
- De kunde svara på mina frågor 
- Fick bra information från trevliga värdar, kände mig engagerad och taggad inför framtiden ändå som jag inte 

brukar känna. 
- Gav mig en större inblick på vad jag vill studera framöver  
- Det var ganska värdefullt för mig. Det var för rörigt och så mycket folk så det blev svårt att hinna att besöka alla 

utställningarna då det även var lång kö på många av de  
- För mycket folk 
- Gick bara för gratis sakerna 
- Besöken var otroligt värdefulla för mig, har stora framtidsplaner och pratade med alla möjliga för att få så stor 

inblick i skolan och boende som möjligt. För mig hjälpte mässan enormt och jag är så glad att jag fick chansen 
att gå på den. Vet precis vart jag vill börja nu och hur boende och allt går till:) 

- Jätte intressant och kul  
- Blev mer säkrare om att plugga vidare. 
- Jag har en känsla om att tiden efter gymnasiet är ganska oviss för många. Med det menar jag att vi inte för så 

mycket information om hur det går till efter studenten om man jämför med slutet på nian. Så därför var denna 
mässa mycket värdefull  

- Väldigt värdefullt eftersom jag fick prata med de universitet jag var intresserad av. 
- Fick veta om marin geovetenskap vilket jag inte visste fanns. Vill plugga till det nu. 
- Gav mig mer inblick i hur jag vill fortsätta min utbildning i framtiden.  
- Visste redan vad jag vill göra efter gymnasiet. Det var däremot bra att få jämföra samma linje på olika 

universitet. 
- Fick mycket info kring områden jag är intresserad av t.ex att plugga utomlands och olika högskolors 

erbjudanden som lockar mig. 
- Jag fick ny syn, och man fick ju prata dom lite personligt så dom var ärliga😍 perfekt  
- Bra och skönt att få prata med studenter 
- De flesta informationen kan man hitta i deras hemsidor, de själva använde sig av sina hemsidor när man 

pratade med dem, så man kunde teknisk sett bara ha självt gått in på hemsidorna utan att komma.  



- Mycket intressant och rolig upplevelse  
- Jag fick prata med folk som hade koll, jag fick en bättre koll på vad jag ska plugga efter gymnasiet,  
- Jag älskade varje sekund av att gå ditt. Jag lärde mig så mycket och kommer ha det i mitt hjärta framåt då jag 

kommer välja universitet eller högskolan. ❤ 
- Att prata med studenterna hjälpte mig att bestämma vilka program jag kan gå för det jag var intresserad av. 
- Jag fick det information jag behöver i verkligheten fast än jag hade läst lite om de universitet. Det var mer 

verkligt när jag fick möta de professionella.  Nu ser jag fram emot till att börja studera vidare.  
- Om jag inte kom till mässan så hade jag förmodligen aldrig fått lära mig så mycket om alla programmen på de 

skolor jag är intresserad av 
- Jag tycker besöket var värdefullt kanske särskilt för dem som redan är relativt säkra på vad de vill läsa och velar 

mellan ett fåtal för då vet de exakt var de vill gå. Jag är ännu ganska osäker på vad jag vill läsa efter gymnasiet 
och då, trots att jag hade läst på lite, visste ändå inte riktigt vilka ställen jag prioriterade osv.  

- Jag tyckte att det var jätte kul att få prata med de olika universiteten och få direkt svar på frågorna man hade. 
Jag fick även väldigt nyttigt information från universitet i UK då det är något som intresserar mig. 

- Tycker det är dåligt att man måste gå även om man inte alls är intresserad  
- Det var mycket värdefullt, jag fick bättre koll på hur saker och ting funkar inom de universiteten jag vill ansöka 

till.   
- Eftersom jag fick mycket bättre syn på hur det fungerar med antagning poäng och vilka ämnen de olika skolor  

har.  
- Jag hittade intressanta högskolor som bland annat Halmstads högskola. Dock var det mycket folk så svårt att 

verkligen utforska på djupet.  
- Fick mycket bra information av att prata med utställarna om skolorna och programmen jag var intresserad av 
- Utan mässan hade jag nog inte viljat plugga efter gymnasiet. Jag hade även inte fått den motivationen jag 

behövde för att vilja kämpa mer och nå de betyg jag behöver för att komma in där jag vill. 
- Seminarierna och utställarna hade rikligt med information 
- Jag fick veta mer om de universitet som jag väger mellan 
- Jag fick upp ögonen för möjligheter som jag inte visste fanns  
- Nackdelen var att det var för mycket folk vilket gjorde att majoriteten av tiden spenderades på att bara väta på 

att får prata med någon. I vissa fall fungerade det bra. 
- Det var upprepande men lärorikt och inspirerande.  
- Pratade med en del studenter och fick en bättre inblick i livet som student! Kändes bra att höra enskilda 

individers åsikter - mer personligt än att läsa på olika universitets hemsidor. 
- Veta vilka möjligheter man kan välja för sin vidare utbildning  
- Fick se en större bild av hur universitet är, fick svar på alla mina frågor  
- Jag upplever att jag fick mer information om kriminalvården som jag fick ett stort intresse för!  
- Fick en bättre inblick i vad jag vill plugga och hur det var. Kunde jämföra olika skolor. 
- Det fick mig att inse vad jag vill göra efter studenten. 
- Mycket jag lärde mig av att prata med studerande på universitetet hade jag redan läst på deras hemsida. 
- jag lärde mig jätte mycket och fick mycket hjälp av olika skolor  
- Fick veta massa nytt om de högskolor som intresserade mig men även kunna personligt prata med dem. 
- Det var det alla var trevliga svarade på frågor  
- Fick en större insikt på vad jag vill göra i framtiden och vilka möjligheter som finns öppna, var även bra att 

prata om framtidssäkerhet och jobbmöjligheter efter programmen 
- Jag fick extremt värdeful information då jag nu vet vad jag vill göra efter min student. 
- Jag fick veta bra saker om det universitet som jag vill börja på.  



- Jag uppskattade verkligen de svar jag fick från en föredetta student i Linköpings då alla frågor jag kunde 
komma på fick underbara svar som verkligen gjorde att mitt eventualla universitets val blir lättare. Utanför det 
had ejag väldigt kul med någon från Linné då jag fick veta en hel del om universitetslinjen och hennes program 
(sorgligt nog orkar man inte med matte 3b). Ställen som Göteborg och Umeå gav mycket svagare svar då dom 
verkade förvirrade eller hänvisade till en QR kod istället för att interagera med besökarna. 

- Skolor som jag inte trodde jag skulle gilla speciellt de som inte är i Stockholm gillade jag. 
- Det var mycket värdefullt eftersom jag fick reda på saker som jag inte visste förut och som är väldigt svårt att 

hitta på nätet. Jag fick även tips av de som hjälpte till om vad som passade mig bäst efter gymnasiet. 
- Bra info  
- Mycket bra information, många nya åsikter om studentlivet, yrken, m.m 
- Har vetat ungefär vilken inriktning jag ville gå på, men innan jag tar något viktigt slutgiltigt beslut, ville jag 

utforskar alla alternativ. 
- Jag fick träffa representanter från Cultural Care och fick värdefull information från dem. Jag fick även en inblick 

i programmen som erbjuds på olika universitet i Sverige. 
- Jag hade inte en så stor överblick på vilka universitet som fanns och vad jag ville söka till 
- Kände att jag fick mycket ny användbar information men samtidigt blev man inte stressad eftersom man så hur 

mycket det fanns att välja på.  
- Fick väldigt bra information framförallt av SKH, hon vi träffade var väldig engagerad och visste mycket!  
- Jag tyckte katalogerna man fick av skolorna var hjälpsamma för att se vilka kurser man kan läsa i framtiden, 

visste inte ens att en del av dom fanns 
- Jag insåg vilka möjligheter jag hade och hur utlandsstudier såg ut. 
- Det gjorde att jag blev mer säker på vilken högskola jag vill gå på. Den gjorde mig också mer säker på hur det 

fungerar när man ska plugga utomlands för det var jag lite förvirrad på innan. 
- Väldigt inspirerande!  
- Nu har jag idéer om vart jag kan plugga. 
- De var lärorikt , roligt och inspirerande  
- Det var bra och mycket godis 
- Önskade få information om vad man kunde utbilda sig till osv inom de olika programmen, studenterna visste 

inte utan det var mer gällande antagning vilket jag kan söka upp på nätet själv 
- Jag tyckte de var bra eftersom jag har en bättre bild på vad jag kanske vill göra i framtiden  
- Jag visste redan vad jag ville göra efter studenten. 
- Jag fick reda på mer angående utlandsstudier, vilket var väldigt värdefullt men eftersom min entrétid var vid 

14:00 hann jag inte med så mycket som jag önskat. 
- det gav mycket att så många alternativ var samlade på en och samma plats. man fick verkligen möjlighet att 

jämföra olika val och få en bild av vad man vill göra 
- Mässan var mycket nyttig för mig eftersom jag fick mycket information som inspirerade mig att förtsätta skolan 

efter gymnasiet. 
- Jag fick chansen att prata med studenter som pluggade dem programmen jag varit intresserad av samt fått en 

känsla av hur kurserna skiljer sig på olika skolor 
- Jag fick reda på lite mer information om de jag ville söka till, både bra och dålig. 
- Jätte värdefullt eftersom jag fick träffa alla universitetet som jag var intresserad av och fortfarande är 

intresserad. Jag älskade att jag fick prata med syv, lärare och elever. Det gjorde det ännu med intressant och 
jag fick bättre och bredare bild av alla de skolor och utbildningar.   

- Jag fick en bra känsla av vad som passar mig 
- Det gav mig mer alternativ att räkna in när jag väljer vad jag vill plugga vidare till och vart utbildningen ska ske 



- Jag var vilse bland alla olika universitet, högskolor, program och kurser. SACOmässan hjälpte migta del av mer 
information, personnära information från elever samt sammla kunskap på ett ställe. Dessutom uptäcka 
programm och skolor jag inte tänkt på innan. 

- Jag fick mycket information och jag är tacksam över det 
- Jag tycker de va jättebra att man fick en sån möjlighet att få prata med studenter och universitet över hela 

Sverige och även andra möjligheter som man kan göra efter gymnasiet. De har vidgat mina vyer och d rör jag 
jätteglad för! Har fått med mig massa nya tankar och funderingar om vart och vad man kan plugga! 

- Man fick ju så mycket info  
- Jag fick lära mig massa nytt 
- Lärde mig mer om utanför min egna stad 
- Super roligt att får chansen att snacka med olika högskolor / universitet  
- Eftersom jag fått lite vägledning och fler idéer. 
- Fick en större vy över de olika universiteten, och hur det är att studera där genom de olika inriktningarna jag 

var intresserad över. 
- Sämsta mässan  
- Det var inget som intresserade mig och min vän, det fanns inget liknande som vi pluggar nu. 
- Det var många personer och jag hade inte förberett frågor, men katalogerna var mycket bra att få med sig, för 

att bearbeta sedan när jag kom hem 
- Jag har fått en mycket klarare syn på livet efter gymnasiet eftersom jag knappt hade något innan. Det var också 

jättekul att stå och prata med folk som hade ungefär samma intressen som mig.  
- Jag fick en mer en känsla av hur olika universitet var och fick ställa frågor jag hade till folk som stod vid mässan.  
- Jag kom dig medveten om vad jag ville göra i framtiden och lyckades hitta en utbildning just för mig.  
- Jag har blivit mer beslutsam i mina val över vad jag vill göra efter studenten och fick upp ögonen för 

utbildningar jag inte funderat på innan! 
- Jag har alltid haft okej betyg och var inte så seriös om vad jag ville bli, jag visste nåt med vården, men när jag 

var på mässan och kollade på olika yrkesgrupper var jag jätteorolig om hur jag ska hinna plugga på så jag 
kommer på universitetet. Men efter den dagen har jag bestämt att jag ska lägga mer tid o plugga och kämpa 
för att komma in på den linjen.  

- För att jag var ganska osäker på vad jag ville bli efter gymnasiet, nu så fick jag träffa på så goda människor som 
visade mig hur vissa saker såg ut som båtförare som gjorde mig otroligt intresserad av de. 

- Jag hade ingen aning vad jag skulle göra innan, bara att jag ville plugga vidare. 
- Mötet mellan institutioner och blivande studenter är värdefullt  
- Jag älskar sådana utställningar! Mycket lärorikt och jag lärde mig mer om min utbildning än jag någonsin visste. 

Är så tacksam att jag gick verkligen.  
- Tyckte man fick mer ”kunskap” utav hur de är att plugga till t.ex sjuksköterska vad man får göra osv. Man fick 

en klarar bild så man vet ungefär hur alla saker är och vad man kan göra i framtiden för utbildningar.  
- Fick en ökad kunskap om mina framtida möjligheter  
- Då får jag inblick på vilka alternativ och saker som intresserade mig 
- Jag hann prata med många och fick svar på massor av mina frågor.  
- Jag fick lära mig mycket om olika utbildningar och om skolorna  
- Känns som man numera fått lite klarhet i valet efter studenten 
- Seminarierna var bra men det var stökigt och mycket folk så man kom inte fram till de man ville prata med.  
- Mässbesöket var mycket värdefullt för mig. Jag fick möjlighet att nätverka med både branschkollegor och 

leverantörer, och jag upptäckte flera nya produkter och lösningar som jag tror kan vara relevanta för mitt 
arbete framöver.  



- Jag kunde gå och kolla, tänka igen om jag skulle plugga vidare eller inte.  
- Jag känner mig mycket tryggare i vad jag har att välja på inför framtiden 
- Bra med information om olika universitet samlat på en plats 
- Jag hittade utbildningar som jag inte kunde hittat annars utan mässan och det var så intressant. Jag har fastnat 

för pilot utbildningen.  
- Det var väldigt mycket intryck vilket många troligtvis kan relatera till är ansträngande. Men jag uppskattade att 

det fanns universitets-SYV;ar man kunde tala med. 
- jag fick flera möjligheter att prata med elever från skolorna som lvertalade mig att söka till deras skolor. 

Vidgade mina valmöjligheter 
- Jag fick en större förtåelse då jag kunna se vad mina intressen i livet kunde samföras med olika jobb och linjer. 

Detta gjorde att jag redan där kunde såla utt utbolningar jag tidigare tänkte gå. Men samt också få upp ögona 
för andra utbilningar jag absolut innan inte tänkte kolla på. 

- Det var vid en tid jag hade tappat motivationen i skolan då jag var osäker på vävas jag vill göra efter studenten. 
Jag visste att jag ville plugga vidare men inte med vad. Innan Saco mässan var jag så osäker att jag inte ens 
visste vad jag skulle fråga eller vilka seminarier jag skulle gå på men på resan dit satt jag och en vän och 
diskuterade vad vi var bra på och vad som intresserar oss och hur lite vi vet och då kom jag på massa 
funderingar jag igentligen hade. I början var jag dock osäker på hur jag skulle få reda på allt men personerna 
var trevliga och hjälpsamma och till slut kände jag mig säkrare i vad jag ville och gick runt och frågade alla som 
intresserade mig. 

- Man blev väldigt inspirerad och gick upp ögonen för mycket nytt!  
- Jag tyckte att det var värdefullt och bra, men för att det skulle varit mycket värdefullt hade jag tyckt att dem 

man pratade med hade varit mer välkommnande. Jag tror att efter ett tag blir dem som pratar om sin skola 
eller jobb såklart trötta, men du har din chans att sälja in dig här och nu. Så lite mer entusiasm, det fanna dem 
som var jätteglada och dem som var stela och svåra att prata med. Men äcen att dem som pratar ska kunna 
snacka om sin skola eller jobb utan att jag ska behöva fråga fårgor. 

- Jag fick inte ut det jag ville av besöket då det var för mycket folk för att kunna prata med utställarna och man 
blev omkring knuffad konstant 

- Väldigt fint och lärorikt upplägg  
- Jag tycker att det var väldigt bra att göra en sådan mässa, för mig som en snart blir student och vet inte hur det 

går till eller vad man ska välja när det kommer till att plugga vidare. Saco mässan underlättade enormt mycket 
för mig för att välja rätt och hitta rätt program som passar just mig. 

- Mässbesöket var mycket värdefullt för mig eftersom att det gav mig mer djupgående information om 
högskolor och vilka linjer som fanns som jag var intresserad av i respektive. 

- Ändrade mig angående vilket program på Uppsala universitet jag var mest sugen på att söka 
- Jag fick ta del av en rabattkod för en utbildning i Cypern  
- Då det är bra att lära sig om sin framtid efter gymnasiet när dom flesta fortfarande e förvirrade på vad dom vill 

göra att få en bra bild av att det finns så otroligt många saker. 
- Mässan var en fantastisk möjlighet för mig att få en bättre förståelse för olika utbildningar och karriärvägar. Jag 

uppskattade verkligen att kunna prata direkt med representanter från olika högskolor och universitet, samt 
delta i inspirerande föreläsningar. Det gav mig både motivation och klarhet kring mina framtida studieval. Jag 
ser fram emot att delta igen och hoppas på ännu fler interaktiva inslag nästa gång! 

- Jag fick en känsla för de olika universitetens karaktär. Vissa hade en mer naturvetenskaplig profil, andra en 
humanistisk, vilket blev klarlagt för mig i mina samtal med representanter från de olika universiteten. De 
broschyrer som universiteten delade ut med info om olika kurser etc. var även mycket givande. Likaså var 
seminarierna väl värda tiden, och det enda jag ångrar är att jag inte hann gå på flera. Jag kände mig mer säker i 



mina studieval efter mässan, dels vad beträffar universitet jag redan hade varit lite inne på innan mässan, dels 
gällande nya universitet/eftergymnasiala möjligheter som jag introducerades till på mässan. 

- Jag har nu fått en bättre inblick på hur jag vill göra i framtiden tack vare er. 
- Fick en bättre känsla för vad jag vill göra i framtiden och hur jag ska gå till väga 
- Jag lärde mig mycket om olika utbildningar jag var intresserad av. 
- Gjorde dock mitt val svårare för jag fick flera kandidater att välja mellan 
- Allt var värdefullt  
- Denna mässa gav mig en bättre insikt om vilka universitet som skulle passa mig bäst i och med att man fick 

samtala med riktiga elever från dem olika programmen. Det är svårare att gå tillgång till all den information 
och svar på sina individuella frågor annars vad gäller det program jag vill gå på.  

- Mycket värdefull information om framtiden och om alla yrken och alla typer av studier. 
- Då jag ännu inte har några planer på vad och vart jag ska studera så var jag öppen för mycket och ville då höra 

info från flera olika håll. Hade bra konversationer och fick svar på mina frågor. Det var riktigt bra att man kunde 
plocka med kataloger om man inte hann prata om allt och kan även läsa på hemma.  

- Det har hjälpt mig att tänka om vad jag vill göra efter gymnasiet och det har gjort att jag vet vad jag vill studera 
vidare till. 

- Hittade kandidatprogrammet jag går på nu, är väldigt nöjd. Går nu geovetenskap kandidat på SU! 
- Jag fick svar på frågor som jag hade undrat väldigt länge och träffade jätte många högskola och jag visste inte 

ens att man kunde plugga vissa utbildningar utomlands där man får hjälp. Det car jätte intressant och roligt 
- Lärde mig mycket nytt. Särskilt gällande eventuella möjligheter. 
- Fick bra information från många utställare och fick en tydligare inblick i utbudet 
- Fick en bild av vad man kan bli efter gymnasiet  
- Skulle förberett mig mer, visste inte vad jag skulle fråga 
- by being given the opportunity to speak to those who can guide me when seeking universities, i managed to 

gain a better understanding of the courses provided that can get me where i want to be. which is extremely 
valuable. 

- Kul att få utforska olika yrken och utbildningar på olika delar av världen 
- Jag trycke dessa mässbesökarna va oerhört viktigt för mig, eftersom jag fören mässan inge viste vart jag skulle 

ta vägen.  
- Det hjälpte mig mycket  
- Jag fick inblick i vad jag vill göra efter gymnasiet och fick möjlighet att fråga studenter om de frågor jag hade 
- Fick en ny syn på universitets livet fast på ett positivt sätt! 
- Fick träffa poliser och det var kul:) 
- Det var väldigt kul och intressant att få prata med studenterna från olika högskolor och universitet. Det gav en 

vidare förståelse för hur det är att vara student och inte bara vad alla program och utbildningar består av. Jag 
fick möjligheten att skriva upp mig hos organisationer jag inte visste om, men som jag önskar att jag vetat om 
tidigare. Jag fick även se hur många olika alternativ jag har efter studenten, jag måste inte börja med studier 
direkt utan man kan resa också! Jättekul och spännande  

- Det var jättebra att komma dit och prata med elever på skolan. Eftersom jag behöver flytta för mina studier 
köändes det bra att få en första känsla av skolan och höra lite från vad andra studenter tycker osv. Fick 
dessutom mer information om de program jag är intresserad av och alltid enklare att ställa frågor fysiskt och 
muntligen! 

- Mäss  besöket öppnade upp fler möjligheter och tänkbara utbildningar för mig i framtiden.  Jag fick en större 
förståelse utbildningarna och fick upp ögonen för fler universitet.  



- Jag har alltid tyckt att det verkar svårt att välja universitetsprogram, men personerna som representerade sina 
respektive program fick mig att bli taggad på att välja program  

- Jag blev mer säker på det jag funderat på att välja sedan innan och fick chansen att ställa frågor. 
- Jag fick träffa och prata med de universiteten jag har tittat på. Samt kunde ställa frågor som man inte kan på 

hemsidan 
- Givande att prata med folk från de olika universiteten 
- Tyckte det va bra att ha möjlighet att prata med alla men vissa utställare fanns inte när man väl kom fram och 

letade på kartan 
- Det var kul och givande. Tror att det kommer vara ännu mer värdefullt nästa år i årskurs 3. 
- Fick lära mig otroligt mycket om de gymnasie jag vill börja på :) 
- Var bra för att veta mer information från olika universitet  
- Jag fick mer information om olika skolor 
- Jag hade haft en massa frågor som jag bokade SYV-möte för, skrev till hemsidor, sökte och frågat vänner men 

det enda som faktiskt gav mig ett bra svar på frågorna var att gå på SACOmässan. 
- Man fick en bättre inblick i skolorna och deras program. Som hjälpte en att lättare kunde välja ut vilken skola 

och linje som passar en bäst  
- Fick bra vetskap om vad jag vill göra efter gymnasiet 
- Jag tror att det berodde på min oförmåga att på ett smidigt sätt prata med andra 
- Jag tyckte det var skönt att få sina frågor besvarade och ha en konversation med kunniga än att bara  kolla på 

deras hem sida:) 
- Fick bra information om skolorna och vilka program det finns  
- Det var otroligt intressant att prata med olika utställare för högskolor, för att djupdyka i sina möjligheter i 

framtiden. Jag ser fram emot att åka nästa år  
- I really looked at every college and thier details 
- Jag tyckte att det var intressant. Självklart fanns det möjligheter att få svar på frågor man har över hur det är 

och funkar att studera vidare samt vart man vill studera vidare. Jag tyckte däremot att det var för mycket folk 
för att kunna få BRA svar. Man möttes istället med många företrädare som saknade entusiasm, var trötta och 
hade fokus på flera ställen än bara en själv. Detta ledde till att det inte blev särskilt genuina samtal. När man 
väl träffade en entusiastisk företrädare var även jag så slut i huvudet och överstimulerad att jag själv inte 
kunde lägga mycket värde eller fokusera på samtalet som jag annars kan. 

- Jag hade innan ingen aning vad jag ville plugga med men fick mycket hjälp och har nu en klar idé och ett mål. 
- Hade idéer om vad jag ville plugga men fick lite mer trygghet idé och kanske lite bättre idé om var 
- Det var dels en mycket trevlig dag med mina vänner men det var även mycket lärorikt. När man är i den här 

åldern är det enkelt att känna att man inte har så mycket kontroll över vad som händer men det här fick mig 
att känna att jag hade både förmåga och möjlighet att fatta mina egna beslut.  

- Jag fick lite information om vad vilken skola jag skulle tänka mig gå till efter gymnasiet och det var roligt med 
aktiviteter  

- Jag fick lära mig mer om den utbildningen som jag har tänkt att gå samt att jag fick fler perspektiv på hur olika 
universitet jobbar och lägger upp programmet. 

- Fick en bättre uppfattning och hjälp och förstå olika frågor man hade  
- Jag fick värdefulla insikter om olika karriärvägar och inspiration inför framtida studier 
- Sacomässan hjälpte mig att komma fram till vilken universitet jag vill studera på 
- Det var väldigt intressant att få prata med studenter och få en inblick ur ett sådant perspektiv hur det kan vara 

att plugga på universitetet.  
- Det var ganska bra att jag fick ta en del av informationen och få reda på vilka andra universiteter jag kan gå till. 



- Det var mycket värdefullt att få en överblick av de olika universiteten/högskolor samt andra alternativ att göra 
efter studenten. Seminariena var lärorika och gav mycket nytta. 

- The fair allowed me to plan out my post-secondary education, including what I wanted to study and where 
which I found provided me with a huge sense of relief. 

- Fick insikt i alla olika val som finns och vad den innebär! Visste inte mycket av detta innan mässan 
- Det var en ganska bra upplevelse. Jag vad förvirrad angående mina framtida val, och att prata och lyssna på 

elever och lärare från universiteter gav lite mer klarhet. 
- jag fick möjlighet att träffa representanter från olika universitet och få en bättre inblick i deras utbildningar. 
- Det var värdefullt på det sett att man fick inspiration, och fick ett hum på hur saker faktiskt såg till. Man fick en 

del motivation till att försätta plugga och ta Ann sig det sista året. 
- jag fick mycket information 
- Var för mycket folk 
- Det var värdefullt eftersom jag fick mer insikt om programmen och skolorna 
- Det var verkligen det eftersom jag fick lära mig så mkt  
- Det hjälpt mig väldigt mycket  
- Jag fick svar på frågor om utbildning och jobbmöjligheter från olika högskolor  
- Det fanns vissa universitet som jag visste att jag var intresserad av, och det var mycket värdefullt att kunna 

ställa frågor om saker man inte kan hitta på universitetens hemsidor, samt att ställa vissa mer personliga frågor 
till de som läser de program jag själv är intresserad av. Men det mest värdefulla för mig var de utställare jag 
inte visste att jag var intresserad av! Det fanns en sådan bredd på sacomässan, och jag fastnade till exempel för 
utställarna relaterade till utlandsstudier. Jag tog massa broschyrer, och efter sacomässan kontaktade jag flera 
universitet och organisationer. Nu, bara några dagar efter sacomässan, har jag kommit i kontakt med en 
organisation som hjälper mig att planera ett utbytesår i Italien! Det fanns inte ens på min karta innan 
sacomässan, men tack vare mässan fick jag en större insikt om vilka möjligheter som finns efter gymnasiet! 

- fick reda på massor av yrken och utbildningar samt vilka skolor som erbjuder det jag är intresserad av 
- Läro rik allt information man fick. 
- Det var kul att få fler insikter om vad olika jobb och utbildningar handlar om. Det var också lättare att ställa 

frågor när det var en fysiskt person framför en jämfört med om man hade skickat ett mail och frågat. 
- Jag fick en liten inblick i vad jag faktiskt vill plugga då jag inte visste vad innan 
- Jag har fått information som kan hjälpa mig för framtid studier och kunna få veta saker jag kanske inte visste 

innan 
- Jag kom, från början, dit med inställningen att jag redan visste att jag ville gå KTH och mest skulle kolla 

utlandsmöjligheterna. Men exempelvis Luleå och Blekinge visade sig ha väldigt intressanta program och jag 
vidgade mina valmöjligheter genom att få träffa eleverna därifrån. 

- Jag går i tvåan och har inte helt bestämt mig vart och kände mig lite stressad när jag var där men det var väldigt 
hjälpsam så jag ändå har något i baktanke när jag går i trean  

- Eftersom jag fick inspiration och motivation till att försätta plugga vidare. Värdefullt på det sättet att man fick 
mer information om hur ett unitcersitet ser ut och livet efter 

- Bra för att få inspiration och förståelse för olika universitet och kurser  
- Den hjälpte mig mycket med att veta vad jag vill trots alla alternativ som fanns  
- Hittade några fler högskolor som jag inte visste fanns, men jag är redan rätt så säker på vart jag vill 
- Jag skulle starkt rekommendera alla som är intresserade att studera vidare, eller t.om hitta ett yrke att komma 

till denna mässa, Mässan är väl organiserad, det är lätt navigera runt sig och man blir trevligt bemött av 
personal och skolor. 

- Mycket värdefullt, eftersom jag behövde lära mig om olika utbildningar  



- Jag redan visste vad jag ville göra innan jag besökte mässan. Men nu förstår jag glass klart det som behöver 
göras för att nå mina mål och hur det kommer vara efter jag kommer in på programmet.  

- Fick en bättre överblick av populära högskolor, och vilka som var lätta att komma in på och svåra. Jag fick lära 
mig om högskoleprovet och hur det påverkar antagningen. Jag fick också se många 06or, och andra elever som 
jag troligtvis komme gå tillsammans med på högskola, det var också kul. 

- Med tanke på att jag inte vill plugga i Stockholm så har det varit viktigt att prata om städerna med de 
studerande där. 

- Jag fick veta mer om de program som jag är intresserad av och jag fick mer motivation till att försöka höja sina 
betyg och komma in just på det programmet jag vill.  

- Det var alldeles för mycket folk så man hann inte få svar på de frågor man hade 
- Hjälper mig att lista ut och bestämma vilken universitet jag vill/bör gå på 
- Såå bra att vi får hjälp att ta stora beslut! Skulle vara så svårt utan er! 
- Fick väldigt bra gudining och sjukt kul uppstyrt och viktigt med detta, så man vet vad man ska göra efter 

plugget i gymnasiet nu. Kul att träffa både persiska jobb (såsom polis) och även universitet så man verkligen 
fick se båda sidor av en arbetsmarknad. Jäkligt bra med att träffa elever också som var engagerade och med ett 
café där man kunde äta efter. 10/10 

- Pratade mycket med de som fixar med att plugga utomlands och jag blev helt såld på det 
- I m studying swidsh from Sfi and I already have tecinical education from my country. But I feel lost about what   

will i do after finish sfi.  Was my first time in the mässa and I was not expecting nothing from there, my teacher 
brought my klass there and was amazing, the mässa could open my mind about different courses, I really got 
interested!  

- Mässan i Kista var en fantastisk möjlighet att få en djupare förståelse för vilka högskoleutbildningar som finns 
och hur de kan passa mina framtida karriärambitioner. Jag uppskattade verkligen att kunna prata direkt med 
representanter från olika lärosäten, vilket gav mig unik och personlig information som inte alltid är lätt att hitta 
online. Det var också inspirerande att möta människor som är så engagerade i att vägleda unga i deras 
utbildningsval.   

- Det var otroligt inspirerade, och så bra utställare!!!  
- Jag har länge velat bli pilot men jag har inte hittat hur man utbildar sig till det. Men under mässan pratade jag 

med tre olika pilotskolor och nu känns det jättebra och jag har koll på mina val.  
- Det var så mycket folk, så det var lite svårt att komma fram och få chansen att prata med folk och få den 

information man ville ha. 
- Jag kände att jag var lite oförberedd på besöket. Jag borde haft fler frågor med mig 
- It was a major importance for me to know who and where to go. This also helped me to plan for the future if I 

needed to move or if I needed to study further in any part of my courses before going further. 
- Det var kul men jag hade inga frågor utan kände mig redan säker på mitt val inför universitet/högskola 
- Jag känner att jag fick en grundläggande förståelse för hur ansökningsprocesserna fungerar på några alternativ. 

Jag fick även en inblick i hur människorna på skolorna är personlighetsmässigt. 
- Jag tycker att det är mycket viktigt att få höra om olika branscher, kurser och program. Om jag inte hade gått 

till mässan hade jag inte fått reda på att det fina så många universitet. Jag har även inga utbildade i min närhet 
så att gå till mässan var som en personlig mentor. 

- Det var värdefullt på sättet att det fanns så många utställningar att gå till och nästan all vår väldigt kunniga om 
campus och utbildningarna i sig som kurser etc. 

- För trångt  
- Det fanns inte många skolor som hade den utbildningen jag vill gå 
- Fick bra information från de skolor som jag var intresserad av 
- Interessant och hittade vad jag vill jobba med  



- Vet inte riktigt, är så osäker på vad jag vill göra. 
- Mycket lärorikt  
- Det fanns många engagerade studenter. 
- Jag fick inga informationer av utställarna vad jag än frågade så sa de till mig att jag kan se det på deras 

webbsida. Jag tycker att det var onödigt att komma jag kunde lika gärna stanna hemma och kolla på deras 
webbsidor. Vissa skrattade till och med åt mina frågor och fick mig att känna mig dum. 

- Jag fick lära mig om olika yrken och hur en vardag kan se ut.  
- Fick köa för att prata med utställarna, dessutom var det så trångt att vid de största universiteten kom man inte 

fram. 
- Fick svar på många frågor som inte går att hitta på nätet. Upplevde att jag fick mer koll och blev säkrare på mitt 

val. Fick en djupare förståelse för hur universitetet faktiskt är. 
- Fick en känsla av skolorna och en större klarhet i vad jag vill studera!  
- Det är extremt värdefullt att få träffa och prata med dessa människor irl och inte bara via deras hemsidor 

online, guldvärt  
- Jag fick en djupare insikt på hur man kan förbättra sig och förbereda sig inför universitetet samt vad allting går 

ut på. Seminarium fick mig att förstå vad man gör och hur man kan göra det så enkelt så möjligt för sig i 
universitetet 

- Det känns roligt att känna att man har så många möjligheter  
- Man fick en tydligare bild på hur kurserna är och vad som krävs. 
- Jag fick se en djupare inblick på vissa utställningar som jag inte visste mycket om.  
- Det gav mig mycket bättre koll på vad jag vill plugga vidare med. Dom man pratade med var jättetrevliga! 
- Fick en större inblick j vad jag vill göra i framtiden  
- Det gav mycket insikt på skolorna jag funderar på. 
- Jag fick mycket inspiration 
- Det var mycket mer än värdefull 
- Det gav mig möjlighet att få en inblick i hur det är att studera vidare och hur många möjligheter det faktiskt 

finns.  
- Hade kunnat varit mer information. Enda sättet var genom frågor vilket blir svårt om man inte har några frågor 
- Tycker att jag har fått lära mig mycket om skolorna och hur det är att studera utomlands, vilket jag sen tidigare 

inte visste så mycket om.  
- Mässbesöket var verkligen jätte kul och inspirerande! Jag kände mig så glad när jag gick runt och såg alla 

utställningar. Det var häftigt att se så många kreativa idéer och projekt. Jag blev verkligen motiverad av 
presentationerna och kände att jag fick ny energi.  Att träffa andra som tycker om samma saker var också 
superkul. Jag kände mig peppad när jag pratade med dem och delade erfarenheter. Jag skulle absolut vilja göra 
om det, för det gav mig så mycket inspiration och nya tankar. Jag ser verkligen fram emot nästa gång! 

- Inte många som hade fysioterapeut utbildning och de som hade hade ej folk tillgängliga.  
- väldigt bra engagemang och väldigt trevliga elever och lockar andra elever till att börja 
- Fick aldrig chans att prata med utställare för det var för mycket folk 
- Man fick veta mycket mer om universiteten, information som man kanske inte skulle kunna hitta på deras 

hemsida 
- det är jätte bra  
- Fick mer bild av vad jag skulle bli och hur jag skulle ta mig ditt  
- Innan besöket hade jag riktat in mig på att bli polis. Men ända sedan jag var liten har jag velat bli brandman 

men den tanken har svalnat av lite. Under besöket insåg jag att det är brandman som jag vill bli igen och polis 
är just nu en alternativ utbildning men brandman är prioritet just idag.  



- Väldigt inspirerande att prata med människor som redan går i den linjen ja vill söka till  
- Jag fick mer information om hur universitet ser ut och vilka fler alternativen jag kan välja. 
- Jag fick en inblick på hur många alternativ det faktiskt finns att välja efter gymnasiet.  
- Mässan var mycket värdefull eftersom den gav mig insikter och information som jag inte hade tidigare. Jag fick 

en bättre förståelse för vilka utbildningsvägar och yrkesmöjligheter som finns och hur de kan relatera till mina 
intressen och framtidsplaner. Dessutom gav de personliga samtalen med utställare och studenter en tydligare 
bild av vad jag kan förvänta mig av vidare studier. 

- Jag är mycket intresserad av musik och skulle gärna vilja studera vidare inom området. Tyvärr fanns det inte så 
många utställare som representerade konstnärliga utbildningar. Jag pratade bland annat med Göteborgs 
universitet, men de kunde inte ge svar på mina frågor eftersom ingen av representanterna hade erfarenhet av 
konstnärliga program. Tyckte i allmänhet att svaren man fick av de utställare som fanns var dåliga. 

- Det öppnade många nya dörrar jag inte tänkt på innan 
- Värdefullt eftersom mässan gav mig möjligheten att kunna prata med de högskolor som jag tycke var 

intressanta.  
- Fick en bättre uppfattning om vad som fanns att göra efter studenten! 
- Ja  
- Jag hade tänkt på många olika universitet men efter besöket fick jag väldigt bra insikt om många universitet 

och har bestämt mig att gå på Uppsala universitet (apotekarprogrammet) 
- Jag fick massa tips och information om jobbet/ utbildningen 
- Jag hade inte mycke information om sveriges studer efter gmynasiet inan saco mässan. Men nu jag vet hur jag 

ska studera och vad jag vill.  
- Att möta människor som pluggat/pluggar något man själv är intresserad av är så givande.  
- De jag pratade med på universiteten gav ungefär samma information/åsikter om sina respektive universitet. 

Jag hade lika gärna kunnat ta reda på det genom universitetens hemsida eller liknande. Däremot var det kul att 
få höra vad studenterna tyckte om sina studentstäder och hur mycket tid de hade att lägga på annat utöver 
studier. Att träffa arbetsgivare var kul och givande att få höra om deras arbetsfält! 

- Jag fick mycket mer insyn i vad jag hade att vänta inom framtida studier, såväl utbildningsmässigt som 
folkmässigt. 

- Fick inspiration av att prata med folk från olika universitet och yrken.  
- Genom att jag lätt kunde ta med mig information även från andra länder som kan hjälpa mig i framtiden.  
- Känner att jag fick klarhet i vilka universitet jag helst vill gå på samt fick jättebra svar på frågor om utbildningen 

jag vill gå.  
- Intressant 
- Besöket var bra. Tillgång till massa information samt så kunde man prata och lära sig mer om olika utbildningar 

och kurser. 
- Det var fruktansvärt dåligt organiserat och det var alldeles för många människor. Man kunde knappast ta sig 

någon vart, man kunde heller inte prata med någon då kön var något över det vanliga. 
- Jag hade några frågor som jag ville ställa om studie villkor men också arbeten och job i framtiden som man kan 

jobba på och kommer finnas tillgängliga. 
- Mestadels för att jag fick reda på hur man kunde studera efter gymnasiet som inte bara inkluderade 

universitet. 
- Jättemånga trevliga människor! 
- Det var så otroligt inspirerande och givande att närvara på mässan! Hade gjort det 100 gånger om. Så kul! 

Tusen tack för denna möjlighet att hitta sin egna väg i livet efter studenten!  



- Det gav mig en bättre uppfattning av vad det finns för möjligheter för mig efter gymnasiet, och jag hittade ett 
par utbildningar/arbetsmöjligheter som intresserade mig. Dock så fastställde det inte vad jag vill göra efter 
gymnasiet. Jag fick även information om öppet hur på universitet. 

- Jag har varit helt set på att gå på handels hela mitt liv och nu har jag börja kolla på massa andra skolor!! 
- Jag lärde mig mycket om vilka utbildningar, skolor och studentstäder som finns. Har en mycket bättre bild om 

livet efter gymnasiet samt en klarare framtidsvision. Väldigt hjälpsamt!! 
- Jag vill plugga i Usa och har fokuserat på det, träffade några colleges och har nu hittat ett college jag vill söka 

till. Eftersom jag fokuserade på college så hade jag inte hittat några högskolar eller universitet som jag ville gå 
på, men har nu flera alternativ.  

- Det var intressant att prata med lärare och elever och få deras tankar, information om programm och så var väl 
mindre andvänbart då inprincip alla högskolor och universitet har informativa hemsidor 

- Fick en klarar bild på vad jag vill och kanske kan göra efter gymnasiet 
- Innan jag kom dit hade jag ingen aning om planer efter studenten. Men det fanns ett stånd för alla så genom 

att gå runt och prata med olika människor blev jag mycket mer exalterad för framtiden för jag förstod inte 
innan hur många olika möjligheter som finns. Man fick alltså hopp plus att det var skönt att inte känna sig 
ensam att inte veta vad man vill i framtiden. Det var skönt att prata med andra om deras rekommendationer 
och erfarenheter också. 

- Jag hade behövt mer tid för att utforska, men hann inte då jag behövde lämna. 
- Jag räknade ut vilket universitet jag ville söka till 
- Jag fick ett hum av vad det innebär att plugga på högskola 
- Det har fått mig att reflektera på min framtid och vad jag vill göra. Min första plan kanske inte är det jag vill 

göra… Dessutom har jag fått flera möjligheter som jag annars inte hade tänkt mig. 
- Fick en bättre inblick/syn på min framtid och vad jag vill plugga vidare till i framtiden  
- Jag var innan inställd på en annan utbildning innan besöket. Men efter jag pratade med studievägledare på 

mässan hittade jag en bättre väg. 
- Jag var överraskad över hur många utställare det var där och fick en större bild av alla möjligheter som finns 

efter gymnasiet 
- Det är alltid bra att få individuell information från vuxna som själva pluggat eller sökt arbete efter sina utförda 

år på högskolan.  
- Det var egentligen värdefullt för mig eftersom jag har fått bättre sikt på min framtid, men nästa år är viktigare, 

då jag ska gå i åk 3 i gymnasiet.  
- Jag kanske inte hittade flera platser att srudera på men det betyder inte att jag fick lära mig om flera 

arbetsområden. 
- Jag vill studera till läkare utomlands och gick på många seminarier dels kring läkaryrket men också hur jag kan 

få hjälp att studera utomlands, vilka företag som har universitet i olika delar av landet.  
- Mässbesöket var värdefullt för att jag fick en inblick i hur universitetselever lever och studerar. Frågorna som 

jag ville få besvarade fick jag besvarade, och lite därtill. Det enda problemet var att en inte alltid fick kontakt 
med vissa utställare på grund av antalet elever. 

- Fick en mycket bättre bild för universitetet  
- Jag känner mig ganska säker på vad jag vill göra efter gymnasiet och hade bra koll på det redan innan 
- Lärde mig mycket nytt 
- Det hjälpte mig extremt mycket i mitt tänkande om hur jag vill forma min framtid. 
- Kändes bra att få träffa folk i verkligheten och faktiskt ha konversationer face To face . Istället för att endast 

googla runt … som jag gör i vanliga fall . 



- Det var väldigt värdefullt för mig då jag fick mer kunskap och hjälp angående vad jag vill göra i framtiden. Saco 
mässan hjälpte en med detta då mina frågor blev besvarade.  

- Jag fick mer information om min drömutbildning (smo) och fick pratat med en brandman om hur jag skulle gå 
tillväga. 

- Jag fick en inblick på vad jag skulle tänkas jobba med  
- fick lära mig mer om vad jag är intresserad av. 
- Upplevde att jag blev slussad vidare från person till person när jag hade en fråga 
- Det gjorde mig mer säker om min framtida yrke 
- Ändrade mycket syn på hur man ville studera ex. Om man ville ha termin/kurs tenta 
- Jag hade redan några idéer på vart jag vill plugga senare. Med hjälp av mässan fick jag en störe bild på 

universiteten och det väckte mer intreses i det jag ville studera. 
- Man fick observera det direkt och det fanns även studenter som kunde svara på frågorna som man hade.  
- Har redan vait inställd på en sak men uppslattade att titta på andra vägor som utomlands studier 
- Eftersom att det finns så otroligt många alternativ blir det svårt att veta vad man ska göra. 
- Jag hade redan lite koll på vart jag vile plugga men den var mycket bra att få träffa själva studenterna och prata 

med dem 
- - 
- Det var väldigt mycket folk så det var svårt att prata eller hitta alla universitet, därav pratade jag inte med så 

många 
- För mycket människor, kunde inte andas eller prata med någon som jag ville. 
- Väldigt bra, då jag hade flera frågor som jag klurade på och fick svar på dessa frågor.  
- Jag fick svar på en massa frågor jag inte kunde hitta svar på tidigare och lärde mig om massa utbildningar jag 

inte hört om innan. 
- Ja eftersom man kan lära sig hur olika universitet och folkskolor funkar på olika sätt så att elever kan testa på 

andra unika program  
- Det gav mig en bättre blick om vad jag vill plugga vidare till 
- Jag känner att jag fick svar på alla mina frågor angående olika universitet  
- Man får olika förslag med olika utbildningar.  
- Jag var ganska osäker på ingenjör yrket, med massor med frågor om hur programmet är, hur svår den är men 

även vad man gör efter universitet. Fick massor med svar vilket övertygade mig och fick mig att bli säker med 
yrket jag valt.  

- Fick bra med information och det gjorde det lite lättare att välja vad jag ska ta i framtiden  
- Jag insåg att de finns verkligen chans att man kan plugga till college i USA 
- Jag fick bättre koll på vad skillnaderna mellan skolorna var och vad man kan tänka på när man väljer. 
- Fantastisk möjlighet att få en inblick dels i det som finns att välja mellan men också få prata med elever och 

lärare om studiemiljön på respektive skola någonting som är oerhört värdefullt för mig 
- Det var väldigt bra att få mer info, men i grund och botten ligger det i den sökandes ansvar att ta och leta fram 

infon de behöver, så mässan upplevdes väldigt stor och överväldigande när man kanske bara ville fråga några 
högskolor enstaka frågor 

- Lärde mig mer om mina olika val 
- mässbesöket var väldigt värdefullt eftersom det gav mig en tydligare bild av vilka utbildningsvägar som finns 

och möjlighet att ställa frågor direkt, face 2 face. 
- Jag fick en bättre bild av hur öppet det är efter gymnasiet och så fick jag lite klarare syn på vad jag vill och inte 

vill göra. 
- Jag gick en mer bredare syn på mina alternativ  



- Fick med mer än jag kom med, både fysiskt och lärorikt  
- Insikt i universisteten och programmet då man fick prata med studenterna 
- Fick inte svar på de frågor jag hade  
- I princip alla jag pratade med var väldigt genrella och jag fick inte någon uppfattning om hur det skulle vara på 

just den skolan, hur scheman kunde se ut, vad man får lära sig, vad man kan jobba med, vilka program som 
erbjöds eller hur man etablerar sig i den staden med bostad osv.  

- Positivt att det var många utställare, men även förvirrande. 
- Jag fick en inblick i vad som finns  
- Mässbesöket fick mig att kunna öppna upp mina tankar kring andra jobb och inte bara jobb som jag alltid trott 

jag velat jobba med, jag fick möjlighet till att lära mig om andra unika och roliga jobb  
- Har fått förtydligande kring Utlandsstudier  
- Jag hade inte så bra koll på vilka linjer som fanns innan jag var där men nu känner jag att jag har mycket bättre 

koll på vad man kan gå och vad det innebär att gå på de olika linjerna.   
- Fick chans att få veta vilka möjligheter jag har och vad jag borde sträva efter fick jag svar på 
- Jag fick se vilka möjligheter det fanns med både jobb och studera vidare och tala med de som 

jobbade/studerade där. Det gav en inblick. 
- Det lärde mig ganska mycket  
- Jag fick lära mig mycket och få höra av elever hur deras upplevelse har varit 
- det var smidigt att kunna ställa mina frågor till en individ istället för att googla 
- Fick mer insperation för att studera vidare 
- Jag vill bli läkare och det finns många olika universitet och man vet inte vilken som passar en bäst därför tycker 

jag att mässan var bra för man fick insikt om olika läkarutbildningarna 
- Nu vet jag mer vilket program jag passar i 
- Otroligt kul att få mer information om de roliga programen som erbjuds. Ger en motivation att studera vidare 

och förändra världen 
- Jag tycker inte att mässbesöket hade så stor påverkan för mig eftersom jag redan har en ganska klar bild av 

vilken utbildning jag vill gå. För mig är det viktigare att veta vilken utbildning som passar mina intressen och 
mål än vilken skola som erbjuder den. När jag väl har bestämt mig, kommer jag troligen att välja den skola som 
ligger närmast, eftersom det är praktiskt och smidigt för mig i vardagen. Mässan gav mig dock möjlighet att 
bekräfta mitt val och få en överblick av andra alternativ om jag skulle ändra mig i framtiden. 

- Man hann inte prata med någon, massa folk överallt och mycket högljutt. Besök hade behövt spridas ut på 
olika dagar och tider för att begränsa folkmassan 

- Utbudet var rätt så stort, men saknade ändå en andel större högskolor/universitet som jag hade velat få mer 
info från. 

- Jag tyckte det var kul att få träffa och höra om vad alla universitet erbjöd!  
- De var intressant att höra från högskoleelevernas perspektiv 
- Svårt att veta vad man ska fråga och utställare gav inte super bra hjälp. För mycket folk 
- Hade önskat att det var mindre folk så man kunde prata lite mer med de som stod där som utställare 
- Det var super braaaa 
- The fair was an interactive method to promote university and higher education for fresh out-of-high school 

students, and not only that!  Personally, it helped me to understand that besides the information found on 
websites about certain universities is helpful when deciding, people's views and actual opinions are just as 
essential when making such a big step forward. 

- Det var värdefullt eftersom jag fick se flera möjligheter för mig själv. 



- Jag tycker det var jättebra att man kunde prata med studenter på de program och utbildningar man var 
intresserad av. Dock mycket folk så ibland var det svårt att få prata med vissa.  

- Man fick bra information och svar på sina frågor.  
- Det gav mig verkligen en möjlighet att faktiskt stanna till och tänka på att detta är verkligheten, snart ska jag 

välja ett universitet och där börjar allt. Ser verkligen framemot att välja det jag tycker är intressant att plugga 
till och i det universitet som jag tyckte mest om. 

- Väldigt värdefullt eftersom jag har haft svårt att bestämma mig vilken utbildning jag vill ha i framtiden. Med 
hjälp av att samtala med trevliga människor så kunde jag till slut bestämma mig och känner mig mycket 
lugnare nu. 

- Mässbesöket på Saco-mässan var oerhört värdefullt för mig. Det gav mig en unik möjlighet att få en djupare 
förståelse för olika utbildningar, karriärmöjligheter och framtida yrken. Jag uppskattade särskilt att kunna ställa 
frågor direkt till representanter från universitet, högskolor och företag, vilket gav mig klarhet i vad som krävs 
för att uppnå mina mål. De inspirerande seminariumena och informationen jag fick med mig hjälpte mig att 
bättre identifiera mina intressen och styrkor.  

- Det var spännande att få lite personlig insight till utbildningar man tidigare tyckt verka spännande. Ofta är det 
ju så att utbildningar skildras lite olika beroende på om det är en individ som faktiskt har gått utbildning eller 
en institution som ger den.  

- Jag tycker att det var givande att prata med människor som dels pluggar på platser där jag funderar på att 
studera på men också de linjer man funderar på att gå. Sen fick man också mycket information om alternativa 
vägar att komma in på ett visst program. 

- Det var värdefullt eftersom att jag fick veta mer om olika yrken och vad som passar mig mer 
- Bra att prata med studenter, kunniga människor där 
- Jag valde 'Mycket värdefullt' eftersom mässbesöket gav mig en tydligare bild av olika utbildningsalternativ och 

framtida karriärmöjligheter. Jag uppskattade att kunna ställa frågor direkt till representanter från skolor och 
arbetsgivare, vilket hjälpte mig att få svar på saker jag funderat över. Dessutom inspirerade presentationerna 
och informationsmaterialet mig att tänka mer på hur jag kan nå mina mål. 

- Mycket information om olika skolor och hjälpte till att få bättre koll vad man vill läsa och på vilken skola  
- Har nu en idé om vad för universitet jag vill plugga på! 
- Jag hade ett universitet i huvudet, men efter mässan så känner jag mig helt säker på en annan. Blir Göteborg i 

höst :))) 
- Innan hade jag väldigt mycket problem med vad jag kunde göra efter gymnasiet men nu har jag en mycket 

tydligare bild. 
- Det var bra att jag gick på den då jag fick massor av information dels från tidigare kända skolor men även från 

skolor som jag inte hade sett innan. Det var även lättare att få mer specifik såväl som generell information från 
utställarna, vad gäller program, hur man söker in och hur student livet är. Jag fick även lära mig om yrken som 
jag inte visste tidigare fanns som skulle kunna intresera mig i framtiden  

- Jag va lite osäker på vilka universitetet som hade de jag vill plugga till , de hjälpte mig ganska mycket och jag 
fick en tydlig syn på  vad jag kan göra och vilka valmöjligheter jag har i framtiden. 

- Det var svårt att prata med utställarna mer på en djupare nivå, det var mer tydligt. Till exempel hur student 
livet var.  

- Jag fick en mycket bättre inblick i arbetslivet  
- Många utställare var okunniga och ej så intresseranta. Sa bara vilka kurser man läste på programmet  
- Jag tyckte det gav en tydligare bild av universiteten jag ville veta mer om. Det var värdefullt att få prata med 

folk som studerar där.  
- Jag fick lära mig om massa universitet och hur de har det, fick också information om boende och program 

praktiker. 



- Jag har ett tag funderat över om brandman kan vara ett yrke som passar mig och på mässan så fick jag träffa 
jättesnälla brandmän som gjorde att jag blev ännu mer taggad på det  

- Jag lärde mig så mycket bra grejer om både universitet och vilka program man kan välja. Fick en djupare 
förståelse inom hur min framtid kan se ut, beroende på vad jag väljer att plugga idag.  

- Jag fick en ny inblick på studier och kunde fråga alla mina frågor 
- Jag hade redan kollat upp mycket om framtiden, så det var inte så mycket att prata om. 
- För man fick vet så bra saker och att det fans mycket man kan göra efter gymnasiet  
- Jag känner mig mindre vilse och vet nu vilka öppnahus jag ska gå på och vet lite mer vad jag vill göra 
- Det var bra att bli tvingad att börja tänka på framtiden, och det var är ändå bra att få en överblick. Men jag gick 

inte dit med planer att prata eller titta på spefifika utställar så en annan upplevelse 
- Det va jättekul 
- Fick bra information gällande olika skolor och annat  
- Jag fick svar på olika frågor jag ville ha som till exempel om man hinner jobba samtidigt som man pluggar och 

mer 
- Jag tyckte mässbesöket gav väldigt mycket insikt i studentlivet i både plugget, men också vardagliga livet då det 

var elever från de skolorna som var med på utställningarna och besvarade frågor. Det gav också mig insikt i vad 
man pluggar i programmen så man kan göra rätt val. Jag är glad över att få besöka mässan, då jag tar med mig 
mycket från vad som sagts på utställningarna.  

- visste typ innan vad jag ville gå 
- Fick en mer konkret idé av vad jag ville och vad det fanns för alternativ för att åstadkomma dem 
- Det betyde jättemycket för mig, det är därför jag är så dyster över hur min skola har behandlat mig och andra 

elever, jag är orolig över min framtid, seriös jättestressad, jag har ett bra merit (17,65),men jag vet inte vad det 
ska betyda för mig, jag vet inte vad jag ska göra eller vad jag kna göra, allt är så rörigt och jag önskade bara att 
vi hade fått en bättre insikt över mässan, mer info om det online, en blick över hur mycket folk och 
överstimulerad det var, samt vad jag borde tänka på när jag var där.  

- Blir lätt överstimulerad och är ganska blyg så jag följde mest efter mina klasskamrater  
- Fick en bättre inblick inom finans och företagsekonomi  
- Jag fick svar på frågor som gjorde att jag valde bort ett universitet från min lista där jag vill gå. Sedan har jag 

hittat nya potensiella program jag vill gå. Jag var mellan civilingenjör eller etologi och nu tänker jag plugga till 
civilingenjör. 

- Det är verkligen ett jätte bra sätt att få en chans att prata med elever och få deras inblick i hur allt är och 
fungerar istället för att läsa på en hemsida!! 

- så bra, lärde mig mycket 
- Svårt att ta sig fram. Alldeles för mycket folk på en så liten yta. Ni har mycket att lära och utveckla! 
- Det värderar sin planering efter studenten och nu har man fått en bättre bild och förståelse hur mycket det 

finns efter studenten. Men också att man får prata med de som är utställare att prata med dem om de bästa 
med deras skola.  

- Det känns som att jag är mer osäker nu, men självklart var det bra att jag fick få mer inblick i hur det är att gå 
på universitetet (då det är det jag är främst intresserad av ) 

- Jag fick lära mig om olika högskolor och deras program, speciellt de som jag vill inrikta mig till. Jag kommer att 
rekommendera besöket till mina vänner som går i 2:an. 

- Väldig skönt att få en tydligare bild av exempelvis processen vid utlandsstudier från olika utställare, men det 
kom också med en insikt om hur många val och möjligheter det faktiskt finns som man inte sett innan. 

- Jag visste inte vilka jobb eller utbildningar som fanns, efter mässan har jag mer koll på utbildningar o.s.v. 



- Har man koll innan så är det lättare att själv söka reda på den exakta information man är ute efter istället för 
att fråga de som är på mässan och hoppas att de har den informationen. 

- Förstod mycket 
- Inte intresserad av att plugga vidare 
- Kände mig mer säker på vad för utbildning jag vill söka inför hösten och vad för utbildningar som inte är för mig 
- Mässbesöket var mycket värdefullt för mig. Det gav mig möjlighet att träffa nya människor och knyta viktiga 

kontakter, samtidigt som jag kunde ta del av nya idéer och trender inom branschen. Jag fick också en inblick i 
innovativa lösningar och produkter som kan inspirera till framtida projekt och samarbeten. Det var en utmärkt 
chans att lära mig mer, både på ett professionellt och personligt plan. 

- Så inspirerande, jag har många tankar inför framtiden.  
- Det var ju för att jag fick veta mer om min framtida jobb och uppskattade jättemycket att saco mässan finns 
- Det var mycket givande och vet mer om min framtid nu 
- Det var bra att få prata med studenter från olika skolor 
- Jag känner mig säkrare på vilket program jag vill gå och staden jag då flyttar till 
- Jag visste inte vilka universitetet som erbjöd program som jag ville plugga på, jag blev informerad om vad som 

fanns och har bestämt mig vart jag vill plugga vidare. Ifall jag inte kom på mässan skulle jag inte kunna hitta 
Linköpings universitet.  

- De som stod vid utställningarna kunde inte så mycket utan hänvisade till deras hemsida 
- det gav mig möjlighet att prata med folk som hade de anställningar jag länge har tänkt på, men haft dålig koll 

på.  
- Gav mer insikt i möjligheter 
- Jag fick en bättre syn på hur hag vill göra i framtiden och gjorde mig säkrare i hur jag ska göra val i framtiden 
- Att prata med elever på skolorna var väldigt givande  
- Det var bar eftersom man kunde parata med studenter som har erfarenhet på högskolan  
- Har alltid tänkt ut min framtid, men fick nya ögon på andra vägar man kan ta i livet och att allt inte är kört bara 

för att gymnasiebetygen inte är på topp, detta gjorde mig väldigt lättad nu de sista året, fick se andra nya 
intressanta yrken/ universitet som erbjöd mycket av de som jag sökte fast lite annorlunda 

- Det var mer intressant än vad jag trodde 
- Det var bra, men det var kaos för många folk man visste inte ens var man på mässan 
- Jag har fått en större insikt över vad det finns för alternativ efter studenten 
- Mässan gav bra information om olika utbildningar och yrken, vilket hjälpte mig att få en tydligare bild av mina 

framtida möjligheter. 
- I got the information I want and experience  people from outside Sweden who came to share information 

about their university. I met new people and also I got to know my best friend through mässan :) 
- För mig var mässbesöket väldigt värdefullt eftersom det gav mig en tydligare bild av vilka möjligheter som finns 

efter gymnasiet. Jag fick prata med personer som arbetar inom områden jag är intresserad av och ställa frågor 
som jag inte hade svar på tidigare. Det var inspirerande att höra om olika karriärvägar och utbildningar, och jag 
kände mig mer motiverad att börja planera min framtid.  

- Jag har mina intressen riktade mot andra sorter av yrken  
- Svaren jag fick på mina frågor har hjälpt mig I mitt beslut om var jag vill ansöka nästa höst. Jag har innan varit 

osäker både på vilken linje/program jag vill göra och vilken/vilka skolar jag vill ansöka till 
- Fick båda träffa utställare från universitet som jag själv kollat på innan och höra mer om hur programmen är 

och hur t.ex. studentlivet är i den staden men det fanns även många andra också vilket gjorde att jag även 
upptäckte nya intressanta universitet och yrken.  



- Det var ett bra sätt att få en bättre känsla för vad högre utbildning kan innebära och det var kul att få prata 
med folk från olika skolor. Samtidigt kan man nog inte komma hela vägen bara med mässan. 

- Fick lära mig mer om efter studenten 
- Dotter såg fler möjligheter efter besöket. Oroade sig innan över att inte ”veta vad hon vill”.  
- Kände mig ganska säker på mitt val redan innan besöket  
- Fick veta om fler universitet som jag inte visste fanns. 
- Eftersom jag inte hade någon aning innan vart jag ville plugga och vad så jag fått se mpnga nya förslag och vet 

mer vart med mera. Väldigt bra att kunna prata och diktera me många olika skolor. 
- Det var väldigt mycket jag inte kände till om vilka möjligheter som fanns, att få träffa folk öga mot öga gjorde 

så att man verkligen fick vigga vyerna och komma ihåg utbudet på ett mer personligt sätt än i en katalog.  
- Jag fick nya yrkesideer som lät mycket mer intressantare när jag fick höra det från en annans perspektiv, samt 

att dem studierna jag hittade resonerades med mig personligen. Alltså ämnen som jag finner intressant och 
roligt. 

- Det var bra att man fick chansen att prata med folk som exempelvis redan studerar och folk som har svar på 
ens frågor. 

- Ibland var det svårt för mig som inte bestämt just vad jag ville plugga. Mässan handlade mycket om själva 
universiteten (vilket såklart också var jätteintressant). Men det hade varit skönt om det fanns någon som 
kunde förklara mer ingående kring olika kurser och jämföra de olika universiteten.  

- Förra året gav min skola tid för att förbereda mig på lektionstid, vilket gav ett väldigt betydelsefullt besök. 
Denna gång fick jag aldrig något sådant tillfälle, och faktumet att det var så många personer gjorde hela 
erfarenheten kaotiskt och frustrerande. 

- Fick ännu mer inblick i yrkesvalet jag tänkt. Vad som behövs läsas in. Vilka vägar att gå mm.  
- Jag fick en tydligare blick över vilka utbildningar som faktiskt finns och även olika universitet och vilka som 

intresserade mig 
- Jag kunde få hjälp med många personalen och studenter har inte förklara till mig på bra sätt. Jag kunde inte få 

den informationen som jag behövs. 
- Jag fick jätte många informativa svar på mina många frågor, framförallt från SU. Jag vet till exempel vart jag 

skulle gärna vilja plugga. 
- Jag fick veta om saker som jag visste att jag kan göra i uni. Exempelvis studie besök på ändra länder osv 
- Jag visste redan innan var jag ville studera i framtiden och mässan var ett trevligt sätt att bekräfta att mina val 

var rätt för mig. Det var även skönt att kunna gå med i bostadsköer på plats då de var trevliga att prata med 
och det känns som en bra trygghet att ha inför vidare studier. 

- Jag hade bara funderat smått på att plugga utomlands då jag vill gå komvux efter gymnasiet, men den första 
’skolan’ jag pratade med var i Sweich och vart verkligen imponerad så nu är mitt fokus inte bara på Uppsala 
universitet men också utomlands! 

- Mässan gjorde att jag blev nyfiken på saker fast jag hade bestämt mig för att det inte var min grej, alla 
utställare jag pratade med gjorde mig intresserad 

- Fick mer inblick 
- Mässan var till hjälp för att få mer inspiration i vart man kan söka för att verkligen känna sig tryggare i sitt val 

när det är dags. 
- Var många där så var lite svårt att   Prata med alla man ville! 
- Jag tyckte verkligen att Saco-mässan var väldigt värdefull. Det var en fantastisk möjlighet för mig att träffa 

representanter från olika utbildningar och yrken. Jag fick insikter som hjälpte mig att förstå vad som krävs inom 
olika områden, och jag uppskattade verkligen att kunna ställa frågor direkt till yrkesverksamma. Seminarierna 
och diskussionerna gav mig inspiration och klargjorde många av de val jag står inför. Sammanfattningsvis 
kände jag att mässan har gjort mig mer förberedd för framtiden. 



- Det var värdefullt eftersom jag fick svar på frågor om studentlivet och blev informerad om många möjligheter 
jag inte kände till tidigare. 

- Det gav mig mer information om min tänkta utbildning vilket gör det lättare för mig att göra ett val. 
- Saknade mer praktiska linjer 
- fick lära mig otroligt mycket om de yrken samt universitet som jag funderat på!  Det fanns mycket olika 

universitet som jag inte hade en aning om, som jag nu funderar på. Dessa hade ex. Distansutbildning i det jag 
vill studera, och mycket fler inriktningar än vad jag tidigare hittat. 

- Väldig givande när det gäller kunskap för framtida studier 
- Hade redan bestämt mig för vad jag vill studera i framtiden  
- Önskar jag var där lite längre men under tiden jag var där fick jag ett bättre idé på hur jag vill plugga vidare 

efter gymnasiet  
- Besöket klarnade upp tankar kring vad jag vill plugga.  
- Jag fick en bättre bild och förståelse för hur man söker till universitet  
- Alldeles för mycket människor gjorde det svårt att prata med utställare. Samtidigt som det skapade en stress 

att varken kunna komma fram och/eller hitta bland folkhavet.  
- Jag blev lite säkrare på vad jag vill göra 
- Jag blev säkrare i mina val. Innan hade jag ingen aning om vad jag ville. 
- Jag fick reda på mer om olika högskolor vilket gjorde mig säkrare på vad jag ville göra. 
- Bra  
- Jag är inte säker på vad jag vill plugga vidare så visste inte riktigt vad jag skulle kolla på.  
- Det gav mig en tydligare inblick på vad jag skulle vilja läsa efter gymnasiet  
- Det var väldigt bra men det blev också lite överväldigande när man inte vet exakt vad man vill plugga till, fick 

bättre koll men fortfarande svårt 
- Jag känner att jag fick bra info om det skolat jag pratade med, men jag känner att jag kommer kunna nyttja 

mässan bättre när jag går i trean 
- Jag tycker att det var en jätte bra upplevelse, nu vet jag mer vad jag ska göra efter gymnasiet  
- Jag var osäker om några saker innan besöket, men nu har jag tydligare koll på hut systemet fungerar  
- fick perspektiv som jag inte förväntade mig och blev mera öppen i tanken att studera utanför Stockholm (där 

jag bor)  Vidgade mina horisonter kan man säga.  Hade redan en liten idé av vad jag ville gjöra men inte vart så 
det var bra att få  prata med alla olika skolor från hela Sverige. 

- Jag fick en insikt i vad som skulle kunna vara min framtid samt lite att drömma om 
- Tidigare hade jag varit osäker på så mycket, vilket byggde upp en massa ångest. Men under besöket kunde jag 

ställa frågor och få bra och precisa svar gällande bland annat boende, ekonomi, studentliv och utbildningar. 
Detta gav mig en bred bild av de olika universiteten och det betonade även olikheter och skillnader kring de 
olika högskolorna.  

- Jag känner mig redo för universitetet och jag och nu har jag en bättre förståelse för vad jag vill göra. 
- Var lite besviken då jag inte kände att jag gick så mycket hjälp av de jag pratade med. 
- Det gav mig en bättre inblick i vilka utbildningar det finns att utbilda sig till och vad dem innebär. 
- Mycket givande och inspirerande för vidareutbildning och yrkesval  
- Det fanns inte lika många utställare för teater som jag skulle ha velat t.ex. nån scenskola. 
- Gick på sakerna jag planerar plugga på i framtiden  
- Jag hade problem med att få information. Jag är en person som tycker om att planera och verkligen läsa mig in 

på något innan jag bestämmer mig. Jag vet redan vad jag vill bli och hur vägen dit ser ut. Jag hade svårt att 
komma på frågor vilket bidrog med att jag inte lärde mig något nytt. 



- Jag känner att jag är mycket säkrare i mitt val av eftergymnasiala studier och jag kommer garanterat gå på 
mässan även nästa år om jag inte då redan pluggar vidare. 

- Det var viktigt att få se vad det fanns för alternativ på marknaden och få prata med alla från de olika 
utställarna. 

- Bara en sak som gör att det inte var  ’Mycket värdefullt’: Var ju bra att höra vad studenter tyckte om 
programmen jag var intresserad av. Men de pratade och pratade, även om det jag inte var intresserad av. 
Exempelvis frågade jag om läkarprogrammet, då pratade de lite om det men fortsatte in på civilingenjör, 
biokemi och massa annat orelaterat. De ville utveckla alldeles för mycket. De skulle istället kunna fråga om jag 
har frågor kring ex studentlivet eller kostnader kring  studentboenden istället för att bara börja prata om det 
och antag att jag vill veta (detta kan man lätt googla, och jag vill främst höra om ett specifikt program av en 
student som går det programmet). Det gjorde att jag ”slösade” tid på det jag inte var intresserad av och kunde 
inte gå till andra skolor. Detta hände speciellt när det var flera studenter som gick två olika program (på samma 
skola) då de ville ”konkurrera” med den andra personen och sälja in det till mig. Jag är en yes-sayer och tycker 
det är otrevligt att bara avbryta dem så jag var ju fast hos dem ett tag. Detta skedde hos majoriteten av alla 
skolor jag var hos (inte särskilt många).  Kort, jag hann inte med att titta på alla skolor jag var intresserad av då 
folk gillar att avvika från ämnet (jag frågar om) och tävla om vem som kan säga mest och bäst om sin skola och 
sitt program.  

- Bra att prata med olika skolor men alla var inte där. Det var ganska trångt så man kunde inte riktigt prata med 
vem man ville o det blev alltid kö bakom så man kände sig stressad. 

- Jag lärde mig mycket, men det fanns inga dansutbildningar som ställde ut, vilket är vad jag ville se.  
- Fick lära mig om hur boende och fester fungerar som student, vilket är svårare att läsa sig till än att prata med 

riktiga studenter. 
- Jag fick reda på vilka som tog de linjer som jag ville gå, men alla var i princip likadana. De berättade inte varför 

just deras skolas linjer var bra. Sen fick man även broschyrer vilket kommer hjälpa senare. 
- Jag fick svar på jag ville veta. 
- Det var bra att få kunna se vilka alternativ det fanns. Dock tyckte jag att de flesta inte ens vet ordentligt om alla 

yrken/områden. Och de flesta var upptagna pga att det var för många. Så fick inte så mycket svar på allt 
eftersom personerna där var inte så bra och pratade för mycket. 

- Det var värdefullt då jag fick ställa mina frågor till folk med erfarenhet istället för att behöva lite blint från 
information från nätet, vilket gjorde att jag kände mig säkrare efter besöket på vad det är man ger sig in på när 
man studerar. 

- Fick lära mig mer om alternativa vägar att ta sig dit man vill om man inte skulle kunna komma in på linjen och 
universitet 

- Fick upp ögonen för nya möjligheter 
- Det fanns inte så mycket utställare som hade utbildningar som jag är intresserad av. 
- Mässan visade vad för alternativ jag hade samt olika inriktningar som man kan plugga 
- Jag ville ha hjälp med att ta reda på de olika möjligheter jag hade som student för att plugga utmlands och mha 

utställningarna så hade jag många val att välja på! 
- Mycket bra för att jag vill veta hur min framtid blir  
- Kul att få fråga studenter om specifika utbildningar från olika högskolor och universitet för att få en bättre blick 

på allt. 
- Det var intressant 
- Fick mig att få fler synvinklar och idéer om vad jag kunde gå för olika program samt fick en tydligare bild av vad 

de olika universiteten har att erbjuda. 
- Det var viktigt för mig att prata med andra som studerar  



- I found out some English programs I didn't know about because I don't have a swedish passing grade. I am 
limited to only a small amount of programs unfortunately.  

- Blev en rejäl tankeställare om vad man vill göra med sitt liv och bana ut för framtiden 
- Jag fick väldigt mycket bra information om vad olika högskolor erbjuder. Alla var trevliga och skapade en 

välkomnande miljö vilket gjorde att man kände sig mer säker att ställa ytterligare frågor. 
- hjälpte inget, FÖR MYCKET FOLK 
- Jag har fått mycket inspiration från mässan 
- Gav mig idéer och tips om framtida planer  
- Det gav mig en inblick på hur många universitet det finns och hur hög intagningen är på de program jag vill 

söka.  
- Jag fick en bredare förståelse för alla möjligheter jag har, men främst så tycker jag att man verkligen kom in i 

rätt tankesätt efter mässan. 
- Var alldeles för mycket folk och hög ljudvolym för att jag skulle kunna koncentrera mig. Hade inte heller fått 

någon förberedelse genom skolan så kände att jag inte hade tillräckligt med info för att veta vad jag ville veta 
mer om, vilka frågor jag skulle ställa.  

- Fick se vad olika skolan hade att erbjuda för olika program och utbildningar.  
- Det var ett sätt för mig att få klart vilka alternativ som var bra eller dåliga. 
- Det gav mig nya idéer och inspiration för framtida studier/karriär. 
- Dåligt planerat, det var massa människor och man kunde knappt prata med de man ville 
- Jag visste redan innan besöket vad jag ville studera, men jag uppskattade att träffa olika utställare och lära mig 

mer. 
- Ska börja på college efter gymnasiet så jag var inte så intresserad av de olika skolorna utan mer de olika 

utbildningarna. Några ville "sälja in" just den platsen att plugga på.  
- Jag fick en bättre allmän känsla av vilka universitet som intresserar mig 
- Det var värdefullt, men personligen hade jag kunnat vara mer förberedd. 
- Jag är nu säker på vad jag vill plugga vidare till och vilken skola som är bäst för mig. Innan mässan var jag 

osäker på min framtid, jag visste inte vad jag skulle göra i framtiden. Hur jag skulle plugga, vart jag skulle 
plugga var frågor jag inte kunde svara på. Men nu är allt solklart för mig och jag har stora förhoppningar för 
min framtid. 

- Jag förstår att vad behöver jag att vidare förbereda mig för att få ett jabb jag gillar.  
- Fick en bättre blick på hur olika skolors program såg ut samt mer info om olika resor man kan göra 
- super 
- Fick lära mig mer om möjligheterna efter studenten, allt från möjliga jobb till internationella utbildningar. 
- Informativt! 
- Tyvärr var det otroligt mycket folk. Stod i kö ca 20min för att prata med en elevvärd på en skola angående 

ekonomilinjen och när vi väl pratade så handlade det enbart om alkohol och studentfester vilket inte 
intresserar mig. Jag förklarade situationen för eleven men han fortsatte byta ämne tillbaka till alkohol. 

- Fick större syn på vilka högskolor och universiteter de finns  
- Jag fick mer koll på vilka skolor som finns och vad för möjligheter jag har, samt vad jag behöver för att komma 

in på vissa skolor 
- Mässan gav mig idéer om vad jag ska göra efter gymnasiet och vilka krav som ställs för de olika utbildningarna. 
- Träffade nya personer och lärde mig mer om potentiella framtida studier 
- Jag fick svar på min frågorna om olika program, vilket som gör det mycket lättare för mig att fundera över min 

framtida utbildning. Jag fick även chanser att uppfattar mer intressant program som jag har inte vetat innan 
mässan dagen och det öppnar flera nya chanser för min framtida utbildning val. Aktiviteter jag fick öva på 



under mässan var också jätte roligt och det hjälper mig att förstå bättre om hur en viss utbildningen kommer 
att ser ut. Jag tycker också om stämningen och det ger mig även mer motivation att kämpa för min dröm 
utbildning. Personer jag fick pratade med under mässan var också trevliga  

- Det var kul att få prata med olika universitet/högskolor, dem gav en riktig bra inblick i deras skolor och linjer. 
Men det var extremt mycket folk så det tog lång tid innan man väl fick prata med utställarna, men annars bra. 

- Jag fick ett brett spektrum med idéer, tankar och lärdomar kring studier efter gymnasiet. 
- Gav detaljerad inblick i vilka skolor som erbjuder vad 
- På grund av mässbesökarna kanske jag nu vet vilken jtbulidning jag vill ha och slutföra. Något som jag inte 

visste innan 
- Jag fick en bättre bild av hur utbildningen jag vill gå (läkare) skiljer sig mellan olika högskolor/universitet. 
- min son har redan valt utbildning så jag tror mässan var jättebra för andra som inte vet vad de ev. ska studera 

och var de ska söka 
- Jag fick lära mig mycket om universitet jag vill gå på 
- Hade inte för mycket tid att planera i förväg pågrund av all gymnasiearbete så var inte säker vad jag skulle 

fråga. Fick fortfarande bra information dock. 
- Ja det var väl bra 
- Det gav mer en mer insikt av hur mycket program man kan välja att plugga och vart i vilka städer. Nu har man 

börjar planera vart man vill flytta. Jag tyckte det var mycket lärorikt.  
- Jag hade redan planerat att gå på en av 3 universitet. Som tur så kom alla tre till mässan och av att prata med 

dessa 3 universitet kunde jag bestämma mig istället för den universitet jag vill börja på när jag ansöker 
universitet. 

- Man kände sig trygg och det var inte still att prata med nån ny person. Mycket trevligt och man fick svara på 
alla frågor som man ställde sig.  

- Att få se så många högskolor var väldigt inspirirerande det kändes även som att jag fick bättre koll och blev 
säkrare över det jag vill göra senare. 

- Det var mycket folk så man fick inte ut så mycket av att gå fram till olika högskolor  
- Jag har redan en typ av plan. 
- Lärde mig inte så mycket nytt, men stärkte de känslor jag redan hade innan.  
- jag tänkte inte gå från hela början men det var ganska bra 
- Innan besöket hade jag inte så mycket motivation att plugga vidare och var osäker på vad jag ville göra efter 

studenten, samt inte så mycket hopp om att jag ska kunna komma in på en utbildning jag vill gå. Efter mässan 
väcktes mitt intresse och jag hittade många utbildningar jag både vill och kan komma in på, vilket öppnade 
mina ögon för vad jag vill göra efter studenten. Nu har jag mycket mer klarhet och hopp om min framtid när 
det kommer till utbildning och yrke.  

- man fick lära sig något nytt. 
- Mässbesöket var verkligen värdefullt eftersom det var både lärorikt och inspirerande. Det var givande att få 

prata med representanter från olika universitet och få en bättre inblick i vilka utbildningar som finns och vad 
som skulle kunna passa mig i framtiden. Jag känner mig nu mer säker på vilka alternativ jag ska överväga och 
vad som kan vara rätt väg för mig. 

- De visade en större bild om livet efter gymnasiet  
- Jag ville veta vilka skolor som fanns i Stockholm och vilka av dom som har boilogi 
- De var väldigt värdefullt efter som jag verkligen är behov av tips, och tycker jag fick mycket bra info på plats 

och blev inspirerad av mycket  
- Jag är så glad att jag besökte mässan då det helt förändrade vilket universitet jag skulle vilja gå på. Jag var först 

insatt på Uppsala Universitet men känner nu istället en stark kallelse till Göteborgs eller Örebros Universitet då 
uppläget på de skolorna stämmer bättre in med hur jag föredrar att plugga. Jag fick en massa hjälpsam 



information från både studerande och anställda på de olika universiteten och kände att det gav mig en mycket 
bättre insikt på var jag vill spendera de kommande åren.  

- Eftersom man fick en mer djupare blick på saker som tex polisen där man fick testa på olika övningar vilket var 
väldigt kul!  

- Fick bra info 
- Bra info mm 
- Fick en större inblick men hann inte med tillräckligt  
- Jag lärde mig mycket om bland annat utlands studier 
- Kändes som att man var mer förvirrad efter än innan. Det var kaos och man fick ej tid att diskutera med något 

unviersitet.  
- Jag blev inspirerad till att forstätta min resa till att bli en psykolog! 
- KTH 
- Jag vet inte vad jag vill arbeta som eller vilken bransch. Hade jag haft en någorlunda plan hade jag haft mycket 

hjälp av mässan med att välja universitet.  
- Jag vill gå folkhögskola, men de är inte med på mässan 
- Träffade flera nya skolor som jag inte hade tänkt på 
- Kul att se olika vägar man kan ta efter sin färdiga gymnasieutbildning! 
- det var lite värdefull eftersom jag lärde mig om fler alternativ än bara universitet. men när det kom till unis var 

det inte så värdeful eftersom jag redan visste det mesta. 
- Jag tycker det var intressant när andra studerande berättade om sina erfarenheter och vad de tycker är bra 

med deras skola samt program.  
- Jag upplevde den som mycket värdefull men samtidigt som väldigt förvirrande då det var för mycket att ta in 

på samma gång. 
- Vet nu att jag verkligen vill göra lumpen och har insett vilken befattning jag önskar. Har även fått upp ögonen 

för att jobba inom försvarsmaketn 
- Det var många upplevelser och roliga stunder 
- Jag har fått prata och ta del av mycket mer kunskap och information om olika universitet som jag inte visste 

sedan tidigare 
- Fick reda på vad som krävs för att studera utomlands. 
- Jag fick större klarhet i vad jag vill plugga vidare med efter gymnasiet. 
- Öppnar upp olika arbetsvägar 
- Jag hade inte super koll på vad för alternativ som fanns och med att prata med alla så har jag nu flera olika bra 

alternativ och utvecklad information! 
- Fick upp mer intresse om vissa yrken som jag hade inte hört talas om innan. 
- Det hade kunnat bli så mycket bättre om tiden fanns för att man stressa vart man skulle gå eller hitta rätt till 

allt. 
- Roligt att se alla olika skolor 
- Jag fick upp ögonen lite mer för vad det finns för möjligheter men hade behövt bättre hjälp att hitta på mässan 

samt mer tid där för att få ut det mesta av dagen. 
- Fick ta del av sådan information som är svår att nå online, bra mönsklig kontakt och intryck med skolor och 

yrkesval 
- Det var så mycket folk och hög ljudvolym. Man kunde inte ens stanna en sekund för då försökte någon 

rekrutera än till deras universitet (många av de som rekruterade var jobbiga och visste inte ens själva så 
mycket och behövde gå och fråga om någon annan kunde hjälpa oss) Vi fick också bara vära där max ca 2h, 
sedan behövde vi gå tillbaka till skolan. Det var mest jobbigt. Hade också önskat det var tydligare skyltat vid 



varje uuniversitet vilka riktningar man kunde plugga (Det var svårt att se) Hade även varit bra om detta stod 
med på den fysiska kartan) 

- Känns som man fått en mycket klarar bild på utbildningar och jobb för framtiden 
- Besöket var en väldigt bra insikt i verksamheterna kring de olika skolorna, man börjar överväga de skolor som 

inte har vart första handsval mer med den insikten. 
- Det är bra att få en bild av ställen man kan plugga vidare till. Svårare var att höra vad dem sa alltid och 

egentligen kunna fatta ett beslut.  
- Missa utställare gick inte in på så mycket om de sakerna man var intresserad av.  
- Att få en inblick i mer än utbildningen tex hur det är att vara student, hur studenter bor, hur de tog sin väg in 

på universitet, varför de valde just de universitetet… 
- Känns ganska långt fram att börja plugga, men ändå bra att börja tänka redan nu! 
- bra för framtiden  
- Viktigt att få info om möjliga framtida högskolor, vilket också var väldigt informerande och intressant 
- Det var svårt att hitta någon som kunde besvara mina frågor. 
- Jag tyckte det gav ett alternativ för att se andra mögligheter och andra skolor även om man inte hade tänkt att 

gå där 
- Fick mycket intressant information och inblick i jobb samt vidare studier efter gymnasiet från seminarierna.  
- gav inte så mycket, hade lika gärna kunnat googla all information som jag fick + att jag hade sluppit allt folk och 

pendeln. 
- Det var inte så värdefullt, mycket visste jag sedan innan och lång från alla sade saker som jag inte redan visste. 

Ibland hade jag bättre koll än de jag pratade med och studievägledarna hade ingen koll alls.  
- Fått en mycket bättre inblick på vad jag kan göra och fortsätta mina studier, inte bara inom mitt program men 

även andra yrken. 
- Fick höra hur det var att gå på den skola och den inriktning jag vill plugga. Fick mersmak för staden och för 

linjen 
- Det var värdefullt, men hade gärna sett ett seminarium från någon som gått nationalekonomi. 
- Det var kul och man lärde sig mycket om de val man har efter gymnasiet  
- Det var värdefullt eftersom jag fick mer inspiration till vad jag ska göra efter gymnasiet och vad jag ska gå för 

linje när jag väljer att plugga vidare på högskola/universitet. 
- Var kul att se och höra lite om de skolorna där elever fick säga vad de kände. Har läst lite på de flesta skolorna 

jag var intresserad av på deras hemsidor men att få fråga elever var nyttigt  
- Lärde mig inte extremt mycket mer än vad jag redan kunde 
- Vill veta mer om alla vårdyrken 
- Jag fick upp ögonen för flera städer där jag kan tänka mig att plugga och det var skönt att gå runt och prata 

med de ställena man redan visste om men även nya ställen och få höra om studentlivet i helhet. 
- Väldigt värdefullt på så sätt att jag fick reda på nya inriktningar och linjer som jag inte ens visste fanns. 
- Det var bra att få höra från studenterna vad det gillade/ ansåg utmärkte respektive utbildning och universitet. 

Frågade även bl a  hur scheman, examinationer, social liv och tillgång till studentlitteratur kunde se ut. 
- Fick insikt om olika universitet, information samt utsikt.  
- Jag vill gärna träffa och prata med de universitet som jag ville gå på för att bli lite övertalad om vilken jag skulle 

välja. 
- tyckte det var trevligt att få se så många möjligheter man har dessutom att man fick träffa så många 

människor. 
- Man öppnar ögonen för andra utbildningar och vägar som man inte funderat på innan. 
- Fick användbar INFO 



- Jag tyckte att mässan var bra intressant och bra uppstyrd 
- Jag hade inga tankar på vilka jag skulle prata med och vad jag var intresserad av. Det var ändå intressant att få 

allmän information 
- Det var bra att man kunde prata med folk som visste mer än mig och mina lärare/SYV. Det fick en att öppna 

fler dörrar till eventuella framtida studier och fick en att tänka i nya banor. Jättebra! 
- Jag har inte varit på mässan eller beställt någon biljett 
- Jag fick träffa en utredare ch det var riktigt kul 
- Det var intressant. 
- Det kändes som att man fick en bättre förståelse av skolmiljön och deras program när man fick prata med dom. 
- D va kul att se vad som finns o att få information  
- Jag fick ny information om olika saker. 
- För mycket folk  
- Fick mer förståelse kring olika program 
- Det var väldigt lärorikt och jag fick en större inblick om vad jag vill göra i framtiden  
- Det var roligt och lärorikt att få höra studenter prata om sina utbildningar och universitet. 
- Fick chansen att veta om auditions som jag inte viste pågick. 
- Det blev klarare för mig vilken högskola/universitet jag vill välja när jag kommer till det stadiet.  
- Jag fick en större förståelse och bild av hur det egentligen ser ut på universitetet när det gäller utbildning, 

studier, bostad och studentlivet. 
- Tycker det är bra att få information från olika skolor, speciellt om man är osäker på sitt val 

Fråga	17	

Var	där	något	du	tyckte	var	särskilt	intressant?	Det	kan	t.ex.	vara	en	utställare	eller	
seminarium.	

Svarsvärden	(758)	
- Seminarium!! 
- Lunds Trafikflygareprogram 
- Ett företag som jobbade med hållbar och förnybar energi, omexo 
- Seminariet för både Lund och Umeås universitet gav mig bra insikt i vad jag kan förvänta mig! 
- Barskolan 
- Linköping universitet. Läkarutbildningen 
- Att prata med studenter/ utställare var helt klart bäst. När man läser om olika utbildningar och universitet får 

man bara en viss typ av information. Att plugga handlar om så himla mycket mer än sånt man kan läsa sig till 
på nätet. Att få träffa studenter var väldigt intressant då man skapade sig en bild om vad det i praktiken 
innebär att vara student och hur studentlivet kan se ut.  

- Räddningstjänsten  
- Jag tyckte man fick en bra inblick när elever från universitet och högskola kom och berätta om deras 

upplevelser. De kan känna igen sig i våra frågor och känslor vilket skapar en trygghet när de svara på många av 
ens frågor 

- Nej 😥 
- Särskilt intressant och nytt för mig var seminariet av Mannheimer Swartling. Mycket givande och spännande. 
- I really liked the Jönkopping seminar because there was a lot of information about there business school which 

I found really interesting and fun to join into 



- Lunds universitet, LTH 
- Det fanns någon kupol eller ett tält typ där det spelades upp en film om rymden och det tyckte jag var lite coolt 
- Jättebra att det fanns information om utlandsstudier och utställare där ifrån! Superbra att CSN och LO även 

fanns på plats så att man kunde få veta mer om studiebidraget samt om facket (till lite längre fram i 
framtiden). Tyckte också väldigt mycket om de interaktiva utställningarna såsom LIUs. 

- Allting var intressant. 
- Jag gick på ett seminarium som var helt otroligt lärorikt 
- Jag tyckte att utlandsstudiestånden var intressanta. Det gav mig ett helt nytt perspektiv av mina framtida 

studier. 
-  utställning som jag tyckte var särskilt intressant var den om att studera i USA. Det var verkligen fascinerande 

att få lära mig mer om hur man ansöker till amerikanska universitet, vilka krav som ställs och vilka möjligheter 
som finns för internationella studenter. Representanterna för utbildningarna gav en bra översikt över olika 
typer av program, från de mer akademiska till de som fokuserar på praktisk erfarenhet och nätverksbyggande. 
Jag blev också imponerad av de stipendiealternativ som fanns för svenska studenter, vilket gör det möjligt att 
finansiera studierna utan att behöva ta stora lån. 

- Jag spanade in mig på alla psykologi linjerna, men jag hade ingen aning om att man kunde lägga till en ”master” 
eller vad de ens innebar! Nu vet jag det och är ännu mer sugen på psykologi linjen än någonsin tidigare. 

- Polis samt brandmän som svarade på massor med frågor samt låt oss känna på deras kostym 
- Södertörn 
- Jag tyckte seminarierna om studie- och karriärval var särskilt intressanta. Specifikt uppskattade jag 

föreläsningen om olika karriärmöjligheter efter högskolestudier. 
- Försvarsmakten  
- Jag tyckte Försvarsmakten var en väldigt intressant utställare. De hade tester och personer som kunde svara 

lätt på mina frågor. Även Uppsala högskolan hjälpte mig att hitta redskap för att kunna se högskolor i närheten 
av mitt boende med rätt inriktning  

- Region stockholms del var väldigt bra! Det var kul att få prata med folk som jobbade inom yrkena jag är 
intresserad av. 

- NordicInvasions hjul spel där man garanterat vinner något. Dock har jag inte fått mitt presentkort fast de sa att 
jag skulle få det i fredags. 

- Tyckte ändå att utställarna var väldigt interessant. Att man fick gå fram och prata med studenter där och 
faktiskt få höra hur utbildningarna är.  

- Har ej tänkt på det 
- Polisen och ambulansen att man fick titta på deras utrustning samt ställa många frågor som berättade hur de 

fungerade samt hur de arbetar 
- Ja, något som jag tyckte var särskilt intressant var seminarierna om teknik och IT-utbildningar, eftersom de 

ligger nära mina nuvarande studier och framtida karriärmål. Ett seminarium som stack ut för mig handlade om 
cybersäkerhet och hur det växande hotet mot digitala system skapar en hög efterfrågan på specialister inom 
området.  En utställare som imponerade på mig var en högskola som presenterade deras program inom 
nätverksarkitektur och avancerad IT-säkerhet. De gav insikter om praktiska projekt och 
certifieringsmöjligheter, vilket kändes relevant för mig som redan har CCNA-grundcertifikatet. Jag fick även 
prata med nuvarande studenter som berättade om sina erfarenheter, vilket var både inspirerande och 
informativt.  Dessutom uppskattade jag att få träffa representanter från flera teknikföretag, där jag fick höra 
om deras syn på branschens utveckling och vad de letar efter hos framtida medarbetare. Det gav mig en tydlig 
koppling mellan utbildning och arbetsmarknad, vilket jag verkligen värderar. 

- Det mest intressanta var att på de olika seminarium upptäcka hur många olika vägar det finns till samma mål. 
Jag insåg att det inte bara handlar om att gå raka vägen till universitetet – man kan plugga utomlands, gå 



yrkeshögskola eller kombinera jobb och studier. Det gav mig ett nytt perspektiv och gjorde framtiden känns 
mer flexibel och mindre stressig." 

- Daniel Bohman från Kalifornien var väldigt intressant  
- Nej 
- Universiteten 
- Göteborgs Universitet då det var ända högskolan där som hade det jag vill plugga. 
- I found the international schools very interesting. Specifically the representative for Gustavus Adolphus in 

Minnesota really impressed me and made me really want to attend school there. 
- Lipa tyckte jag var väldigt bra och intressant och jag pratade med dom väldigt länge 
- det fanns många seminarier jag ville gå till men då inte hade min skola inte varit exakt konkreta om att det var 

möjligt att komma in tidigare. Jag ville gärna besöka seminarier som informerade om studentlivet, att studera 
utomland och de från UHR. jag kom dock till seminarier för studenters egna upplevelser samt förväntningar i 
universitet respektive studentlivet, därefter besökte jag seminariumet från åbo akademi vilket var en mysig 
och härlig upplevelse  

- Uppsala Universitet berättade om deras tekniska program och de lyckades få det att låta intressant och roligt 
då de även berättade om studentlivet vilket är en utav de viktigaste sakerna enligt mig. 

- Industriell ekonomi på LIU hade ett bra seminarium 
- Ja, naprapat utställaren och utställningarna om att plugga utomlands 
- Utomlands studier i Finland var väldigt intressant! Jag har aldrig riktigt velat eller tänkt på att studera utanför 

Sverige men de fick mig att tänka om lite. 
- Träffa studenter  
- Alla hjul man fick snurra  
- Ja, en utställare 
- Jag gillade att gå från olika företag och skolor och lyssna på vad de hade att säga om dom  
- Tyckte att tekniksprånget var en mycket intressant möjlighet, jag ska fundera vidare på detta och kanske söka. 
- Försvarsmakten hade väldigt interessant utställning med interaktiva delar 
- De internationella utställningar, tyckte det var mycket intressant och verkar som en lärorik resa 
- Dem olika aktiviteterna man kunde göra på varje utställning. Det gjorde besöket roligare och intressantare 
- Utomlandsprogrammen 
- Jag tyckte att seminariet var intresserant samt mingla med alla utställare speciellt Linköping och Lund tog emot 

mig med öppna armar.  
- När jag fick lära mig mer om de jag vill plugga vidare på. Tyckte de var intressant hur alla skolor har de olika och 

lika bra. 
- Utställning  
- Utställningen av Luleå Universitet och KTH . 
- Jag tyckte det var väldigt kul att polisen var där, men även att de va personer med olika inriktningar i 

polisyrket!  
- Ja flera 
- Ja utomlands universitet  
- Marin geovetenskap 
- Bra när utställare hade med sig aktiva studenter, som kunde direkt ge en inblick i hur studielivet ser ut, och 

kunde svara på genuina frågor. 
- Alla tävlingar. Det var kul att gå runt samtidigt som det var effektivt för inlärningen. 
- Tyckte det var jättekul att man fick prova på att ha på sig utrustning vid brandstations utställning! 
- Studin seminarium gällande studier internationellt. 



- Språkkuserna  
- Jag älskade verkligen allt mest att alla va så trevliga och delade ut pennor osv 
- Bra att få inblick i framtiden  
- Nej 
- Nej allt var lika bra  
- Lunds universitet och Stockholm universitet var extra lockande och man överväger dem starkt i framtiden då 

dem presenterade fakta om dem som passade mig och mina mål och så gillade jag derad framställningar.  
- Bussen som var längst bak bland alla utställningar. 
- Karolinska institutet och Skövde högskola, var de  jag tycker mest var intressant.  
- Study in the UK utställningarna. Jag pratade med många och var först inte intresserad av det men de väckte 

mitt intresse och jag är nu öppen till att studera där.  
- Tycker Uppsala var väldigt bra, Göteborgs universitet också men jag var lite ledsen över att chalmers inte var 

där. 
- Jag tyckte det var intressant att få höra om andra program som man inte har tänkt på innan. Det var också 

intressant att träffa folk från UK som pratade engelska med en då det var inte något som man förväntade sig. 
Det var också intressant att se så många folk där, elever och personal från de olika universitet. 

- Nej 
- Att höra från studenterna och deras råd när det kommer till vilken program man väljer. 
- Under en av seminarierna fick jag veta mer om yrkeshögskolor vilket föll mig ganska bra i smaken. Jag kommer 

därför att ta reda på mer indignation om just yrkeshögskolan. Jag tycker seminariumerna var extra intressanta 
och ett bra intiativ då man verkligen fick veta mer på djupet om just en specifik skola.  

- Luleå, Uppsala och lunds universitet 
- Jag tyckte att de va väldigt roligt att visa universitet hade små tävlingar vilket gjorde att man drog sig lite extra 

till dom. 
- Alla praktiska moment som erbjöds 
- Inget särskilt alla var interessant  
- Att det fanns ganska mycket olika saker runt om i Sverige  
- Tyckte att det var kul att få prata med försvarsmakten, polisen och brandkåren!  
- Seminarium för advokater och samhällsvetare 
- Allt var jätte intressant då jag tidigare inte har varit på något liknade  
- Kriminalvården. Trevlig tjej som pratade med mig och fick bra information.  
- Polisen  
- Träffa olika folk som pluggade samma linje men på olika universitet  
- Försvarsmakten och polisen var det som var mest intressant i mina ögon. 
- Uppsala universitet hade ett extra intressant upplägg vid sin monter. 
- Peaceworks 
- Studenterna var jätte trevliga och hjälpsamma men också ärliga. 
- prata med pesoner 
- Jag tyckte att de spelen eller tävlingarna de hade var väldigt lockande och hur de hade byggt upp 

utställningarna väldigt snyggt  
- The estetiska  
- Karolinska institutets utställning var den bästa enligt mig eftersom informationen man kunde få där var mer 

djupgående än de andra 
- Ja! Jag tyckte väldigt mycket om att försvarsmakten var på plats. Jag ska nämligen mönstra men jag var rätt så 

nervös. Dom hjälpte till att motivera och peppa mig inför det. 



- Jag tyckte att uppsala universitet var väldigt intressant. 
- Linköpings var definitivt mest intressanta med välutvecklade val samt en Dome som jag hörde gott om (hann 

inte till den personligen dock) 
- Att plugga utomlands och möjligheterna de skulle ge. 
- Jag tyckte att KTH seminarium var väldigt intressant eftersom det var i ett lugnt rum med två elever från KTH 

som presenterade hur livet på KTH är och hur man kan komma in på KTH. En sak som skulle kunna förbättra 
Saco-mässan är om ni hade flera sånna här presentationer fast för andra universitet, så att andra elever som är 
nyfikna på dessa universitet kan veta få veta mer eller få svar på deras frågor. 

- Utsällare och aktiviteter som fanns att göra  
- Jag gillade hur interaktiva några av utbildningarna var, vissa gav en quiz om ämnet utbildningen handlade om. 
- Jag tyckte de internationella programmen och jobben var intressanta, och det var kul att upptäcka att man har 

så många olika möjligheter. 
- Jag tyckte alla var väldigt lika på något sätt. Gillade dessutom att det fanns påsar hos vissa utställningar (hjälpte 

med bärandet av alla papper och katalog) 
- SU seminarium om att skapa sin drömutbildning. Verkade verkligen vara något för mig! 
- Linköpings universitets seminarium om läkarprogrammet 
- Jag tyckte att mässan var mycket inspirerande, särskilt med tanke på Sveriges rykte för högkvalitativ utbildning 

och innovativt lärande. Jag blev imponerad av det breda utbudet av engelskspråkiga program, särskilt inom 
områden som hållbarhet, teknik och design, som speglar Sveriges engagemang för att lösa globala utmaningar. 
Presentationerna om stipendier för internationella studenter och den studentcentrerade, samarbetsinriktade 
lärmiljön var också mycket tilltalande. Det var fascinerande att se hur svenska universitet kombinerar 
akademisk excellens med fokus på kreativitet, kritiskt tänkande och problemlösning i verkliga situationer, vilket 
gör dem till ett utmärkt val för högre studier. 

- Att få prata med kvinnan på SKH, få tips och information 
- Jag gillade försvarsmaktens utställare pga av att man fick bidra i aktiviteter för att bättre veta vad det är man 

kommer göra istället för att endast ställa frågor och få svar 
- Jag tyckte försvarsmaktens utställning var väldigt intressant, då den var interaktiv. 
- Jag tyckte det var väldigt intressant att prata med elever från skolorna. Det är en sak när man läser om en skila 

online och när man pratar med folk som faktiskt gått på skolan. Det gör också att jag kunde ställa frågor som 
hemsidorna inte svarar på. Man fick helt enkelt ett mer inifrånperspektiv. 

- Av de universitet-utställningarna jag var på så va alla väldigt tillmötesgående, inbjudand och Svarade gärna på 
mina frågor. Framförallt Lund utställningen!  

- Det var tävlingar på få av seminarium. 
- Jag tyckte att plugga utomlands lät  intressant  
- Alla utställningar var lika intressanta, lärorika  
- Jag tyckte typ alla jag var hos var intressanta men de som prata om sjökaptens utbildningen på 

Chalmers/Linnégymnasiet var mest intressanta tror jag 
- Na allt bra 
- Jag tyckte Uppsala universitet verkade intressant eftersom de arbetade i case 
- Jag tyckte faktiskt allt var intressant, och alla var så trevliga och om man hade en fråga så kunde alla svara på 

den fråga. 
- Prata med studenter från de olika universiteten för att få reda på mer om hur det är att studera vid 

universitetet ur deras perspektiv  
- Ja, blueberry.nu, utlandsstudier och Stockholms universitet. 
- Att veta om de yrke som jag visste inte att det fanns.  



- de mer interaktiva utställningarna tycker jag gav mycket. tex där man fick rita/virka och där man fick se en 
rymdprojektion i en dom 

- Frankrikes skolan 
- Alla utlandsstudier verkade intressanta, det var bra att flera företag som jobbade med det ställde ut så man 

kunde få flera olika perspektiv. Utbudet av seminarierna var också mycket bra och informationen var givande. 
- Jag tyckte att det var utställningen av utrustning vid polis/försvarsmakts delen. 
- Allt med mässan var väldigt bra. Bra lärare och elever som hjälper en att förstå de olika utbildningarna.  
- Allt va intressant även att få se va varje universitet har  
- Umeå universitet och försvarsmakten  
- Nej 
- Ett seminarium av Åbo Akademi  
- Militären och brandkåren  
- Utställare som erbjuder korta, arbetsförberedande kurser i t.ex bartending. För unga är det jättebra att hitta 

sådana utbildningar för att enklare kunna få bra deltidsjobb. 
- Mångfalden av utställare 
- Hur eleverna faktiskt var intresserade över det de läste och gjorde andra motiverade över att verkligen läsa det 

de är intresserade i 
- Jag tycker att de va väldigt intressant att få prata med studenter som pluggar till t.ez civilingenjör och verkligen 

få höra hur det är. Jag skulle gärna viljat gå på npgra seminarium men de jag ville gå på var helt fulla tyvärr. 
- Polisen och Försvarsmakten  
- Jag tyckte att det var intressant att prata med studenterna och få veta hur dom trivs 
- Det intressanta var nog yrkeshögskolans. 
- Civilekonom föreläsningen 
- Utställare av brandbil och ambulans  
- Jag tyckte att seminariumen jag var på var väldigt intressanta och bra att man sen kunde gå till deras stånd och 

fråga frågor. 
- Seminarium angående KTH var väldigt intressant och utställningarna för bland annat KI, Lunds universitet och 

Göteborgs Universitet. 
- Nope  
- Jag tyckte det va intressant att man hade la verkligen tid och jobb på allt och man såg hur alla som var där 

förklarade verkligen med energi och glädje man såg verkligen att dom gillade det dom höll på  
- Vissa utställningar kollade man kanske extra på men annars var det väll inget speciellt som fångade ens 

uppmärksamhet.  
- Xenter och deras VFX utbildning  
- Det var jättebra att det fanns olika universitet från olika länder, personligen gillade jag de utländska montrarna 

mer eftersom man fick en syn på hur universitetet kan se ut utifrån Sverige, alltså det jag redan visste lite om. 
- Jag var intresserad mestadels av Uppsala och Lund universitet och sedan konstfack och Aupair i USA 
- Man drogs ju lätt till de utställningar med olika utmaningar, det tyckte jag skapade ett intresse om skolan.  
- Stockholm universitet  
- Jag tyckte mycket om Stenebys utställning. Jag fick prata med motiverade personer som inspirerade mig starkt.  
- Stockholms seminarium om hitta din drömutbildning  
- Jag tyckte om en seminarium om läkare grej det var intressant mycke information älskade  
- KTH hade intressera och båtförarna. 
- Seminariumet om CSN. 
- Jag blev intresserad av Linné universitetet och Luleås tekniska universitet med inriktning mot civilekonomi 



- Karlstad universitet var intressant. Gav bra förklaring på allt och allmänt trevliga. Älskar Karlstad så 
- Uppsala universitet, Polisen, Försvarsmakten, Brandkåren, Göteborgs universitet 
- Jag gillade Karolinska institutets utställare och Gävles. KI för att det är vad jag är intresserad av, samt jag fick 

bra/ tydlig svar och Gävle där jag kunde ta bilder men mina kompisar. Jag prata dock inte med någon där även 
när jag stod på kö.  

- När jag pratade med Karolinska Institutets elever  
- Studievägledarna: det var super bra att de var på plats, fick information samt råd som jag ej visste innan. 

Mycket tacksam för det.  
- Utlandstuder Utsällingar 
- Om de olika utbildningarna  
- Att få kunna diskutera med olika utställare på plats och få mycket bra information om deras skola och 

utbildningar. 😊😊❤❤ 
- Tyckte om att polisen var utställare och det var intressant att prata med de!  
- Inte speciellt  
- Polisen  
- Jag besökte en utställare som pratade Engelska och snackade lite om utlandsresor till Australien, något som 

verkligen intresserar mig:)) 
- Ta bilder hos en utställare och uppsala universitet och studentbostäder. 
- Piloterna! 
- Örebro universitet, de hade elever på plats som pratade på ett engagerat vis som fick en att vilja gå på skolan! 

Samt att de hade lyckokakor 
- Att man kunde gå till miten av torget för att prata med peroner som hade jobb som man var intresserade av. 

För att kunna få en mer värklig bild vad som krävs av oliak utbilningar och vad man kan få utt av det.  
- Ja, mitt första seminarium hos blueberry eftersom jag är sugen på att flytta till Spanien och lära mig spanska. 

Sedan hade jag en väldigt intressant konversation med en ekonomi student från Stockholm universitet som 
hjälpte mig med alla mina funderingar och gav mig motivation att fråga mer universitet frågor till bland annat 
Lund och Uppsala. 

- Det var intressant att få titta in i en ambulans och prova deras kläder!  
- Jag tyckte att dem utställarna som var från USA eller England var dem mest intressanta samt mest informativa, 

där dem berättade hur allt gick till. Om du var osäker med frågor så var dem hjälpsamma och istället berättade 
om skolan som en helhet. 

- för trångt  
- Ansåg att utställningarna var vänliga och välkomnande vilket gjorde det enklare att ställa frågor och få hjälp  
- Jag tycker att personerna som presenterade deras uni och program va väldigt trevliga och hjälpsamma, älskade 

verkligen allting. Fick så mycket info och hjälp vilket jag är verkligen tacksam över. 
- Kul att höra från studenterna själva 
- Karolinska institutet 
- Jag tyckte att myndigheterna som stod i hörnet var intressant att kika lite på. De hade olika övningar som man 

kunde hitta på. Till exempel att man fick sitta i en brandbil vilket var nytt :) 
- Uppsala universitet 
- Delen med utomlandsstudier 
- Det var några som gjort ett roligt spel man fick spela.  
- Lund och Stockholm's universitet var extremt hjälpsamma med att jämföra kurser till mig och förklara 

skillnaden. 



- Jag tycker att åka utomlands o studera lätt super kul men de va väldigt svårt tycker jag att nå fram till dom och 
hitta vart dom stod och jag tyckte de va alldeles för rörigt och konstigt fördelat typ. 

- "Ja, jag tyckte att seminarierna om studieval och karriärmöjligheter var särskilt intressanta. De gav konkreta 
tips och inspiration för att fatta beslut om framtiden. Jag uppskattade också att flera utställare erbjöd personlig 
rådgivning och insyn i deras utbildningsprogram. Ett höjdpunkt var att prata med studenter som redan går på 
utbildningarna – deras insikter kändes äkta och hjälpsamma!" 

- Jag gick på ett seminarium som introducerade de olika sätt man kan studera utomlands på, vilket var väldigt 
givande. Efteråt kände jag mig säkrare på vilken väg som passade mig bäst. Jag kommer inte ihåg namnet. Det 
var dock teknikstrul, vilket fråntog lite från upplevelsen. Det verkade vara pga. föreläsaren, snarare än mässan. 
Jag tyckte även att Åbo universitets del var intressant. Jag visste inte att man kunde plugga på svenska i Finland 
på universitetsnivå. Jag visste inte heller att de hade linjer där som jag är intresserad av.  

- Tyckte att det öppnade upp tusen olika möjligheter och väckte intresse till exempel Kriminalvården som jag 
aldrig föreställt mig att kunna jobba hos. Dessutom var alla högskolor inom Marin otroligt intressant. 

- Roliga tävlingar och att prata med olika yrkesförberedande istället för högskolearbeten  
- Gillade Lunds universitets monter och uppskattade att ex polisen och försvarsmakten var där  
- Marin och geologutbildningarna samt ortoped utbildningen  
- Jag tyckte det var kul att det fanns utländska skolor som ställde upp 
- Jag var jätte intresserad av mycket seminarium som läkare programmet, sjuksköterska, lärare mycket annat  
- Jag gillade att alla hade dekorerat sina utställningar eller vad man nu kan kalla det eftersom det drar din blick 

till dessa även fast du sen innan inte egentligen hade tänkt eller funderat på just detta universitet. Jag till 
exempel hade aldrig funderat på karlstad innan men i och med att jag redan var där så gick jag dit och frågade 
mina frågor, vilket gjorde att jag har fler universitet att välja mellan idag. 

- Under evenemanget tyckte jag att det var särskilt intressant att delta i seminariet om framtidens hållbara 
lösningar. Föreläsaren delade spännande insikter om hur ny teknik kan bidra till att minska klimatpåverkan, 
och det gav verkligen nya perspektiv. Dessutom imponerade en av utställarna som visade upp en innovativ 
lösning för energieffektivitet i hemmet – deras presentation var både inspirerande och tankeväckande. Jag 
uppskattade också möjligheten att nätverka med andra deltagare och utbyta idéer om branschens utveckling. 
Sammanfattningsvis var det en mycket givande upplevelse som lämnade mig med både nya kunskaper och 
värdefulla kontakter. 

- Alla utställen som hade en "tävling" var väldigt roliga och gjorde det uppmuntrande att titta vidare, såklart 
utöver att prata med alla högskolor och universitet. 

- En kille på Uppsala universitet var väldigt hjälpsam trots att jag inte hade något specifikt jag var ute efter. Jag 
berättade om det som intresserar mig och han kom fram med flera samhälls inriktade linjer han trodde jag 
kunde gilla.  

- Att få se hur poliskåren och brandkåren och höra på dem. 
- Jag tyckte att det amerikanska universitetet var intressant eftersom jag fick reda att man kan studera där i 

heltid och det kommer vara helt gratis tack vare staten och alla bidrag man får. 
- Stockholms universitet :) De hade mycket information och svarade på mycket frågor! Försvarsmakten var också 

nice! 
- Jag såg utbildningar som jag inte visste att de fanns och det var väldigt intressant till exempel högskolan slu 
- Informationen som angavs  samt vänligheten av de flesta utställare. 
- Alla vi besökte var intressanta 
- stockholms universitet 
- Polis föreläsning och Nordic invasion 
- Allt med ekonomin och göra  



- although not something I'd want to dive into, i found the marine geology interesting. along with my 
conversation with exhibitors from Göteborg university. 

- SMHI  
- Jag tyckte det var extremt roligt att man fick prata med folk och få höra deras väg till att vara där de är just nu. 

Men det var också en bonus där vissa utställningar hade olika aktiviteter. 
- Vet inte exar 
- Jag tyckte allt var bra och bra att man fick en karta 
- Både och 
- Örebro universitet tyckte jag intresserade mig mest och deras utställspersoner va grymma och förklarade alla 

våra frågor på ett bra och pedagogiskt sätt! Seminariumen va superbra då vissa saker behövdes mer 
information än vad man kanske har tid för vid en utställare!! 

- Poliserna 
- Jag tyckte väldigt mycket om Nordic Invasions uteställare! Det var roligt, mycket som hände, representanterna 

var engagerade och pratade med alla som kom fram. Deras tävlingar var roliga och det var väldigt kul att de var 
där för att erbjuda resealternativ för de som vill ta sabbatsår. 

- Luleå universitet Sjuksköterska 
- Jag hade egentligen tänkt utnyttja mässan mycket mer. Men fick lite smått panik av alla skolungdomar som var 

där (jag borde nog ha valt andra dagen istället men hade bara möjlighet att vara där på onsdagen). Men så jag 
blev lite förvirrad och fick stress av alla gymnasieelever så det blev enklast att bara gå raka vägen till den 
minter där skolan var, prata med de studerande och sedan gå raka vägen ut. 

- Jag tyckte att de flesta utställarna var intressanta då man som jag tidigare nämn att man fick en större och 
djupare förståelse utbildningarna och frammtida karriärsval och möjligheter i frammtiden.   

- Försvarsmaktens interaktiva skåp 
- Att kunna jämföra olika skolors utbildningar 
- Att det lyckades få in en buss och en ambulans   
- Lunds universitet, speciellt LTH 
- Polisen som stod var extremt roliga och trevliga att prata med samt att deras monter var super härlig vilket 

gjorde upplevelsen bra. 
- Det mest intressanta var att få träffa på alla studenter och få höra hur det faktiskt är att studera vidare. Att få 

höra hur universitet/högskolelivet är annorlunda från gymnasietiden.  
- Maktplikten och Uppsala stog ut mycket genom dess utställningar och personal :) 
- Många olika fordon som var coola och bra och myxket bra information 
- Min favoritperson som jag pratade med var en tjej som gick läkarprogrammet termin 2 på Karolinska institutet 

(vet inte vad hon heter men hon berättade att hon kommer från Göteborg och kom in genom PIL). Hon 
ändrade hela min syn på Karolinska och fick mig tycka om den mer. 

- Uppsala den kändes lockade  
- Seminarium och utbyta student  
- Uppsala universitet  
- Att studera utomlands såsom i Madrid och utlandsstudier då man kan studera fåtal kurser för att testa på.  
- Uppsalas, Mälardalens och Örebros därför att jag kollat på just de universiteten innan och de va väldigt trevliga 

och hade bra svar på frågor  
- Engagemanget från utställarna och upplägget   
- Aa bra  



- Jag hade särskilt intressanta konversationer med de på kriminalvården samt Skövde gymnasium. Detta mest 
för att de jag pratade med var trevliga samt duktiga samtalare, alltså inte för att jag hade ett starkt intresse för 
dessa två innan. 

- Göteborgsunivesitet fångade mitt intresse. De var trevliga och hjälpte mig att verkligen hitta rätt i min framtid. 
- Ja Umeå universitet, väl utvecklad högskolan med öppet elever  
- Det var intressant att prata med de som kom från universitet utanför Sverige. Alla var mycket trevliga och hade 

bra och genuina tips att komma med.  
- Jag tyckte intressant är seminarium. 
- Jag tyckte att Göteborgs universitet var extra interesant då en av killarna som stod där var väldigt rolig och 

trevlig att prata med! 
- Jag tyckte Hult international business school va väldigt intressant och hon som va där va super trevlig 
- Aupair 
- Att man kunde plugga flera olika ämnen i ett och samma program 
- Jag tyckte att Jönköping Universitys monter var särskilt intressant. De hade ett väldigt engagerat team som 

presenterade sina program på ett inspirerande sätt. Det var tydligt att de värderar både den akademiska och 
sociala aspekten av studentlivet. Dessutom uppskattade jag deras fokus på internationella möjligheter och 
entreprenörskap, vilket kändes relevant och lockande. Det gjorde att jag fick en tydligare bild av vad Jönköping 
kan erbjuda och varför det är ett bra val för framtida studier. 

- Få prata med utställare, Uppsala universitet, Örebro universitet och Linsköpings universitet  
- Jag tyckte alla utställare var väldigt intressanta, bl.a. på Göteborgs universitet där vi blev guidade till en tjej 

som läste precis det program som jag var intresserad av. När vi fick mer personlig kontakt och tips för just oss 
var det extra bra.  

- Uppsala Universitet. 
- De lyckades med att locka folk med väskor och andra saker man kunde få. 
- Eurodesk var intressant och bra utställare. 
- The KTH faire was very interesting and engaging. I also enjoyed the seminar from Stockholm University.  
- Utställare som hade aktiviteter vid sin monter. Man drogs till dessa platser och ville prata med utställarna och 

genom detta fick man värdefull information 
- Försvarshögskolan 
- Linköping var ganska mysig.. Var där inte så länge men jättemysig var den 
- Karolinska universitetet, de hade med sig redskap så vi kunde se mer av vad utbildningen faktiskt går ut på ex. 

Optiker programmet hade med sig en maskin som gick att mäta synen på 
- Jo att det fanns olika tävlingar, där alla kunde delta.  Men dessutom att det fanns en del utställ som var 

internationella såsom Storbritannien,Schweiz, Österrike oxh Frankrike.  Dett gav ändå ett perspektiv på hur 
stora möjlighet vi studenter har för att plugga utomlands men hur lett det kan vara.  

- Den amerikanska a kassan 
- Jag tyckte att det var intressant att prata med utställarna och fråga vad deras upplevelse av skolan och 

programmen var 
- Allt var intressant för mig just för att jag hade inte tiden att läsa igenom alla skolor osv så det var intressant att 

prata med alla och få en god inblick  
- Allt för intressanta 
- Jag gillade att försvar och räddningstjänsten hade tagit in praktiska redskap som man fick titta på. Till exempel 

brandbilen  
- KI där jag fick prata med vårdpersonal om deras yrke 



- Jag tyckte att Blueberrys utbytesprogram var väldigt intressant, och jag tyckte också att det var kul att prata 
med utställare som inte bara representerade universitet, utan också andra saker och aktiviteter man kan göra 
efter studenten. Jag gick också på ett seminarium från UHR om utlandsstudier och praktik inom framförallt EU, 
vilket också var spännande och uppmärksammade mig på möjligheter som jag inte visste fanns. 

- det var väl civilekonom seminariumet, linköping. något som jag lockades till och högst troligt tänker gå. och 
försvarsmaktens lilla box man skulle vara i 

- Allt faktiskt. 
- Tekniksprånget och Japp 
- Ja, jag tyckte seminariet om hur man skriver ett imponerande CV var väldigt intressant. Det gav konkreta tips 

och verktyg som verkligen kan hjälpa inför framtida jobbsökningar. 
- Försvarsmakten 
- Utställer om att studera utomlands  
- Blueberry 
- Tycker de jag gick på och prata med främst va väldigt bra såsom Stockholm och Uppsala universitet  
- Jag tyckte om alla seminarium jag gick till, och KTH's utställning :) 
- Bara hur många olika universitet DRT fanns, var inte helt beredd att se universiteter i exempelvis i UPPSALA 

eller i Frankrike.  
- Uppsala universitet gav ett särskilt bra intryck med glada, trevliga och hjälpsamma utställare  
- Det var mycket. Jag tyckte om yrke utställningarna. Exempelvis vid brandbilen var det kul och testa sitta i bilen 
- Att man kunde snacka med dem som går det programmet man ville söka till 
- Jag blev förvånad av mängden tävlingar de olika utställarna hade 
- Ja. KTH. 
- Jag uppskattade mycket hur de olika utställarna var ketegoriserade, alltså var det enkelt att hitta det som 

passade en. T,ex så fanns studie möjligheter i ett annat land i ett hörn, polis/brandkår i ett annat hörn, och 
högskoleförberedande i ett hörn. 

- Ja, att man fick testa olika grejer 
- Det var jätte kul att prata med en av läkarna från Region Stockholm. Jag vill plugga läkarprogrammet men jag 

det var lite oklart på vad man gör efter studierna, så dessa detaljerna som jag fick från honom gjorde mig 
iordning ännu mer intresserade för att arbeta inom medicin i framtiden!  

- Var det*. Det saknades en pull-up bar hos Försvarsmakten. Det var kul att spela pingis, grepptestet var också 
kul. Men jag vill ha fler fysiska aktiviteter. Som testar styrka, kondition, uthållighet mm. 

- Nej, tyvärr  
- En av utställarna var jättetrevlig och förklarade allt i detaljer. Hon fick oss också att skratta och inse att 

universitetsstudier inte är så allvarliga och svåra som de flesta tänker.  
- Allt var faktiskt jätte intressant. 
- Jag gillade de olika roliga grejer man fick göra på vissa utställningar på olika skolor 
- Jag är super intresserad av Linköpings universitet och framförallt efter Saco 
- Jag tyckte polisen gjorde ett väldigt bra jobb. Dem var både engagerade och intresserade och extra kul med en 

polisbil där inne! Ett favorit seminarium jag hade var om CSN som var nyttigt inför framtiden.  
- Blueberry gjorde det riktigt bra 
- My education in my country it's about technical in engineer but  the talk that I had in the mässa with people 

from region stockholm about study and work with laboratory was interest.  
- Ja, det fanns flera saker som jag tyckte var särskilt intressanta. En av de mest givande aspekterna var 

möjligheten att prata direkt med representanter från olika högskolor och universitet. Att få personlig 
rådgivning och möjlighet att ställa specifika frågor om utbildningsprogram, antagningskrav och 



karriärmöjligheter var ovärderligt. Den här dialogen gav mig en känsla av trygghet inför mina framtida val och 
gjorde informationen mycket mer levande än att bara läsa om den online. Jag uppskattade också seminarierna 
som belyste framtidsyrken och vilka kompetenser som är mest efterfrågade på arbetsmarknaden. Det hjälpte 
mig att förstå hur utbildningar kan kopplas till aktuella trender och vilka möjligheter som finns i olika 
branscher. Seminarierna var välorganiserade och inspirerande, men jag tror att de skulle kunna lyfta ännu mer 
med några justeringar. 

- Det var jättebra att det fanns syv:ar man kunde prata med, vilohörnor där man kunde ta en kort paus, att 
utställarna hade så fina och intresseväckande montrar (då tänker jag på Linköpings filmvisning, Uppsalas 
ballonger, Dalahästen, Luleås alla coola skärmar och så). Det var väldigt bra att de större utställarna hade 
speciella hörn dit man kunde gå och prata om specifika utbildningar, det blev väldigt bra på det sättet!  

- GreyBird pilotskola 
- Jag hade inte tänkt att söka till Umeå universitet innan, men efter att ha pratat med folk som går där, så 

väcktes intresset.  
- Själva miljön på mässan. Det kändes häftigt 
- It was amazing to see so many people who were also interested in their future and how many different types 

of schools were there. This showed that not only was this a place for everyone, but it also showed that all were 
welcome. 

- Det var väldigt intressant att Storstockholms brandförsvar var där! De var mycket trevliga, hjälpsamma och 
informativa 

- Jag kollade på många skolor jag redan varit intresserad av men även ett fåtal utomlands utbildningar som 
verkade intressantaå 

- Allt från dekoration till information som man fick på plats. Allt var väl organiserat och tryggt. 
- Karolinska institutet hade väldigt interessant eftersom de hade mycket ”rekvisita” med sig ex. Dockor som 

visade kroppens organ och en maskin från optiker programmet man kunde mäta synen på. 
- De olika sätt att komma in i universitet  
- Ja, utställaren där man kunde praktisera som ingenjör o samtidigt tjäna pengar var intressant. Kommer dock 

inte ihåg vad skolan hette. 
- Seminariet om utlandsstudier, kl 14:30. 
- En mycket trevlig kvinna från SU som gav strålande tips och motivation. 
- Uppsala hade en bra monter. 
- Utan att berätta om deras företag kan de utställare prata mer om yrke eftersom studenterna är mer 

intresserad av yrke än företag. 
- Ja, de flesta var ganska intressanta och nu har jag beslutsångest.  
- Lärare  
- SLUs monter! Deras seminarium var också väldigt givande. Även utomlandsstudierna var roliga att titta på. 
- Tyckte karolinska och lunds universitet var mycket informerande och duktiga på att sälja in utbildningarna. 

Karolinska erbjöd också flera ”aktiviteter” som var roliga.  
- Seminarium om danske bank var något väldigt intressant, jag gick in dit av misstag men tog mycket värdefull 

info med mig, 10/10 
- Jag gillade KTH utställning och tyckte dem var trevliga. 
- När utställarna pratade om sina egna upplevelser på skolan och utbildningen. 
- Jg tyckte att seminarium med att plugga utomlands, speciellt i Schweiz, var extremt intressant. 
- eurodesk och kulturstudier 
- Allt, fick bra information från både seminarier och utställare  
- Jag var på seminariet om lärare och det var väldigt intressant, han som höll det var väldigt trevlig och bra. 



- Ja jag tyckte att ambulansen var jätteintressant. Att man fick komma in på den och göra massor av saker där 
inne 

- Vid flera olika ställ gick det att delta på vissa sätt, exempelvis i kriminalvården där man kunde spela spel eller 
stå i jägarvila.  

- Alla aktiviteter 
- Jag var särskilt intresserad i de utställare som pratade om att man kan studera utomlands.  
- Det var faktiskt flera saker som var riktigt intressanta! Jag gillade speciellt utställningen om kreativitet. Det var 

så inspirerande att se alla nya idéer och projekt som folk jobbat med. Seminariet om personlig utveckling var 
också intressant, jag fick många bra tips som jag verkligen vill ta med mig. Jag kände mig så motiverad. 

- Intressant och veta vad folk tycker om skolorna.  
- Jag tyckte om Linköpings universitet och Stockholms handels universitet  
- jag vet inte  
- Hur trevlig människor och hur det hjälpte till och gav förslag på hur du kan bli de du vill och att du ska tro på 

dig själv  
- Seminariet med Försvarsmakten och utställningen med MSB och brandmännen var mest intressant enligt mig.  
- Yes ja var intresserad av Karolinska institutet  
- Nästan alla är intressanta, förutom några seminarium som jag hann inte. 
- Att det var så många olika inriktningar och att det fanns utställare från andra delar av världen än i Sverige.  
- Jag tyckte att seminariet om hållbar utveckling var särskilt intressant. Det var inspirerande att höra hur olika 

utbildningar, som miljövetenskap och teknik, kan bidra till att lösa globala utmaningar. Föreläsaren gav 
praktiska exempel på hur studenter efter examen har fått möjlighet att arbeta med meningsfulla projekt för en 
mer hållbar framtid. 

- Jag tyckte det var intressant med de fysiska grejerna som bussen, ambulansen osv så man fick interagera med 
saker och få mer insikt hur det kan gå till i utbildningen. 

- Jag tyckte Ef var väldigt intressant och handels skolan i london (minns ej namnet) för jag har alltid velat plugga 
utomlands 

- Tycke att det var väldigt kul att man kunde fp prova på de fysiska arbeten från tex: försvarsmakten, polisen osv  
- Manheimer Swartling 
- Csn 
- Det var intressant att kunna prata med dem som jobbade inom yrket som jag hade tänkt mig jobba inom. 
- jag tyckte att dom gav så bra information om själva utbildningen 
- Man kunna se många alternativ för eftergymnasiet. Den är intressant och bra för elever som inte vet vad man 

ska göra.   
- Att de fanns en riktig ambulans, bra bil osv. De visade på ett stort engagemang från alla håll 
- Brandkåren, interaktivt och kul att få testa utrustningen. Även region Stockholm hade en trevlig barnmorska 

som gav tydliga och personliga svar. 
- Försvarsmakten var väldigt spännande. Jag fick några saker uppklarade som jag undrat över tidigare. Och 

Uppsala universitet, så klart. 
- Det var väldigt kul att få testa brandmanskläder och få sitta i bilen. Även prata med ambulanssjuksköterskor 

och poliser. Fråga om fördelar och nackdelar med jobben.  
- Jag tyckte att rent av skolor utanför Sverige var intressant och höra om hur dem hade det 
- Nej 
- Jag tycker att mycket var intressant. Både seminarium, jag var på den med polisen men den som skulle hålla i 

den var inte där vilket märktes men det var ändå bra. Jag tyckte många utställare var bra.  
- Seminarium  



- Tyckte om Lunds universitets utställning 
- Jag hade med högst sannolikhet tyckt att mycket där skulle intressera mig men kunde inte det med tanke på 

hur uselt hela mässan var uppstyrd. 
- Jag gillade hur det såg ur och alla olika förslag det fanns från dom som var där som utställare. 
- Jag gillade lycko kakorna man fick av örebrors universitet och den interaktiva aktiviteter hos polisen och hos 

försvaret. 
- Båda utställare och seminarium, de vär intressant och man fått mycket kundskap. 
- Diskussionerna med utställare var väldigt spännande. Det var fantastiskt att få ta del av alla erfarenheter och 

tipps! Jag känner mig så trygg och lugn efter mässan, jag har fått en mycket klarare bild över de närmaste åren 
och vad jag har för alternativ 

- Karolinska och Uppsala  
- Seminarium om backpacking, volontärarbete etc 
- Jag tyckte att en utställare som berättade om hur man kunde arbeta på en advokatbyrå efter gymnasiet 

verkade intressant.  
- Lunds universitet, de var så snälla och engagerade, vill typ gå där nu!! 
- Jag tyckte framförallt att Lunds Universitet och Försvarsmaktens seminarium och montrar var intressanta. 
- Allt var väldigt bra och intressant  
- Tyckte det var väldigt intressant att man fick prova på att ha på sig brandmans kläder 
- Lunds seminarium som var 12:30 i stockholm var väldigt intressant, det var roligt att höra livet som student och 

inte bara information om program då dessa kan bli repetetiva eftersom att skolorna erbjuder essentiellt 
samma program 

- Det var intressant att det fanns från olika länder som visade upp, flera av dem hade inte jag någon koll på att 
de fanns eller vad de hade för program  

- Jag tyckte det som var särskilt intressant var de utställare som hade fokus på utlandsstudier och jobb 
utomlands eftersom det lockade mig något extra. Jag pratade bland annat med en amerikansk man och bara 
genom att höra hur han berättade om usa och att plugga där gjorde mig väldigt sugen på att åka dit. 

- Jag tyckte det var kul att polisen, brandmän och försvarsmakten var där, inte bara ”vanliga” högskolor 
- SLU och deras program om argonomi. Desutom var det roligt att få svara på frågor som fanns utställda 

tillsammans med mina vänner. 
- Intressant att få reda på skolor och utbildningar man aldrig hört talas om. Fick mycket mer perspektiv. 
- Alla utställare med olika universitet, även olika yrkesjobb, tyckte att allting var bra 
- Kths seminarium och flera utställningar. 
- KTHs studenter  
- Umeå universitets utställning, Linköping läkarprogrammet seminarium.  
- Jag tyckte att det var mycket intressant med utställningarna om att studera utomlands. Jag är själv väldigt 

intresserad av att studera i England  
- Att ställa frågor och höra nya svar.  
- Seminarium och tävlingar var mest intressanta.  
- En av de mest intressanta delarna av dagen var mötet med utställare från Karolinska Institutet. Det var väldigt 

givande eftersom jag fick möjlighet att prata med tre olika läkare, som delade sina erfarenheter och gav en 
inblick i deras arbetsvardag. Det var fascinerande att höra om deras olika specialiseringar och hur deras 
utbildning på Karolinska hade format deras karriärer. De gav också värdefulla tips för framtida studenter som 
överväger en karriär inom vården, vilket verkligen inspirerade mig.  Utöver det var seminariet om läkaryrket 
och möjligheten att studera utomlands också väldigt engagerande. Det gav en bra förståelse för de utmaningar 
och möjligheter som yrket erbjuder, och jag blev särskilt intresserad av hur internationella erfarenheter kan 



berika både den personliga och professionella utvecklingen. Att få höra om hur andra har kombinerat studier i 
olika länder med praktik och forskning gjorde att jag nu känner mig ännu mer motiverad att utforska en sådan 
väg själv. Det var verkligen en dag fylld av insikter och inspiration! 

- Lunds Universitet intresserade mig för följande anledningar:  - Språket; rytmen är vacker. - Deras katalog: Fet 
(som de brukar säga, antar jag :) - Eleverna var väldigt trevliga och ärliga, gav bra tips och försökte aldrig 
övertala en utan bara informera en. 

- Att militären var där 
- Att det var mycket information om utomlandsstudier tyckte jag var bra, samt att det inom universiteten fanns 

tydliga skyltar där man kunde gå till folk som pluggade inom ett visst ämne 
- Militärtestet 
- Jag tyckte det var väldigt intressant att polisen, ambulans och räddningstjänst var där. 
- Att vissa konst skolor hade med sig verk som dess elever har gjort . 
- Någonting väldigt intressant var att man kunde studera utomlands, det är någonting jag personligen vill göra så 

det var roligt att se flera utställare där.  
- Brandbilen och msb 
-  Ambulansen och att de fanns arbetsgivare såsom brandbil,polis  och ambulans var mycket intressant  
- Gick på seminariumet om att arbeta som jurist, men tyckte heller inte att det var så gicande 
- Utställarna var jätte intressanta 
- Det var väldigt häftigt med hur alla skolor valde att representera sig själva, vissa hade ambulanser, däck, 

mycket skärmar osv. 
- Utställning var mer intressant  
- Jag tycker att det var särskilt intressant med de internationell universiteten. Det fanns så många man kunde 

välja och man kunde även vet mer om resor i Europa.   Jag tycket också att universiteten jag besökte förklara 
väldigt bra hur deras program och kurser fungera sepecielt Lund universitet. De pratade om exakt det jag var 
intresserad av.  

- Jag tyckte KI och ambulans, brandkår, polis och försvarsmakten va väldigt coolt 
- Bara skillanderna mellan utställningarna i deras monters storlek, utseende, marknadsföring och liknande. 
- Ja en lärere på BTH gick igen ett spännande progam och var mycekt engagerad 
- Det jag tyckte var särskilt intressant på mässan var utställningarna. De var välplanerade och gav en tydlig 

överblick över olika utbildningar och möjligheter, vilket gjorde det lättare att jämföra alternativen och 
inspireras inför framtiden. 

- Ja, hult business School blev jag väldigt intresserad av 
- Nej 
- Seminarium 
- Jag tyckte väldigt mycket om KTH:s och Stockholms universitet utställning. Den var bra strukturerad och man 

fick all info man sökte. 
- Ja, Högkolan på Åland var väldigt interessant.  
- Alltså hela upplägget var jätte bra  
- All universities where placed properly and it was not overcrowded  
- Jag tyckte Karlstad universitet, tekniksprånget och seminariet om industriell ekonomi var extra intressant 
- Att prata med elever  
- Att besöka olika universitet och jämföra de mellan varandra genom att till exempel ställa olika frågor till 

studenterna som ”vad skiljer det här universitet med resterande” osv  
- Jag tycker alltid det är intressant att både få prata både med studenter och yrkesverksamma för att höra bådas 

perspektiv! 



- Det fanns även riktiga läkare som utställare vilket var roligt.  
- Att det fanns utställare om att plugga utomlands. Samt olika åldersgrupper som kunde ansöka till mässan  
- Att det fanns studenter med olika inriktningar på plats så man kunde fråga specifika frågor och få svar. 
- Nej  
- Asså jag personligen föredrog bara utbytesstudier i andra länder för de lät mest intressant. 
- SLU 
- Jag gillade att det fanns en avdelning med SYV som man kunde prata med. 
- Tyckte att mixen på mässan var perfekt med alltifån universitet, försvaret och information om utlands arbeten. 

Jag tyckte att det var bra att även de mindre högskolorna fanns på plats så att man kunde få perspektiv på att 
det finns fler skolor än bara de enorma. Semenariet jag var på om stadsvetare var också jättespännande. Jaag 
fick upp ögonen mest för sofiahemmets högskola och för försvarsmakten.  

- engagemanget från studentambassadörerna 
- Jag tyckte att informationen från utställaren om pilotutbildningen var särskilt intressant för jag fick bättre koll 

på hur pilotutbildningen ser ut och kostar osv. 
- Att det inte bara var universitet utan också reseföretag mm. som visade vad man kan göra under sabbatsåret 
- Ja att man kunde träffa människor som går det man är intresserad av och se det ur ett ”studerande” perspektiv  
- Olika quiz och tävlingar man gick vara med i 
- Aktiviteterna och tävlingar a man kunde delta i. 
- Alternativ utanför Sverige samt de många alternativen i Sverige  
- Tyckte det som var mest intressant var de utställare som var från utlandet. Hade gärna gått på seminariet om 

att vara Au pair i USA, men hade inte tid. 
- Polisen 
- Jag tyckte att EF språkresor var intressanta  
- Som intresserad av att plugga vidare på Uppsala Universitet tyckte jag att informationen i deras monter var 

bra, både i pappersform men även de personer som var där. Jag tyckte även att polisen och brandkåren vad 
intressanta då man fick en inblick i hur yrkena faktiskt är.  

- Det var kul att influencers var där! 
- En utställare som var extra intressant för mig var polisen, jag har länge funderat på polis som yrke och fick då 

lära mig mer om yrket och hur jag söker  
- Jag tyckte att all information om utlandsstudier var intressant. Jag fick information från många olika personer 

och bås och har nu en bättre bild av hur man ska gå tillväga om man vill studera utomlands  
- Jag tyckte umeå universitetet lockade mig väldigt mycket 
- Att det var många universitetet där och man fick lära känna dem. 
- Handelshögskolan var den bästa skulle jag säga 
- jag tyckte det var intressant att tobias registret ställde ut, riktigt bra idé med tanke på den åldersgrupp dem vill 

åt! 
- Seminariet jag var på var väldigt intressant och inspirerande. Framför allt pågrund av att de som berättade var 

väldigt duktiga.  
- Att även vissa redan utexaminerade och i arbetslivet fanns på plats att fråga om. Även om studieliv och 

utbildningens innehåll är viktigt är tiden man kommer spendera i yrket mycket längre så det kändes givande att 
få en chans att höra mer om det. 

- Seminarium   
- Läkarsektionen, speciellt KI 
- Tyckte det var kul hos napprapatjögskolan då de visade när de knäckte folk  
- Försvarsmaktens närvaro 



- Trevliga ambassadörer som verkligen brydde sig om min vistelse och gav information 
- Det var någon seminarium som jag blev väldigt intresserad av  
- Ja, det fanns något som jag tyckte var särskilt intressant under mässan. Jag uppskattade verkligen torget, där 

jag fick möjlighet att träffa olika yrkesrepresentanter. Ett möte som stack ut för mig var samtalet med en 
logoped. Hon berättade på ett engagerande sätt om sitt arbete och gav en tydlig bild av varför hon valt detta 
yrke. Det var särskilt intressant att höra henne beskriva både fördelarna och utmaningarna med att vara 
logoped. Det gav mig en djupare förståelse för yrket och en inblick i hur det kan vara att arbeta med människor 
på det sättet. Jag tyckte det var inspirerande och uppskattade att få höra om ett yrke som jag tidigare inte 
visste så mycket om.   

- SMHI  
- Mötte på flertal utställare som fick mig att tänka om helt på min inställning för högskola osv. Det lär i slutändan 

få mig att ändra mina val för att passa mig bättre. 
- Uppsala universitets kurser! 
- Den interaktiva som militären hade var intressant 
- Jag gillade Polisens/fördvarsmakted monter mest, där de faktiskt visade tydligt vad de gjorde. Andra var svåra 

att ens fatta vad de hade för program osv.. 
- Se de utställarna som faktiskt visade vad dem gjorde och hade på sig ex polisen och film och design 
- Seminarium var väldigt intressanta man fick mycket bra information  
- I found really interesting, besides the seminars, the additional stands for relevant, extra information like CSN. 

Having to talk about finances and spending during the student years is essential to take into account when 
deciding on a specific university or city to live in. 

- Uppsalas universitet samt kriminalvården  
- Att man fick prova på att gå in i t.ex bussar brandbilar och testa på simulatorer  
- Jag tyckte en utställare var extra rolig/minnesvärd. Hantverkarprogrammet på Malmstens (Linköpings 

universitet) då man fick göra en egen fin nyckelring i läder samtidigt som man pratade om utbildningen. 
- Jag kan inte välja det var en fantastisk dag i mässan och allt fick mig att bli inspirerad det var verkligen en 

underbar känsla.  
- Jag älskade Uppsala på grund av människorna som var tålmodiga och villiga att samtala med personer. 
- Jag tyckte att seminariet om biomedicin, som hölls av Karolinska universitetet, var mycket intressant och fick 

mig att överväga att välja det som ett alternativ att studera på universitetet 
- Jag tyckte att det var väldigt spännande att besöka både kriminalvårdens samt den akademiska a-kassans 

stånd. Jag har generellt ganska bra koll på möjligheter för vidare studier men inte hört så mycket om varken 
Kriminalvården eller a-kassa tidigare vilket gjorde det givande. 

- Ja, det var mycket som jag tyckte var särskilt intressant under mässan! Seminarierna var inte bara 
engagerande, utan också väldigt givande och hjälpte mig att reflektera djupare över mina egna val. Jag har 
besökt Saco-mässan tidigare, innan seminarierna fanns, och jag märkte verkligen vilken stor skillnad de gjorde 
för min upplevelse. Samtalen med representanter från olika universitet, särskilt kring möjligheterna att studera 
utomlands, var också otroligt inspirerande. Dessutom väckte yrkesguiderna på plats mitt intresse – de gav en 
tydlig och konkret bild av hur olika karriärvägar kan se ut i praktiken. Att få höra personliga erfarenheter direkt 
från studenter och yrkesverksamma gjorde mässan till en minnesvärd och värdefull upplevelse. 

- Ja massa utländska studierna 
- Jag tycker det var otroligt spännande och prata med sjukhusfysikerna från gu och de marina geovetarna från 

sy. 
- Att det fanns ambulans och räddningstjänst fordon som man kunde kolla i. Var intressant att se hur det är i de 

yrkena. 



- Jag tycker att det intressanta var att det fanns så många olika universitet, människor, utbildningar, åsikter och 
insikter 

- Ja, att man fick testa gå in i olika bilar (t.ex brandbil) Jag gillade också olika challenge (t.ex hos militären). Jag 
fick också testa mina ögon hos optiker vilket var jätte roligt. 

- Det jag tyckte var särskilt intressant var seminariet om studier utomlands. Det gav mig en bättre förståelse för 
möjligheterna att kombinera utbildning med internationella erfarenheter. Jag uppskattade också att prata med 
utställare från olika universitet, särskilt de som erbjöd program inom mitt intresseområde. Det kändes 
inspirerande och motiverande att höra om de olika vägarna jag kan ta för att nå mina mål 

- Tyckte det mesta var intressant  
- Allt va intressant. 
- Marin tekniska teknik av bth var mycket intressant.  Flyg tekniska var också särskilt intressant. Reachseas 

utställning var häftigt. 
- Polisen va en av de mest intressanta enligt mig. De va jättetrevliga och tydliga med svaren när man ställde de 

en fråga  
- Det var att många av de montrarna som handlade om att studera utomlands så kom de från de landet och 

pratade bara engelska vilket jag tyckte var coolt. Logoped förbundets monter och hon som stod där var bäst. 
Hon gick igenom grundligt vad att vara en logoped innebär men även gav skillnader mellan psykologer och 
logoped. Jag var intresserad av psykologi. Det var de djupaste konversationen som jag hade där som var 
intressant.  

- Hur allting var anordnat! 
- Polis, Brandkår, Militär och Kriminalvården  
- Nej  
- Jag gillade försvarsmaktens utställning. Den var interaktiv och man fick göra roliga saker som tester m.m.  
- De praktiska saker som universiteteten hade, till exempel KI som hade någon maskin dom hämtade, några fick 

elever att testa saker som de kommer att plugga om, detta var väldig bra gjort. 
- Brandman stationen 
- Jag tyckte verkligen om hur allting var organiserat.  Faktumet att man kunde se vilket universitet som låg var på 

grund av deras logar på taken var brilliant  
- jag tyckte det var intressant hur uteställena hade svar på alla ens frågor och var trevliga personer 
- Det var väl mest intressant med CSN, för det påverkar en oavsätt vad man pluggar i framtiden. 
- Där dom förklara lite om att man kunde plugga utomlands och gå bar skolan utomlands  
- Jag tyckte att det var jättekul att man kunde göra nyckelringar på ett ställe. Kommer tyvärr inte ihåg namnet på 

skolan. Nyckelbäck?  
- Allt var intressant 
- Smhi var kul 
- Bej 
- Jag ÄLSKADE att prata med all läkare och att de hade med sig utrustning som man fick pilla på 
- Brett utbud  
- Tyckte Försvarsmakten seminarium var bra 
- Tekniksprånget 
- Jag älskade att många hade intressanta saker att visa och bjöd på olika saker som man kan ha som minne samt 

de olika tävlingarna:) 
- Mälardalens universitet  
- Det var intressant med de olika interaktiva utställningarna där man fick prova på att göra någonting eller spela 

spel.  



- Blueberry, både seminarium och deras bås 
- Allt var underbart, trevliga personer att prata med, roliga och underhållande aktiviteter till att lära oss elever + 

andra.  
- Vet ej haha  
- Utställarna var roliga och besöka, gratis grejer lockade mig till de olika utställarna. Där jag sedan fick prata med 

dem. 
- Alla saker dem hade med sig som man fick testa, typ kolla in bilar och eller lyfta på olika saker för att se om 

man har det som krävs osv! 
- studier utomlands  
- Tyckte att kriminalvården hade ett intressant utställde då man kunde träffa folk som jobbar på anstalter och 

fråga hur de ser på yrket.  
- Jag tyckte om hur interaktivt det var, exempelvis photoboothen för fotografering högskolan väldigt kreativt! 

Samt idrottstävlingarna osv 
- Jag tyckte att både BTH:s och Chalmers utställning var mycket intressanta. 
- Informationen och utställarna vid utlandsstudier, framför allt de som jobbade på universiteten. Den kontakten 

kändes väldigt personlig. 
- Nej 
- Ja utomlands utställningen. 
- Polisens utställning och göteborgs universitet  
- Plugga utomlands uteställaren 
- Nej 
- Tyckte verkligen om Satsa på sjöfarts interaktiva båt simulator  
- Ja, det var några saker som jag särskilt tyckte var intressanta under mässan. Ett seminarium som stod ut för 

mig var en session om personligt lärande och utveckling från Södertörns högskola, där de diskuterade nya sätt 
att anpassa utbildningar för att bättre möta individuella behov. De förklarade tydligt hur de jobbar med att 
erbjuda flexibla program där studenten kan välja mellan olika spår och skapa en mer skräddarsydd utbildning 
baserat på personliga intressen och framtida mål 

- det var läkare, poliser på plats för att prata med  
- Goodiebag och en hel del tävlingar är en extra motivering och lite extra intressant när man kommer till 

utställare. Det gjorde att jag blev nyfiken och ville göra mer om det/veta mer om det.  
- allt var jätte intressant de var typ därför jag var där flera timmar men de som var mest intressant var allt man 

kunde testa på och man kunde vinna massa grejer t.ex som bio biljetter, högtalare och godis  så älskade allt 
- Polisen och brandstationen, man fick testa på och fick bra och värdefull information  
- Jag tyckte om seminariumet om industriell ekonomi i Linköping  
- Jag tyckte att de bra personer från Uppsala och KTH. Glad att prata med  
- Jag tyckte att det var kul att se på de konstnärliga utbildningar hade elev exempel. Så att man också vet lite vad 

man får göra på dessa utbildningar  
- Älskade Linköpings universitets seminarium om läkarlinjen. Väldigt intressant och mycket inspirerande. 
- Jag tyckte det var extra intressant med seminariumen om läkarprogrammet, både Linköpings och KI 
- Linköpings Universitet, den erbjöd väldigt bra information om vilka program och information om programmen. 

Jag tyckte att väldigt många andra utställare hade också bra information men just den var bäst.  
- Nä 
- försvarsmakten och polisen!!  
- Jag tyckte marinbiologiprogrammet verkade intressant för jag visste inte att det gick att plugga just det i 

sverige. 



- Det var ett seminarium om att studera utomlands vilket var intressant som också var mycket betydelsefullt för 
mig då jag lärde mig saker som jag innan undrat och nu fått svar på 

- Handelshögskolan! Även att studera utomlands  
- - 
- Jag var främst hos ki, pratade med utställare från biomedicin och umeå universitet, så kan bara prata utifrån 

att jag tyckte att deras utställning var väldigt bra och fick svar på frågor jag undrar 
- Det var en universitet som fångade mitt intresse extra mycket och de var Fashion & design  
- Data spelet med ufo var jätte roligt fick mig nästa tänka på att byta min karriär plan han var snäll och det var 

interaktiv det var högskolan i Skövde jag minnas fortfarande namnet för att dem stand out mycket  Och röda 
korset det var fin 

- Ja, försvarsmaktens utställning 
- Jag tyckte att seminarierna om hur man väljer rätt utbildning och yrke var särskilt intressanta. De gav konkreta 

tips och inspirerande exempel som hjälpte mig att reflektera över mina egna mål och intressen.        
- I think that the whole experience was interesting especially where we got to play several games to win some 

gift and the goddies, can water, coffe, books… that was share during mässbesöket. 
- Polisens utställning var rätt intressant  
- Ja, det var ett seminarium om studier utomlands som jag tyckte var särskilt intressant. De berättade om olika 

länder man kan studera i, vilka stipendier som finns och hur man ansöker. Jag gillade också att höra från en 
student som delade sina erfarenheter av att studera i USA – det kändes inspirerande och gav mig en tydligare 
bild av hur det faktiskt kan vara att plugga utomlands.  

- Räddningstjänsten - utställare 
- Jag tyckte att KTHs utställnig och studenter var mäst andvänd bar och deras seminarium var den mäst 

hjälpsamma utav de jag gick på. 
- Att höra mer från studenter om hur livet är när man väljer att plugga vidare.  
- Det var kul med studentpanelen och seminariet om studieteknik.  
- Roliga stånd med interaktiva aktiviteter  
- Polisen  
- Möjlighet att läsa upp betyg ifall de inte räcker, utlandsstudier, vissa universitet. 
- Tyckte det var intressant att man kunde söka till college utomlands. Och att man fick testa olika yrken på plats 

såsom sjuksköterskorna som hade dockor me verktyg, eller brandkåren med brandbilen, även att man fick 
testa polis klädnad. 

- Diskutera me utställare. Fick veta massa bra fakta. 
- Den finlandssvenska utställaren, som annonserade om att man kan studera i Finland på svenska var väldigt 

intressant, jag hade ingen aning. 
- Jag tyckte att sjöfart lät extremt roligt. Samt flera olika utställningar som SLU, GHI och estetiska ämnen. 
- Det var intressant att prata med folk som har studerat utomlands 
- Föreläsningen om backpacking. Roligt att det var lite annat än att bara plugga vidare. Kul att man kunde testa 

lite som ex brandman. Även väldigt intressant med de utlandsstudier som var på plats. Kul att kunna fråga de 
som annars kanske är krångligare att få tag på eller hitta någon som gått på de universiteten.  

- Myndigheten och spec polisen  
- Mindre utställare med tydliga utbildningsriktingar. Större universitet som Lund och Uppsala var svårare att 

greppa eftersom de mest talade om vilka utbildningar de hade att erbjuda och inte själva skolan., 
- Nej  
- Framförallt tyckte jag kritiken mot skolorna interessant. Många angav att de inte hade något att klaga på alls, 

vilket inte lät så pålitligt då ingen skola kommer vara perfekt. Jag fick höra mycket nytt om hur kurserna är 



uppdelade och hur proven rättas, att det är anonymt och med hjälp av någon kod. Ytterligare var det 
interessant att höra hur olika skolor erbjuder boende. SU erbjuder för en årlig avgift för mycket billigare priser. 
KI erbjuder däremot första året inget boende men från och med andra året finns det något som heter typ 
"ssbs" eller liknande som ska hjälpa. Jag tyckte också att det var interressant att höra hur lång tid det tar att få 
en studentlägenhet. En student på SU sa att det kan dröja mer än tre år innan man får en plats, vilket kan vara 
längre än tiden man studerar på skolan.  

- Allt var bra, men jag tyckte  det mest om var att ta bilder med mina vänner i polo camera och hur visa platser 
hade roliga aktiviteter som man fick veta om sin framtida yrkeskarriär. 

- Det var intressant att det fanns flera mindre skolor också, några som jag aldrig hört talas om tidigare. Det var 
även intressant att det fanns ett flertal räddningsfordon på plats då man inte brukar se de på så pass nära håll i 
vardagen. 

- Jag tyckte systemet för att komma in var intressant, men också hur alla olika utställare hade olika dekorationer, 
man fick verkligen en wow känsla. 

- Att jobba inom vården och att studera utomlands  
- Polis utställning och seminarium. 
- Jag tyckte att väggen som besökare kunde rita på var spännande! 
- tyckte det var roligt att alla utställare var så trevliga. Gillade steneby mest. 
- Pilot 
- Uppsala universtitet 
- Många olika universitet och utbildningar, mångfalden var verkligen inkluderande. Tyckte det va intressant att 

ni verkligen fick med allt på sacomässan från de minsta städerna norrut till utomlandsstudier i andra 
världsdelar. 

- Karolinska  
- Seminariet om Umeå universitet var bra. Jag tyckte också om utställaren om att studera på svenska i Finland. 
- KTH, Lund, Uppsala 
- Jag tyckte det var intressant att prata med alla utställare och höra vad de tyckte om deras utbildningar eller 

jobb. 
- Jag tyckte allting som jag var på var intressant. Det var roligt att få höra om olika utbildningar i olika delar av 

landet men även ex. EF som är utlandsstudier. 
- jag tyckte om när folk fick komma in i brandbil och prova på kläderna 
- Utomlands studier och LTU 
- Lunds utställning var jätte bra, många som var där och hjälpte och alla frågor blev svarade 
- De olika Ingengörsutbildningarna 
- SU ”skapa din drömutbildning” var en bra grund för att förstå allt annat gällande kurser och poäng på mässan.   

SYV:arna var också bra att diskutera med.  
- Jurist seminarium samt militärtjänsten 
- Nej 
- KTH och Utlandsstudier  
- De olika seminarierna var superintressante, speciellt Au Pair, Polis och Läsutbildningen. 
- Bra 
- Uppsala universitet 
- Jag gillade att det fanns många alternativ utomlands.  
- Att man fick rita och göra en egen nyckelband på en utställare  
- Bra att det inte bara fanns svenska universitet utan möjligheter att plugga utomlands  
- Jag upptäckte högskolan i Gävle, deras utbildning för spel design intresserade mig 



- Jag hade gärna velat gå på seminarium, men de jag ville gå på var alltid fulla  
- Jag tyckte om Stockholms universitet utställare vid fysik avdelning. Jag pratade med en som pluggar astronomi 

som är exakt det jag vil. 
- Ja 
- SLU hade ett väldigt häftigt väder rum och bra utställning.  
- Utlandsstudierna. Främst amerikanerna och kanadensarna 
- Jag tyckte att en del utställde, så som kiropraktor programmet var kreativa och att de på plats erbjöd att rätta 

till ex. ryggrad.  
- Jag tyckte om både Lunds och KTHs utställare. 
- Jag tyckte räddningstjänsten och polis var väldigt intressant att ta del utav.  
- Tipps på student ekonomi och vad man kan göra på sabbatsår.  
- Liu 
- Kriminalvården samt polisen dock också Försvarsmakten  
- Jag hade problem med seminarierna. Alla seminarium  jag ville gå på började kl 10 medan vi kom fram till 

Stockholm runt 11. Jag hann inte gå på någon seminarium. Det jag tyckte var kul däremot var alla yrkes 
utställningar. Jag planerar inte på att gå på någon yrkesutbildning men det var kul att se att det fanns en sån 
möjlighet ifall jag ändrar mig.  

- Kth hade otroligt många elever där från olika program och detta gav mig som besökare en större inblick i hur 
skolan fungerade och vad de olika programmen på skolan innebär. 

- Militären 
- Alla universitet som utställare var givande 
- En skola hade säkert hjul man kunde snurra ifall man inte hade specifika frågor. Sen tittade jag på gör att få ett 

hum om vag jag skulle vara intresserad av att fråga. När jag frågade frågor jag var intresserad av fick jag bra 
svar. Ex tyckte jag det var intressant då en person på Karlstad pratade om energi och uppsamling av koldioxid 
för att gå netto positivt för klimatet. Det gjorde mig intresserad av ämnet. 

- Alla skolor utomlands och språkkurserna! 
- Region Stockholm, jättetrevliga.  
- Jag tyckte att det var väldigt roligt med SMHIs blåstävling. 
- Ja utställare väcka intressen. 
- Nej inget speciellt kanske bara att de hade polis bil och andra bilar/lastbilar/bussar osv på plats.  
- Ja, Uppsala universitet intresserade mig som utställare då jag tänkt studera där, fick lära mig lite nytt om hur 

en pluggvecka ser ut där med mera. 
- Att det fanns olika stationer och alla hade sin egen uppgift att berätta om deras jobb och utbildning  
- Jag tyckte "att jobba som jurist" var ett oerhört intressant seminarium då man fick ta del av hur man kan 

plugga på bästa sätt för att ta sig dit man vill. Hur man kombinerar studier med fritid osv. Mycket lärorikt och 
man fick ett annat perspektiv  

- bra att polis, ambulans, och försvarsmakten var där eftersom det är riktigt viktiga yrken   
- Nej 
- De var trevligt med gratis synundersökning. 
- Det jag tyckte var intressant var att det fanns många utställningar särskilt Go Go España  
- Polisen och militären  
- Försvarsmakten utställning var mycket rolig när man fick försöka lösa olika uppdrag både på en iPad och 

fysiskt. Ett bra sätt att prova på om man är intresserad eller inte. 
- Det var flera saker. 
- Vårdavdelningen 



- Innan mässan så var jag väldigt inriktad på att gå något ekonomi program då jag just nu pluggar 
företagsekonomi, men efter att ha pratat med programmet juridik på Lunds universitet så öppnades mina 
ögon för juridiken, vilket tidigare inte varit något jag tänkt på. Jag är nu ganska intresserad av att utforska 
vidare inom juridiksvären för att se om det skulle vara något för mig. 

- Skulle säga utställare  
- I found the candy pretty interesting. It made me stay a much longer time than I thought I would be. 
- Seminarium 
- Alla var bra på sitt sätt.  
- Polisen  
- Jag tycket det va extra intressant att prata med polisen och pilotutbildningarna 
- Linköpings universitet  
- Jag tyckte det var bra med  universitet som inte ligger i Sverige som t.ex. skolan vid Åbo. Även försvarsmakten.  
- Det var en utställning som hade prosteter man kunde få testa på, det var väldigt unikt och coolt, även om jag 

själv inte är intressserad i just det området. 
- Örebro universitet, utbildning inom kriminologi  
- Seminariet om yrket socionom. 
- Att många gav ut saker från deras skolor och att alla berättade tydligt om deras skolor. 
- "Fika med SACO" där jag fick samtala med en ingenjör från Sveriges Ingenjörer.  
- Nej  
- Alla utställningar där man kunde testa på något, där man fick ungefär se vad skolan/utbildningen går ut på.  
- Hur stor del av mässan som var tillägnade internationella studier. 
- Jag tyckte att seminariet om hållbart företagande var särskilt intressant, liksom en utställare som visade hur 

man kan använda lokala råvaror i produkter. 
- Jag gillade att det fanns möjlighet att prata med folk som studerade på olika universitet och högskolor för att 

höra vad de tyckte.  
- en utställare med college i USA för jag kunde diskutera det som jag ska göra nästa år 
- Jag tyckte om att få interagera med personer från olika universitet spm berättade om sina egna erfarenheter 

och gav tips till mig som möjlig sökande. 
- KTH verkade som en super bra skola för mig. Lund såg också ut som en topp skola.  
- Prata med SYV på olika högskolor, samt elever från olika program  
- Logisk  
- Stockholms universitet 
- kth 
- de utställningar kring studier utomlands var intressant. Man fick en bra överblick om vilka möjliga länder och 

eventuella möjligheter. 
- Uppsala universitet  
- Det var kul med de interaktiva montrarna. 
- Utställarna var oftast angarerade och kom själva fram och det uppskattas mycket när man har social fobi och 

själv inte skulle gått fram och prata  
- Alla utställare som erbjöd en att testa något praktiskt var mycket intressant  
- Jag pratade mest med Uppsala universitet och Stockholms universitet eftersom det är de skolorna jag mest 

troligt kommer söka till. Däremot tycker jag att Försvarsmaktens utställning var mest intressant och fick mig att 
fundera mest. 

- Lund var bäst 



- Jag tycker om hur utställare delades till olika specifik program och vi fick pratade/ frågade den person som just 
nu gå på programmet/ utbildningen. De kunde ge mig detaljerad information om en viss program och jag 
kunde också lättare att notera ner deras svar  

- Jag skulle säga BTH utställningen då jag fick prata med flera elever på skolan som gav bra information, sköna 
att prata med också. Dem gjorde mitt intresse för skolan ännu större. Men också KTH som jag också var 
intresserad av tyckte jag var intressant att prata med. 

- Jag fick reda på många fler möjligheter och val som jag inte visste att jag kunde välja mellan, t.ex 
tekniksprånget och utlandsstudier. 

- Det som jag tyckte var särskilt intressant var seminarierna som gav en framåtblick av studentlivet om man ville 
plugga utomlands, 

- Kriminalvården, polisen 
- De flesta skolor hade väl förberedda elever och lärare bland annat som svarade på alla frågor proffesionellt och 

tydligt med positiv och trevlig inställning  
- Den som var för teknikarna att kunna köra som prao i typ 6 månader tyckte jag var intressant, och visste inte 

att det fanns 
- KTH hade otroligt trevlig personal, samma sak för Uppsala universitet.  
- Jag tyckte det var intressant att gå mellan olika stånd/utställare och fråga frågor. 
- Ja, de som berättade om utomlands studier  
- CSN 
- Mycket värdefullt att få träffa fysiska personer med erfarenhet av de olika lärosätena och programmen 
- Det var väldigt intressant att parat med en kth- student som går ett program jag är intresserad i  
- Utlandsstudier med blackberry och olika stipendium såsom erasmus+. 
- Tyckte att utställarna som jag besökte gav mig givande information och tips inför valet. 
- Uppsala och SU 
- Att få prata med personer från universitet i Örebro och med poliser / kriminaltekniker  
- godis 
- Jag tyckte att det var intressant hur många organisationer som kom och gav väldigt hjälpsam information för 

oss inför framtiden. 
- Allt annat var information som var jätte bra att höra. Det var kaffe och te som man kunde dricka medan man 

gick till olika seminarium. Det roligaste var med denna att bygga pusslar så högt som möjligt.  
- Jag tyckte verkligen om Stockholms Universitet, Uppsala efetersom deras monters var väldigt stora och det 

fanns mycket val. Det känndes inte trångt. 
- Jag tyckte utställningen som universitets- och högskolerådet hade var väldigt bra. Jag fick prata med någon 

som jobbade där och hon svarade väldigt bra på mina frågor. En av mina frågor var jag kan göra om jag vill läsa 
läkarprogrammet men inte har tillräckligt bra merit för att lyckas komma in. Då gav hon mig lite råd. Hon 
pratade bland annat om hur jag kan skriva HP ett par gånger för att det är alltid den tredje gången man skriver 
som bäst. Hon sa också att jag kan börja plugga något annat program inom vård tills jag lyckas in i 
läkarprogrammet för att då kommer jag ha kunskaper i kurser jag förmodligen kommer läsa i läkarprogrammet 
också. 

- Alla på konstdelen var roliga att prata med,  
- As a visitor I really liked the master classes from creative schools. Other interactive set ups also quite 

interesting. I think it is good for the school to give an opportunity for exploring the field.  
- Ja, kirkopraktiker 
- De universitet med utbildningar jag intresseras av var det mest intressanta för mig. Även att polisen, 

försvarsmakten, kriminalvården och liknande var på plats var både viktigt och intressant.  



- De hämta mer information än vad man läser hemma. 
- Det som var särskilt intressant var att få prata med eleverna som representerade universiteten. De kunde dela 

med sig av sina egna erfarenheter och ge en tydligare bild av hur universitetslivet ser ut, både när det gäller 
studierna och den sociala biten. Det gjorde att jag fick en mer personlig och realistisk förståelse för vad det 
innebär att plugga på just deras universitet. 

- Utställningarna var intressanta att lyssna på 
- SU? 
- Ja Kriminaltekniker  
- att jag fick veta om alla universitet som var där.  
- Jag tycker typ allt var intressant men de som fastnade för mig var ekonomi och pratade men massa olika 

utställningar där och fick mycket bra tips 
- Jag tänkte väldigt mycket på en föreståndare för juristprogrammet på Göteborgs Universitet som direkt väckte 

mitt intresse för den skolan genom att vara extremt genomskinligt om vad det innebär att gå på den skolan. 
Han tog upp de fördelar som finns med Universitetet samtidigt som han var transparent med om att det 
exempelvis blir dyrt att bo på egen hand i en storstad, öppenheten och energin fick mig att verkligen vilja satsa 
på just Göteborg över de andra.  

- Det som gjorde de olika programmen mera intressant var att vissa faktiskt hade med personal som tex 
chiropraktor, läkare eller polis. Man fick testa på och lära sig mera detaljerat om det man ville vilket gjorde det 
mera intressant. 

- Seminarium om att studera utomlands. 
- seminrierna  
- Yrkesprogrammens utställning 
- Utställare om utlands studierna var mycket informativa och gav bra tips 
- Försvarsmakten  Uppsala   
- Jag tyckte att seminariet om Karolinska Institutet var speciellt intressant!  
- hela mässan var intressant men det var en utställare från Karolinksa Institutet . Han går i tandläkare 

programmet som jag är också intressant att gå i. Han var så engagerad att delta informationen också.  
- KTH 
- Polisen var intressant att prata med. Gav mig en bättre bild av hur en möjlig arbetsdag kan se ut.  
- Seminariet om en större uppgift 
- Luleå tekniska universitet, kth och umeå universitet 
- Nej 
- Att se olika college presentera sig och att kunna fråga frågor. 
- Seminarium om au pair och voluntärarbete. 
- Jag tyckte Linköping universitet var intressant o ch EF. 
- Inte vad jag kommer ihåg då ingen utmärkte sig på ett sätt som går att minnas direkt. 
- Försvarsmakten då det blev en favorit. Men det är alltid roligt att få gå in i brandbilar, ambulanser etc. LO 

gjorde en superbra kampanjs där man dels gör reklam men även utbildar oss som ungdomar.  
- Brandmännen 
- Ja jag tyckte det var intressant när jag prata med en person från Uppsalas universitet om statsvetenskap  
- Studin och liknande företag som hjälper med utlandsstudier. 
- Polisbilen, brandbilen, ambulansen och seminarierna var särskilt intressant. 
- Brandbilen  
- Jag tyckte om att det var så många som hade några interaktiva element med deras utställningar vilket gjorde 

det en väldigt roligt att gå runt och kolla på många som man kanske inte hade tänkt kolla på till början. 



- Jag tyckte bland annat att region stockholms utställare var intressant då de hämtade olika yrken som ledde till 
varierade diskussioner.  

- Sjuksköterska programmet på Liu universitet. En mycket väl o god kvinna pratade jag med som lockade mig 
mer för ämnet 

- Det var särskilt intressant att prata med en barnmorska om hur arbetet är för henne. 
- Nej 
- Jag tyckte Karlstads utställning var bra och intressant. Dem förklarade för mig att man kan anpassa skolan 

utefter hur man tränar vilket är något som jag värderar 
- Seminariet om att läsa snabbt av Sess Wolgers var mycket intressant och bra, samt så blev jag överraskad över 

skolor såsom BTH. 
- Spännande när det var tydliga konkreta grejer som ambulans och brandbil och så.  
- Utställningen  
- Jag gillar verkligen att det var mycket informativt och blev till och med inbjuden att besöka campus för en 

rundtur, för exempel i conventry-universitetet 
- Örebros universitet, att få se nått annat än bara de stora universiteten 
- de flesta utställare som hade min inriktning 
- Jag tyckte det var intressant att kunna vinna massa gratis prylar, det motiverade många att gå och utforska 

mera utställen 
- Jag tyckte det va intressant att det fanns så många olika linjer att gå i. 
- Utställningarna 
- Jag tyckte att de olika högskolorna hade bäst närvaro i utställnings montrarna. Gjorde mig mer nyfiken på de 

än andra stora universitet jag övervägt innan  
- Jag tyckte Uppsalas utställare var intressant då de erbjöd rätt många olika varierade utbildningar. 
- Jag tyckte att försvarsmaktens seminarier var väldigt intresssant men den som jag tyckte var mest lärorik av 

seminarierna var den som handlade om att läsa snabbare genom olika faktabaserade tips. Dock handlade 
seminariet om läsning om konkret vidare utbildning såsom exempelvis information om Karolinska institutets 
där man fick en bättre inblick i en specifik utbildningsplats som kan hjälpa när det kommer till att välja vart 
man vill studera. Ett seminarie som även var till hjälp var en relativt snabb guide till hur man ansöker till vidare 
utbildning som gjorde det hela tydligare.  

- nja 
- Jag tyckte att en person från mälardalen var särskilt intressant då han läste/har läst samma utbildning som jag 

är intresserad utav och han kunde förklara lite mer om kursen, upplägg samt om strategier för att klara av den 
utbildningen. Han var inspirerande och det bästa med mässan.  

- Försvarsmakten, i med att jag ska göra lumpen, väldigt trevliga personer där. 
- Örebro universitet, där jag tänkt plugga. Otroligt drivna och trevliga utställare! 
- Seminariumet om samhällsvetare, detta då jag är intresserad av yrket/utbildningen och ville veta vad man kan 

bli efteråt.  
- De utställare som hade tävlingar 
- Det jag tyckte var mycket intressant var "Ski&Work" för att de erbjuder en tjänst så att man kan jobba en 

skidsäsong i kanada och samtidigt åka skidor.  
- Var jätte kul att gå till regional Stockholm och få se de arbeten jag vill göra i framtiden och få prata med 

personer som var utbildade i de exakta ämnena.  
- Jag tycket att det var intressant och få höra om studentliv, campus och allting som hör till och att få höra det 

från nuvarande studenter.  Jag fick ett intresse för att plugga i  Växjö då de som var på mässan var väldigt 
trevliga och kunde förklara bra. 



- Örebro 
- KTH 
- Vi lyckades prata lite längre med Linköping, Örebro, Umeå, Uppsala och Lund. Det var intressant att höra hur 

föreningslivet var ganska  lika hos alla samt hur de beskrev att pluggandet inte är överväldigande ifall du har 
rätt studieteknik, vilket var underlättande! Örebro tyckte jag personligen var super, då hon vi pratade med var 
mycket trevlig och gav utförliga svar. 

- Jag tycket bland annat att Ski&work va intressant och jag hade inte hört talas om det innan, jag tyckte även att 
det va intressant med massa andra skolor med utomlands möjligheter. 

- jag tyckte det var många intressanta, svårt att säga att någon är bättre då jag tyckte det var många som gav bra 
intryck. 

- Polisens utställning. 
- Ja, försvarsmakten 
- BTH, ÅBO, typ det... 
- Jag tyckte om semenarien om hur man ska välja vad man vill plugga. 
- Semenariena jag var på var intressanta 
- nej 
- Au pair. 
- Jag har inte varit på mässan eller beställt någon biljett 
- Läkarprogrammet Linköping 
- Jag skulle nog säga utställarna som man pratade med.  
- Lunds universitet var extremt bra 
- Nej.  
- Ja, socionomprogrammet 
- Ja, utlandsstudier 
- Seminarium av Stockholms universitet var särskilt intressant. Jag fick mycket information och det var roligt 

också. 
- Ja, läkare  
- Läkarprogrammet 
- nordic 
- Ja, att man fick testa på olika aktiviteter och se utställningar av olika verk.  
- Kriminalvården var intressant, men även polisen. Polisen hade mycket saker att testa på vilket var kul.  
- Man kunde gå runt och kolla olika program inför universitetet & några lät intressanta 
- Det var en läkarstudent från Uppsala som berättade hur han hade fått stänga en operation och det var 

jättespännande att lyssna på och nu vill jag plugga till läkare!!! 
- Alla om skådespel. 
- Halmstads universitet hade en unik ingenjörsutbildning vilket var coolt. Umåes uni hade en kahoot som lärde 

mig trivia jag inte visste om. 
- Jag tycker Sophiahemmet högskolas utställning var bra och intressant. De var trevliga och hjälpsamma, samt 

intressanta för mig.   
- Alla utställningar som jag var på var intressanta och alla var kunniga och kunde förklara mycket bra. 
- Gillade inget mer än något annat 



Fråga	18	

Blev	du	intresserad	av	någon	ny	utbildning	eller	något	nytt	yrke	under	mässbesöket?	
 Antal Procent 

Ja, nämligen 691 63% 

Nej 403 37% 

Total 1094 100% 

Öppna	svar-Ja,	nämligen	(583)	
- Lund trafikflygareprogram och Försvarsmakten 
- Ingenjör LIU 
- Omexo 
- Sjuksköterska  
- Studiera utomlands  
- Juridik 
- economics and finance maybe 
- Värnplikten. 
- Ekonomi  
- Läkare!  
- Socinom program  
- Läkare! 
- Arkitekt 
- Ja, nämligen utbildningar inom hållbarhet och miljöteknik. Det verkar vara ett område med stor potential och 

relevans för framtiden. 
- Flygtekniker vid Saab 
- Ja jag hade aldrig trott att jag skulle bli så intresserad av Försvarsmakten som jag blev under mässan, det 

kanske blir mitt framtida yrke 
- biomedicin 
- plugga utomlands i exempelvis usa 
- Många olika 
- Naprapat 
- IT-Säkerhet 
- Tekniks fysik  
- Sjuksköterska  
- Zoolog i Kalifornien  
- Egyptology in Uppsala University 
- Naprapat  
- Grafisk formgivning, Systemvetenskap och ingenjör! 
- Läkarlinjen i Umeå, men även utomlands  
- Civilingenjör  
- Karlstad Universitet 
- Mäklare 
- Högskoleingenjör, tekniksprånget 
- Naraprat 



- Kost och hälsa 
- Studera utomlands  
- Jurist/ psykolog program. Speciellt i Linköping  
- Socionomprogrammet  
- Förskolelärare programmet  
- Marin geovetenskap 
- Pilot 
- Polisutbildningen och naprapat utbildningen  
- Lunds ingenjör inom flygteknik verkar intressant 
- De va svårt att välja men jag har några som jag fasna på 
- Biomedicinsk analytiker 
- Apotekarutbildningen 
- Kriminologiprorammet 
- Logestik  
- Tandhygienist  
- Naprapat 
- Eller jag var inne på att läsa juridik länge, tröttnade, men nu funderar jag på det igen. + utlandsstudier 
- Arkitektur. Det har alltid varit det som jag var ute efter. Jag fick även höra om naprapat program. Jag hade inte 

tänkt om det innan eller hört om den så det var intressant att höra om det. 
- Yrkeshögskola men även au pair  
- Civilingenjör  
- Data tekniskt  
- Men jag minns inte vad de hette 
- Recervofficer 
- Läkare 
- Jurist och samhällsvetare 
- Kriminalvården  
- Kriminaltekniker  
- Globala utvecklings studier 
- Civilingenjör i samhällsbyggnad  
- ja att plugga utomlands  
- marin geovetenskap 
- Utlands studier/högskoler 
- Ja typ  
- Lärarutbildning som ämnesspecifik lärare 
- linköpings universitet 
- Juridik 
- Kognitionsvetenskap 
- Företags ekonomi  
- economics 
- Jag fick höra om att KTH har ett arkitekt prov som man kan ta och komma in på arkitekt programmet direkt 

efter som verkar ganska intressant 
- Nationalekonomi  
- Språk i olika variationer, idrott och miljö, jag hade tidigare inte varit medveten om de olika alternativen. 
- Stadsplanering 



- Internationell ekonomi  
- Software Engineering 
- Kock 
- juristprogrammet och barnmorska 
- Systemvetenskap 
- Datasäkerhet  
- Jurist, advokat 
- Sjökapten 
- Datavetenskap  
- något mer konstnärligt och kreativt för skojs skull 
- Lärare för yngre årskurser 
- Polis och försvarsmakten 
- Industri ekonomi var någonting nytt jag inte visste fanns förut. Men på mässan så frågade jag mer om det och 

blev väldigt intresserad.  
- Personal vetare 
- Alla inom försvarsmakten  
- Sjuksköterska utbildning  
- Informationsteknik 
- Utbildning på Åbo Akademi 
- Marin Teknik 
- HR 
- något inom biomedicin och liknande. 
- Kriminolog 
- Systemutveckling  
- Läkarprogrammet  
- Hälsa 
- Kriminallvårade 
- Försvarsmakten  
- Naturgeograf eller veterinär 
- Bioanalytiker, kriminolog/ psykolog, kreativt skrivande, och läkarutbildningen. 
- Utlands studier  
- Civil utredare  
- Juridik och business 
- Jag blev mer intresserad av att plugga inrednings arkitektur på konstfack!  
- Fashion design  
- Steneby 
- Ambulans sjuksköterska  
- Mäklare i KTH och båtförarna. 
- Naprapat/kiropraktor eller läraryrket 
- Civilekonom, helst internationell 
- Juristprogrammet  
- Civilekonom 
- Civil polis eller ambulanssjuksköterska  
- Brandman 
- Tandläkare 



- Dietist 
- Jag är vilse men hittade några förslag  
- Samhällets inriktning  
- KTH ingenjör programmet  
- Läkarlinjen och polis 
- Civilingenjör industriell ekonomi 
- Stridspilot  
- Lärare 
- Kriminaltekniker  
- Värnplikten men också kanske inom business (pengarrr) 
- Civilingenjör i industriell ekonomi 
- pilot 
- Jag blev intresserad att jobba som krimonolog på något viss.  
- Kanske 
- Fick intresse av Bluesky och hur jag skulle kunna använda deras tjänst för att lära mig spanska, det skulle hjälpa 

mig mycket i mitt privatliv och ifall jag skulle flytta dit sen. Jag blev också positivt överraskad av Uppsalas 
universitet då den verkade proffsig och efterfrågade i arbetslivet. 

- Au pair 
- Ännu mer utbildning utomlands, eftersom det var så pass många som var där med bra och strukturerad 

information 
- Civilingenjör  
- Civilekonomi 
- Ingenjör på charlmers 
- Biomedicine 
- Farkosttekniker 
- Svensk universitet i Finland 
- En skola hade en inriktning om samhälle och miljö vilket jag varit intresserad av sen tidigare, men visste inte att 

just den skolan hade det. 
- Lärarutbildningen  
- Teoretisk fysik istället för teknisk fysik. 
- Kriminolog i Örebro 
- Audionomprogrammet  
- Åbo universitet folkloristik eller nordisk historia 
- Kriminalvården  
- Teknisk fysik 
- Ekonomi med hållbar utveckling 
- Läkare  
- jönköping 
- Vård, naturvetenskapliga yrken och även polis arbete 
- Statsvetenskap  
- Brandman 
- Polisyrket 
- Kandidat geovetenskap på SU 
- Datateknik 
- Flera olika 



- psykologiprogrammet 
- Polis  
- Lärare 
- Biomedicin och analytisk kemi 
- Kriminolog 
- Tandhygienist  
- Handelshögskolan, ekonomi  
- Advokat 
- lärarutbildning för gymnasieelever och stenebys högskoleförberedande program för mode och design 

utbildningar! 
- HR på Stockholms universitet  
- Men har gått på mässan för många år sedan, 2018 och 2019, och då blev jag väldigt inspirerad av många olika 

skolor, utbildningar och andra aktörer! 
- Högskoleingenjör inom datateknik  
- Civilingenjör inom IT på uppsala universitet 
- pilot!!! 
- Civil utredare  
- Tandläkare  
- något med teknisk mattematik 
- Uppsala 
- Röntgensjuksköterska 
- Polis 
- Logoped, utlandsstudier 
- Linneunveritetet 
- Att studera utomlands och lära mig spanska 
- Hade kollat lite på Örebro men blev mer intresserad efter att vi stod och pratade med de från Örebro 

universitet  
- Diverse socionomprogram 
- BsC physics Lunds 
- Det skulle isåfall vara kriminolog. 
- Polis. Hade ingen tanke alls om att bli polis innan men efter att ha pratat med poliser verkar det intressant och 

händelserikt. 
- Apoteketprogrammet  
- Diplomat 
- Att plugga utomlands. 
- Marketing 
- Aupair  
- utomlandstudier inom design och handel 
- Industriell ekonomi 
- Läkarprogrammet 
- Civil Engineering 
- Ingenjör, beteendevetare, militär 
- statsvetenskap på FHS 
- Socionom och psykologi  
- Optikerprogrammet 



- Statsvetare  
- Inom vården  
- Ja blev intresserad av Uppsala universitet och deras program 
- Läkarprogrammet  
- Arkitekt utbildning  
- Civil utredare 
- sjuksköterska 
- utlandsstudier 
- inte något nytt men civilekonom.. 
- Cyber security expert 
- Utlandsstudier  
- BTH 
- Cybersäkerhet 
- Att plugga vidare, möjligen söka en utbildning hos stockholmsuniverditet 
- KTH 
- Vill gärna kolla upp lite mer om elektroteknik samt maskinteknik 
- Psykoterapeut  
- Uppsala, kandidatprogram social hållbarhet  
- Blev intresserad av humanoria utbildningarna 
- Ambulanssjuksköterska  
- Barndkåren 
- Plugga utomlands 
- Laboratory  
- Domare inom juridik, Kriminologi och brottsutredning och Interaktionsdesign och UX/UI-utveckling 
- Civilingenjör i industriell ekonomi 
- Psykologprogrammet 
- more on data and computer sciences. 
- Lunds tekniska högskola 
- Pepp 
- Sjuksköterskaprogrammet 
- Läkare  
- Civilingenjör i maskinteknik  
- Ingenjör  
- Fartygskapten 
- Fastighetsmäklare 
- Sjuksköterska 
- Civilingenjör  
- Barnmorska 
- Flera olika faktiskt  
- Civilekonom på liu 
- Veterinär och marinbiologi 
- Systemvetenskapligt kandidatprogram  
- Neurovetenskap och medvetandesstudier 
- Civil ingenjör  
- Jag blev mer sugen på socionomprogrammet, vilket jag redan varit sugen på.  



- Industridesign 
- jorden runt kandidat, kulturstudier 
- Civilingenjör i teknisk biologi 
- Strategisk kommunikation 
- Sjuksköterska utbildningen 
- Culinary arts 
- Polis utbildningen, brandman utbildningen, ambulans utbildningen. 
- Arbetsterapeut  
- Lärare 
- biomedicinsk analytiker 
- sjukskötska  
- Jag blev nyfiken av civilingenjör  
- Kriminalvårdare 
- Biomedicinsk analytiker  
- Teknisk matematik 
- Kriminalvårdare 
- Ja, nämligen utbildningen inom spelutveckling. Jag blev fascinerad av hur kreativitet och teknik kombineras för 

att skapa engagerande spelupplevelser. Föreläsarna beskrev också de många karriärmöjligheter som finns 
inom denna snabbt växande industri. 

- Lärare  
- Business 
- Psykolog programmet  
- Biomedicinsk analytiker  
- Workholiday i australien 
- Film 
- It 
- Apotekarprogrammet i Uppsala universitet  
- brand man 
- Datavetenskap  
- Naprapaten utbildningen  
- Röda korsets högskola, brandkåren 
- Historikerprogrammet på Uppsala universitet 
- Kriminaltekniker 
- Ja, något inom film 
- Kriminalvården  
- Återigen så hade jag egentligen med högst sannolikhet blivit intresserad av ett flertal men kunde ju tyvärr inte 

ens få kontakt med EN ENDA organisation. 
- sociala och tekniska utbildningarna 
- Handelshögskolan  
- Kriminolog 
- Software engineer  
- alla….. 
- Biomedicinsk analytiker  
- Industridesign 
- Spelutveckling 



- att söka till att få arbete på advokatsbyrån eller söka till ett juristprogram. 
- Juridik  
- Civilingenjör 
- Apotekstekniker  
- Gih och brandman 
- Utbildnings mässigt så idtott, yrke kanske kriminalvårdare  
- Funderar på läkare 
- Ingenjörer 
- Argonom 
- HR 
- Civilingenjör på kth 
- Kriminologi på Göteborgs universitet  
- Polisen har jag vetat om innan men inte hur dom pluggar och hur deras utbildning gått.  
- Jag blev intresserad av programmering, fysik och matematik 
- Mest design 
- Civilingenjörsutbildningarna, 
- Flygteknik och industriel ekonomi 
- Högskolan i Milan 
- Polis 
- Lärarutbildning  
- Bar Academy 
- Brandman 
-  Ambulanssjuksköterska  
- Jurist  
- Räddningstjänst  
- Hälsoekonomi, statsvetare och statistiker.  
- Entreprenör 
- Nej, inte direkt visste redan vad jag ville.  
- VFX-artist 
- Lärare linjen  
- Engelska programme  
- Civilingenjör  
- Läkarprogrammet i Uppsala universitet  
- Läkare  
- Civilingenjör  
- Civillingenjör inom industriell ekonomi  
- Cyber security  
- Djurpsykolog  
- Att studera utomlands 
- AI inriktning 
- Pilot 
- Flera stycken 
- Socionom 
- KTH, KI, LIU 
- Civilekonom 



- Polis, datateknik, teknisk fysik  
- Polis 
- Olika sam inriktningar 
- Polis 
- Försvarsmakten 
- Militär  
- Barnskötare  
- Utlandsstudier, maskinteknik, teknisk fysik 
- Socionom 
- Biolog 
- Jurist 
- kognitions vetenskap  
- Lund och utomlandsstudiwe 
- Logoped 
- Läkare utbildning 
- Ekonomi it Stockholms universitet  
- Sjuksköterskan  
- Som polis  
- Speldesign, Spelutveckling, Film och TV 
- Sofiasyster 
- Kriminalvården 
- Kriminalvården 
- Psykolog 
- I was really intrigued by Jönköping's programme Sustainable Enterprise Development, that I haven't heard 

about before the fair. 
- Kriminalvården 
- Röntgen sjuksköterska  
- Sociolog  
- Lärare utbildning  
- Biomedicin  
- Ja, mässan öppnade mina ögon för flera nya utbildningar och yrken som jag inte hade övervägt tidigare. Jag 

blev särskilt intresserad av utbildningar inom hållbarhet och miljövetenskap efter att ha pratat med 
engagerade representanter som beskrev hur dessa områden kombinerar vetenskap, innovation och 
samhällsutveckling. Dessutom väckte yrken inom UX-design och projektledning mitt intresse, då de verkar 
erbjuda en spännande mix av kreativitet och problemlösning. Att få höra konkreta exempel på hur dessa 
utbildningar och yrken kan leda till meningsfulla karriärer gjorde att jag verkligen överväger dem som framtida 
alternativ, trots att jag tidigare inte hade särskilt mycket kunskap om dem 

- EF 
- Ja just nu pluggar jag faktiskt mot fysiker på su. 
- Au-pair 
- Industriell ekonomi 
- Optiker  
- Civilingenjör elektroteknik 
- Ja, under mässbesöket blev jag intresserad av utbildningar inom hållbarhet och miljövetenskap. Det var något 

jag inte hade funderat på tidigare, men efter att ha pratat med utställare och hört om framtida 



yrkesmöjligheter inom området, väckte det verkligen mitt intresse. Jag insåg hur viktigt det är med lösningar 
för en hållbar framtid och hur jag kan bidra genom att välja en sådan inriktning. 

- Något med ekonomi  
- Polis utbildningen  
- Ämneslärarprogrammet 
- Flygteknik, tågingenjör, miltären, brandman och marin teknik 
- Språkkonsult 
- Logoped utbildningen för att hon som förklarade gjorde så att de lät så spännande och intressant.  
- Systemvetenskap 
- Mjukvarutveckling 
- Polis 
- Polis 
- Sjukvård 
- Bygg ingenjör  
- Matematiker 
- Kriminologi i örebro universitet 
- Bar skolan  
- Keramik och glas på konstfack 
- Brandman 
- Kanske ingengör men jag ska bli läkare 
- Pilot var väldigt intressant men också tandläkare 
- Företagsekonomi  
- Tekniksprånget 
- Kiropraktor 
- Psykologi  
- Naturvetenskapliga program samt bredare val inom civilingenjör  
- Pilot utbildningen! 
- Röda korset  
- läkare 
- Kriminalvården  
- tekniska matematik  
- Industriell ekonomi vid Uppsala universitet 
- Att studera det jag är intresserad av i utlandet, inte bara landets språk 
- Biologi och även biologisk analytiker och marinteknik 
- kriminaltekniker civil 
- Sjuksköterska 
- Sjö kapten 
- ekonomi och it 
- Båda ja och nej. Hade tankar om inredning, men eftersom det inte fanns så mycket om utbildningar eller 

program om inredning fick jag istället kolla runt på lite annat också.  
- krimnelvårdare 
- Polisyrket 
- Att plugga i Linköping  
- Marin geovetenskap 
- Stockholms universitet  



- Läkare 
- Civilingenjör (inget speciellt inriktning) 
- Flera stycken, bl.a. läkare och marinbiolog 
- Att arbeta som au pair I usa och möjligtvis utbildning om kriminologi 
- Biomedicin  
- Fashion & design  
- Röntgensjuksköterskor specialisera i neurologi och datatekniker eller skapare  
- Försvarsmaktens högskola, att söka in till lumpen via plikt och prövningsverket och djursjukvårdare 
- Kriminalvården och Uppsala universitet  
- a, jag blev faktiskt intresserad av utbildningar inom grafisk design efter att ha pratat med en utställare som 

presenterade en skola specialiserad på kreativa yrken. De visade exempel på studentprojekt och förklarade hur 
man kan kombinera kreativitet med teknik, vilket verkligen fångade mitt intresse. 

- Brandman 
- cilvilingenjör i sambygg 
- Ortopedisk utbildning  
- kth 
- Skapa proteser etc  
- Förskollärare 
- Sjuksköterska 
- sjöfartsbranchen 
- Sjöfart 
- Språkutbildning utomlands  
- Mer intresserad av att plugga utomlands innan jag väljer vilket program jag vill läsa vidare till. Jag fick nämligen 

veta att man kan studera utomlands i enstaka kurser som sen kan tillgodoses i en utbildning där de ingår men 
hemma i Sverige. Jag blev mer intresserad av polisyrket under besöket. Rolig monter med engagerade 
människor som fick än att förstå mer.  

- Kodning 
- Ekonomutbildningar på handelshögskolan.  
- mikrobiologi 
- Civilekonom 
- Att läsa kläder och accessoarer på Steneby 
- Jag blev jätte intresserad av biologi baserade kurser vissa skolor erbjöd, exempelvis har jag för mig en skola 

erbjöd en kurs med gen teknik! Har aldrig varit intresserad eller gillar biologi förut men efter att flera skolor 
hade att erbjuda det lät det mer och mer intressant. 

- Brandman, vården 
- Pt 
- silversmide och textil 
- Pilot 
- Larare programme 
- Socionomutbildningen 
- Uppsala Universitet 
- utlandsstudier 
- läkareprogramet i uppsala 
- Jurist  
- Lund 



- Logoped 
- Socialismen och statsvetare 
- Polkand  
- Gävles utbildning för spel design 
- Journalistik och utlandsjobb  
- Utbildning utomlands 
- Juridik 
- Läkare program och AI relaterade program 
- KI, Karolinska institutet  
- Polisyrket eller ambulanssjuksköterska 
- Brandman och civilingenjör inom bioteknik eller kemi  
- Liu Grafisk Design 
- Kriminolog  
- Kapten. Chalmers hade en intressant utbildning som gav en bra lön och ett roligt arbetsliv. Jag var inte 

intresserad av detta innan mässan. 
- Busschauför 
- Medicinsk teknik  
- Kandidatprogram i naturvetenskap. 
- Cevilingenjör i medicinsk teknik 
- Biomedicin 
- Socionom och ekonom 
- Ingenjörsutbildningen 
- Lantmäteriprogrammet med inriktning juridik 
- ambulanssjukvård  
- landskapsarkitekt  
- Logoped 
- Kulturamas dans 
- Polis  
- Säsongs arbete i candada 
- Värnplikt 
- Juridik  
- Ai program 
- Egenföretagare  
- It tekniker 
- Läkare utbildning  
- pilotutbildningen  
- polisen  
- Juridik 
- Teknik i samband med samhällsvetenskap 
- Kriminologi 
- Socionomprogrammet  
- Graphic design  
- Flygtekniker 
- Lärarutbildningen 



- Utbildningar inom affärsutveckling och marknadsföring. Jag blev också nyfiken på att lära mig mer om 
chokladproduktion på ett djupare plan, kanske genom en specialiserad kurs. 

- Rymdteknik, mariningenjör  
- Logoped 
- IT blev mer intressant för mig 
- Psychology ämne 
- Lärarutbildning (f-3) 
- kth 
- Brandman.  
- Naprapat 
- Jobb inom försvarsmakten 
- Konstlinjen/ konst (oklart vilken skola än så länge) 
- Stockholm Handelshögskolan  
- Marin teknik och datasäkerhet på BTH, samt öppen igång på KTH 
- naprapatutbildning, läkarutbildningen och ingenjörsutbildningarna.. 
- Kriminalvårdare 
- Inom kriminalvården  
- Polis 
- Design och produktutveckling, och typ prao 
- Farkostteknik 
- Utlandsstudier 
- Au pair, plugga språk utomlands. 
- Biomedicinsk analytiker/ läkare 
- Material Science, Steel Academy  
- kirkopraktiker 
- polisyrken samt utbildningar inom sociologi 
- Civilingenjör  
- Många olika  
- Polis 
- industriell ekonomi 
- Luleå universitet och LI.U universitetet  
- Ekonomi  
- Business  
- Handelshögskolan, studera utomlands, utländska språkkurser. 
- Kriminologi  
- Jurist 
- Olika inriktningar av civilingenjör 
- Arbetsterapeut  
- yrke nej, men vet mer vart någonstans jag vill plugga vidare 
- vatten sak på stockholms universitet.  
- psykologprogramet 
- tandläkare programmet  
- NFC 
- Civilingenjör och polis  
- Socionom 



- media teknik 
- Utlandsutbildning. 
- skolan efter Gymnasiet men före högskola 
- civilingenjör, mäklare eller civilutredare 
- Bantekniker! 40 veckor utbildning och bra ljud.  
- Veterinär 
- Statsvetenskap  
- Brandman 
- Socionom  
- Digitalt skapande 
- Civilinjengör 
- Civilekonom 
- planeringsarkitekt 
- Barnmorska  
- Samhällsplanering/ Kriminologi  
- Scen design  
- Litteraturvetenskap  
- bygg- och fastighetsekonom på halmstadshögskolan 
- Blev intresserad Socionom 
- Läkare på Karolinska institutet.  
- nope 
- Försvarsmakten och Järnväg 
- Kriminologi 
- Ski&Work 
- Börja på KI istället för Maria serderschöld  
- Ambulans 
- Farkostteknik KTH 
- nutrition/dietist/ambulans! 
- Audionom 
- Economy and Society på Lunds universit 
- Jag skulle inte säga att jag fick reda på vad jag vill göra, utan jag tycker allt gav mig en bra bild på saker jag kan 

göra 
- Juridik 
- Försvarsmakten/Advokat 
- Civil ingenjör inom marin teknik 
- Naturvetenskapligt basår 
- Lite olika, blev väldigt inspererad av mässan 
- Kommunikatör. 
- Läkare! 
- kriminologi  
- Rymdtekniker 
- Sjöfart 
- Ekonomi  
- Kriminalvårdare 
- Bioanalysis 



Fråga	21	

Du	är	
 Antal Procent 

Kvinna 760 67% 

Man 363 32% 

Annat/vill inte 
säga 

15 1% 

Total 1138 100% 

Fråga	22	

Varifrån	kommer	du?	
 Antal Procent 

Stockholms län 738 65% 

Dalarna 51 4% 

Gävleborgs län 34 3% 

Södermanlands 
län 

73 6% 

Uppsala län 101 9% 

Västmanlands 
län 

70 6% 

Örebro län 5 0% 

Östergötland 66 6% 

Annat, 
nämligen 

0 0% 

Total 1138 100% 

 


